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SAŽETAK  
 

DRUGU GODINU ZA REDOM, SKUPŠTINA HNŽ/K, U POSLJEDNJEM KVARTALU ODRŽAVA 

JEDNAK BROJ SJEDNICA KAO U PRETHODNA 3 ZAJEDNO I NA NJIMA REALIZIRA VEĆI 

BROJ MJERA NEGO U PRETHODNA 3 KVARTALA ZAJEDNO. Konkreno, od 12 sjednica 

održanih u 2016. godini, 6 ih je održano u 4. kvartalu ove godine, a od 89 razmotrenih mjera, 48, ili 

54% ih je razmotreno u 4. kvartalu. To ukazuje da unutar Skupštine postoji potencijal za mnogo 

bolje rezultate, ali da je on neiskorišten. Umjesto toga... 

ČETRI MJESECA – PO 2 U DRUGOM I TREĆEM KVARTALU 2016. GODINE – SKUPŠTINA 

UOPĆE NIJE RADILA, ODNOSNO ODRŽAVALA SJEDNICE. Neodgovornije, u ovom kontekstu, 

prema građanima i vlastitim obvezama, pokazale su se jedino Skupština Kantona 10 (sa čak 7) i 

PŽ (sa 5 mjeseci bez sjednica).  

PO PRODUKTIVNOSTI, SKUPŠTINA HNŽ/K, SA 89 RAZMOTRENIH MJERA, SPADA U 

DONJU POLOVICU NA ŽUPANIJSKOIJ LJESTVICI, MEĐU SKUPŠTINE KOJE IMAJU TEK 

DVOZNAMENKASTI  BROJ RAZOTRENIH MJERA U 2016. GODINI. Skupštine ZDŽ, TŽ, BPŽ, 

USŽ i ŽS, s druge strane, u 2016. godini, razmotrile su preko 100 mjera. Skupština ŽS čak 300. 

U STRUKTURI MJERA KOJIMA SE SKUPŠTINA BAVILA, U 2016. GODINI, DOMINIRAJU 

ZAKONI.  Zakoni predstavljaju skoro trećinu (32,6%) svih mjera razmatranih na Skupštini HNŽ/K, 

tijekom 2016. godine. U 2016. godini je završen rad na ukupno 13 zakona a uz njih još 8 ih je 

prihvaćeno u nacrtu i poslati su u skupštinsku proceduru. Radi se o jednom od boljih rezultata 

Skupštine HNŽ/K u posljednjih 6 godina – no, znatno lošijem od rezultata iz 2013, kada je 

usvojeno 20 zakona. 

SA 13 USVOJENIH ZAKONA, SKUPŠTINA HNŽ/K SPADA MEĐU 5 ŽUPANIJKIH SKUPŠTINA 

SA DVOZNAMENKASTIM BROJEM REALIZIRANIH ZAKONA, U 2016. GODINI. Pri tomu, broj 

usvojenih zakona u Skupštini HNŽ/K, skoro je dvostruko veći od broja zakona koje je u 2016. 

godini usvojila Skupština USŽ, ali i dvostruko manji od broja zakona koje je u 2016. godini usvojila 

Skupština TŽ. 

Finalizacija svih zakona u 2016. godini obavljena je u samo četiri mjeseca (siječanj, travanj, srpanj 

i prosinac). Čak osam mjeseci nije realiziran niti jedan zakon u formi prijedloga. 



ANALIZA REALIZACIJE PROGRAMA RADA, UKAZUJE NA KRAJNJE OZBILJAN PROBLEM. 

Od 52 planirana zakona, nije realizirano čak 40. Ambicioznost u planiranju se, naime, pokazala 

potpuno neutemeljenom. 

GOTOVO JEDNAKO LOŠA JE I UKUPNA REALIZACIJA PROGRAMSKIH OBVEZA. Konačni 

rezultat je da je od 80, Programom rada, planiranih mjera, u 2016. godini, u potpunosti realizirano 

samo 33, odnosno 41,3%  Još 7 mjere (8.8%), realizirano je djelomično i kraj godine dočekale su 

u proceduri. 

POSEBNO ISTIČEMO KAKO SKUPŠTINA HNŽ/K, U 2016. GODINI, NIJE USVOJILA NITI 

JEDNU STRATEGIJU. Posljedica toga je da HNŽ/K ostaje jedina županija u Federaciji BiH, bez 

usvojene strategije razvoja. Ni na Vladi, u zadnjim danima 2016. godine, utvrđeni nacrt ove 

strategije, nije do kraja ove godine razmatran u Skupštini.  

ZASTUPNICI SKUPŠTINE HNŽ/K, GENERALNO, NE POKAZUJU ZAINTERESIRANOST DA 

SVOJIM DOPRINOSOM UTJEČU NA POVEĆANJE BROJA KREIRANIH I RAZMATRANIH 

ZAKONA. U 2016. godini razmatran je samo jedan zakon kome je predlagatelj zastupnik - Zakon 

o gorskoj službi spašavanja HNŽ/K, predložen od strane zastupnika Tomislava Martinovića, iz 

HDZ BiH. Ali... 

SKUPŠTINA JE, SVOJOM ODLUKOM, UVELA NOVU PRAKSU ODNOSA PRAMA ZAKONIMA 

U PROCEDURI, KOJA POVEĆAVA UČINKOVITOST I SMANJUJE MOGUĆNOST 

DUGOTRAJNOG BORAVKA ZAKONA U PROCEDURI. Skupština je, naime, odlučila ograničiti 

vrijeme realizacije zakona od njegovog razmatranja u formi nacrta pa do njegove potpune 

realizacije u formi prijedloga. Zaključkom je naložila Vladi da nakon usvajanja nekog zakona u 

nacrtu u jednom tromjesečju, isti mora u slijedećem biti predložen Skupštini u prijedlogu. Centri 

civilnih inicijativa već duže vrijeme zagovaraju potrebu ograničavanja vremena trajanja procedure 

usvajanja zakona, a Skupština HNŽ/K je prva, od županijskih skupština, koja se odlučila uvesti neki 

oblik reguliranja tog principa. 

MEĐU NEREALIZIRANIM MJERAMA NALAZI SE NIZ VEOMA ZNAČAJNIH, KOJE BI, 

POTENCIJALNO, MOGLE POZITIVNO UTJECATI NA KVALITETU ŽIVOTA GRAĐANA OVE 

ŽUPANIJE. Npr. Sistem koordinacije procesa EU integracija u BiH, Zakon o posredovanju u 

zapošljavanju i socijalnoj sigurnosti nezaposlenih osoba, Zakon o trgovini, Zakon o uzgoju, zaštiti 

i upravljanju šumskim resursima u HNŽ/K, Zakon  o turističkim zajednicama i promociji turizma, 

Zakon o zaštiti od požara i vatrogastvu, Zakon o robnim rezervama, Zakon o obrtu, Zakon o 



javnim cestama, Zakon o udžbenicima, Zakon o izdavačkoj djelatnosti, Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o visokom obrazovanju, Zakon o inspekcijama, Zakon o upotrebi znakovnog 

jezika, Zakon o javnom okupljanju u HNŽ/K, itd. 

OSIM ŠTO NIJE USVOJILA NEKE ZNAČAJNE MJERE, SKUPŠTINA HNŽ/K, U 2016. GODINI, 

NIJE ODRŽALA NITI JEDNU TEMATSKU SJEDNICU. CCI snažno zagovara potrebu 

organiziranja tematskih sjednica o ključnim problemima građana (zapošljavanju, razvoju 

gospodarstva, reformi obrazovanja, itd.) kao korisnom mehanizmu u procesu rješavanja tih 

problema.   

U 2016. GODINI SKUPŠTINA JE PODUZELA NIZ KORAKA U REALIZACIJI SVOJIH OBVEZA 

NA PUTU NAŠE ZEMLJE  U EU. U ovoj su godini zabilježene značajne aktivnosti po pitanju 

usvajanja strateških dokumenata značajnih za realizaciju Akcionog plana za realizaciju 

Reformske agende za BiH. To su Strategija i Akcijski plan za borbu protiv korupcije. Na 22. 

sjednici Skupštine HNŽ/K održanoj 16.12.2016. usvojena je Odluka o osnivanju Povjerenstva za 

europske integracije Skupštine HNŽ/K. Cilj je Županiju što više približiti europskim pitanjima, 

standardima i fondovima. Skupština je u siječnju odgovorila na Upitnik koji je iz Europske unije 

stigao u Bosnu i Hercegovinu. 

ZA VRIJEME PROMATRANOG RAZDOBLJA, TRANSPARENTNOST RADA SKUPŠTINE 

HNž/K JE, ZA RAZLIKU OD VLADINE, BILA NA ZADOVOLJAVAJUĆOJ RAZINI. Osnovne 

zamjerke se odnose na neorganiziranje javnih rasprava prigodom izrade proračuna i nedostavljanje 

informacija o primanjima zastupnika. Za razliku od Skupštine HNŽ/K, Dom naroda Parlamenta 

FBiH je u potpunosti transparentan, i u ovom pogledu, te su podatci o primanjima zastupnika 

Skupštine HNŽ/K koji su izaslanici u Domu naroda, dostupni. 
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UVOD  

 

Izvješće o monitoringu rada Skupštine Hercegovačko-neretvanske županije/kantona (HNŽ/K), 

daje pregled rada ove institucije u razdoblju od 1.1.2016. do 31.12.2016. godine.   

Cilj izvješća je sažimanje i jednostavno prikazivanje podataka do kojih je CCI došao prateći rad 

Skupštine HNŽ/K tijekom izvještajnog razdoblja.   

Pri kreiranju izvješća, kao ulazni parametri, rabljena su ranija izvješća o monitoringu rada 

Skupštine HNŽ/K, zapisnici sa održanih sjednica Skupštine i drugi materijali zatraženi i dostavljeni 

od strane ove institucije, te, informacije prikupljene izravnom nazočnošću sjednicama Skupštine.    

Ovo izvješće je jedan u nizu pokušaja Centara civilnih inicijativa da stalnim praćenjem i 

periodičnim izvješćivanjem, omogući javnosti uvid u rad institucija vlasti nastojeći iste učiniti  

odgovornijim i učinkovitijim u izvršavanju svojih obveza.  

 

 

  



POLITIČKI KONTEKST  
 

Nekoliko događaja u političkom živoru HNŽ/K je obilježilo 2016. godinu: 

 Nije provedena najavljivana rekonstrukcija vlasti, odnosno implementacija koalicionog 

sporazuma između SDA, HDZ i SBB.  

 DF je, prelaskom dva zastupnika u samostalne koji su na njegovoj listi ušli u Skupštinu,  

prestao biti parlamentarna stranka u HNŽ/K.  

 Administrativni centar županije je, i pored svih apela domaće javnosti i truda međunarodnih 

dužnosnika da privole vladajuće stranke da iznađu rješenje, ostao bez dogovora o svom 

uređenju što je rezultiralo ponovnom neodržavanju Općinskih izbora u Gradu Mostaru.  

 Neriješeno pitanje oko na sporan način izabranog komesara policije.  

 Predizborna kampanja za lokalne izbore je dovela do tenzija, koje su u nastavku svoj 

najdrastičniji izraz imale u Općini Stolac u kojem su izbori poništeni i održani tek u drugoj 

polovici veljače 2017. godine. 

 

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



SASTAV SKUPŠTINE I VLADAJUĆA KOALICIJA  
 

U promatranom razdoblju nije bilo promjena u sastavu rukovodstva Skupštine HNŽ/K. Međutim, 

u prvom kvartalu 2016. godine dvoje zastupnika je istupilo iz DF (Ana-Marija Tadić-Jakovljević i 

Elmir Šator) što je prouzročilo promjenu stranačkog sastava Skupštine. Prelaskom ovih 

zastupnika u samostalne zastupnike, DF je prestao biti parlamentarna stranka u Skupštini HNŽ/K. 

Također, nakon Općinskih izbora 2016. godine zastupnica HDZ 1990 Mara Anđelić, koja je bila 

kandidat na izborima za Općinsko vijeće Prozor-Rama podnijela je ostavku na mjesto zastupnice 

u Skupštini i prihvatila dužnost općinske vijećnice. Umjesto nje, mandat je preuzeo njen stranački 

kolega Zoran Krešić.  

 

R. 
br. 

Zastupnik  Stranka Početak ili trajanje 
mandata 

Mandat u 
Skupštini 

1 Amir Šelo SDA 20.11.2014. 1 
2 Ajman Šoše SDA 20.11.2014. 1 
3 Zlatko Hadžiomerović SDA 20.11.2014. 1 
4 Zijat Mušić SDA 20.11.2014. 2 
5 Osman Ćatić SDA 20.11.2014. 1 
6 Šerif Špago SDA 20.11.2014. 2 
7 Ramiz Fajić SDA 29.5.2015. 1 
8 Zoran Raič HDZ BiH 20.11.2014. 2 
9 Davor Pehar HDZ BiH 20.11.2014. 1 

10 Ante Pavličević HDZ BiH 20.11.2014. 1 
11 Andrea Pehar HDZ BiH 20.11.2014. 1 
12 Stana Burič HDZ BiH 22.12.2015. 1 
13 Drago Tule HDZ BiH 20.11.2014. 1 
14 Boris Bošnjak 



Skupštinu HNŽ/K čini 28 zastupnika iz 6 političkih stranaka i dva samostalna zastupnika. 

 

Grafikon 1 

 

Vladajuću većinu u Skupštini HNŽ/K čine zastupnici  HDZ BiH (11) i SDA (7).  
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OSNOVNE INFORMACIJE O RADU SKUPŠTINE – dinamika rada  
 

Tijekom 2016. godine, Skupština HNŽ/K je održala 12 jednodnevnih sjednica. Od toga, 3 su bile 

izvanredne, a ostale redovite. U svibnju je bila zakazana još jedna sjednica koja nije održana, 

jer se zastupnici nisu mogli usuglasiti oko dnevnog reda. 

 

Skupština HNŽ/K četiri mjeseca nije održala niti jednu sjednicu. U prvom kvartalu održavana je 

po jedna sjednica mjesečno, da bi u drugom kvartalu došlo do naglog pada u dinamici zasjedanja 

Skupštine. Naime, u tom razdoblju sjednice nisu održavane dva mjeseca. Održana je samo jedna 

sjednica, u travnju. U trećem kvartalu Skupština HNŽ/K također nije održala dva mjeseca niti 

jedno zasjedanje, što opravdavaju vremenom utrošenim za godišnji odmor i predizbornim 

aktivnostima za Općinske izbore. U posljednjem kvartalu Skupština je održala šest sjednica, od 

toga u prosincu čak četiri. No, 3 od 4 sjednice održane u prosincu su izvanredne. Više od jedne 

redovite sjednice u jednom mjesecu, u 2016. godini, održano je jedino u srpnju– 2. 

Nadnevak  R.br. 
sjed. 

Tip Planirano 
mjera 

Razma
trano 
mjera 

Početak 
zasjeda

nja 

Trajanje 
zasjeda

nja 

Broj 
stanki 

Trajanje 
stanki 

26.1.2016. 13. Redovita 7 7 11:15 03:15 2 02:00 
26.2.2016. 14. Redovita 7 7 13:25 04:05 0 - 
29.3.2016. 15. Redovita 7 7 13:15 03:45 1 00:10 
28.4.2016. 16. Redovita 7 7 12:15 05:00 1 00:40 
4.7.2016. 18. Redovita 7 7 11:10 02:50 1 00:30 

28.7.2016. 19. Redovita 6 6 17:10 03:20 1 00:15 
7.10.2016. 20. Redovita 11 11 14:15 03:45 0 - 
8.11.2016. 21. Redovita 12 12 11:20 05:55 0 - 

16.12.2016. 22. Redovita 12 12 13:15 03:45 0 - 
22.12.2016. 3. Izvanredna 4 4 15:10 01:40 1 00:20 
28.12.2016. 4. Izvanredna 2 2 11:10 03:40 1 00:30 
30.12.2016. 5. Izvanredna 7 7 10:00 00:40 0 - 

       Tabela 2: Pregled osnovnih statističkih podataka o održanim sjednicama Skupštine HNŽ/K, u 2016.godini 

U promatranom razdoblju, na dnevnom redu održanih sjednica našlo se 89 mjera. Sve mjere su 

i razmatrane, od čega je 77 usvojeno, 8 je primljeno k znanju, 3 su vraćene na doradu, a za 1 

mjeru je izjašnjavanje odgođeno. U posljednjem kvartalu je razmatrano 48 mjera što je 54% od 

ukupnog broja razmatranih mjera u 2016.godini. 



 

Grafikon 3 

Mjesečno je u prosjeku održano po 1 zasjedanje. Na zasjedanjima je prosječno razmatrano 7.4 

mjera. 

Najveći broj razmatranih mjera, na sjednicama Skupštine HNŽ/K, u 2016. godini, predstavljaju 

zakoni, koji čine 32.6% svih razmatranih mjera.  

Nakon zakona najveći broj čine zaključci - 18% od ukupnog broja razmatranih mjera. Većina 

zaključaka koji su usvojeni rezultat su razmatranja dvije važne analize, koje su se u 2016. godini 

pojavile na dnevnim redovima Skupštine. To su Analiza stanja u gospodarstvu (u veljači) i 

Analiza stanja ostvarivanja prava braniteljske populacije u 2014. i 2015. godini (u travnju). 

Jedan od zaključaka koji je na zahtjev zastupnika Amera Zagorčića (SDP) usvojen na 19. 

sjednici Skupštine i izazvao veliku zainteresiranost javnosti jeste Zaključak o spriječavanju 

prosjačenja na ulicama Grada Mostara i drugih općina u HNŽ/K. 

Izvješća zauzimaju 14,6% razmatranih mjera i odnose se većinom na izvješća o radu županijskih 

institucija za 2015. godinu. Od izvješća planiranih Programom rada Skupštine, iako je svima 

krajnji rok za razmatranje bio lipanj 2016, četvrtina je realizirana tek u studenom, a polovica uopće 

nije realizirana do kraja godine.  Među razmatranim i usvojenim planovima su dva vrlo važna 

prostorna plana: Prostorni plan područja posebnih obilježja od značaja za HNŽ "Park prirode 

Hutovo blato" za razdoblje od 2013.-2023.godine i Prostorni plan HNŽ/K za razdoblje 2012.-

2022.godina.  

Od zakona koji su se tijekom 2016. godine našli na dnevnom redu skupštinskih zasjedanja 

posebno izdvajamo Zakon o zaštiti obitelji s djecom, koji, međutim, iako je, Programom rada 

Skupštine bio planiran, nije usvojen u 2016. nego je kraj ove godine dočekao tek prihvaćen u 

formi nacrta.   

9% od razmotrenih mjera otpada na odluke. Usvajanjem Odluke o dopuni Odluke o premiji - 

sudjelovanju osiguranih osoba u troškovima zdravstvene zaštite na teritoriju HNŽ/ K sva djeca iz 

ove županije do navršene 18. godine života su oslobođena plaćanja participacije za pružene 
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usluge zdravstvene zaštite u zdravstvenim ustanovama HNŽ/K i nije im više potrebna premija 

osiguranja (markica) kao zamjena za participaciju.  

Posebno ističemo kako ni u 2016. godini nije realizirana niti jedna strategija, te, HNŽ/K ostaje 

jedina županija u Federaciji BiH, bez usvojene strategije razvoja.  
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Zasjedanja Skupštine HNŽ/K su u promatranom razdoblju trajala u prosjeku 3 sata i 28 minuta, 

uključujući i stanke u trajanju od 24 minute u prosjeku, tako da je efektivan rad na sjednicama 

trajao prosječno 3 sata i 3 minute. 
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Grafikon 5 

 

Najveću produktivnost u radu zastupnici su pokazali u prosincu, kada su radeći 9 sati i 45 minuta, 

razmotrili 25 mjera. S druge strane, najveću učinkovitost, mjerenu kao međuodnos utrošenog 

vremena i količine realiziranog posla, zastupnici su pokazali u listopadu, kad su za 3 sata i 45 

minuta rada razmotrili 11 mjera, odnosno u prosjeku 2.9 mjera po satu. Najlošiji rezultat (ne 

računajući mjesece u kojima Skupština nije održala niti jedno zasjedanje)  ostvaren je u travnju, 

kada je realizacija bila 1.4 mjera po satu.  

Poredimo li rezultate koje je aktualni saziv ostvario 2. godine svog mandata, sa rezultatima 

ostvarenim u odgovarajućem razdoblju od strane prethodnog saziva Skupštine, dolazimo do 

podataka da je prethodni saziv održao manje sjednica, na njima proveo 16 sati više a realizirao 

samo jednu mjeru manje. 
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Pređemo li sada sa analize rada Skupštine, na analizu efekata tog rada, utvrdit ćemo kako je 

Skupština HNŽ/K u 2016. godini razmatrala 82 različite mjere (neke od mjera su se više puta 

pojavljivale na sjednicama) a da je realizirala 72. 
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Skupština HNŽ/K je sa realizirane 72 mjere u 2016. godini ostvarila najbolji rezultat u proteklih 

šest godina. Drugi približan rezultat, Skupština je ostvarila  u drugoj godini prethodnog mandata 

kada je realizirala samo dvije mjere manje. Najlošija realizacija je zabilježena u 2011. godini, kada 

je, nakon općih izbora, Vlada imenovana tek u studenom 2011.  
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KLJUČNI DOKUMENTI ZA STVARANJE PREDUVJETA ZA UČINKOVIT RAD 
 

PROGRAM RADA SKUPŠTINE 

Program rada Skupštne HNŽ/K za 2017. godinu 

Poslovnikom o radu Skupštine nije utvrđen točan rok do kada treba biti usvojen godišnji program 

rada Skupštine. Umjesto da to nenavođenje preciznog roka u Poslovniku bude shvaćeno u smislu 

kako se podrazumijeva da se plan donosi prije početka godine na koju se odnosi (jer samo u tom 

slučaju ima smisla), ovaj poslovnički nedostatak se tretira kao izgovor za zaobilaženje 

elementarne logike.  

Ni Program rada Skupštine HNŽ/K za 2017. godinu nije usvojen do početka ove godine nego je 

Skupština početkom 2017. tek počela sa ozbiljnim radom na kreiranju ovog važnog dokumenta – 

5. siječnja 2017. godine objavila je javni poziv svima zainteresiranima da dostave svoje prijedloge 

i mišljenja jer je u tijeku izrada Programa rada za 2017. godinu. 1 

Program za: Nadnevak  
usvajanja 

Broj mjera u Programu Broj zakona 

2007. - - - 
2008. 29.4.2008. 48 21 
2009. - - - 
2010. - - - 

    
2011. - - - 
2012. 19.3.2012. 58 47 
2013. 20.3.2013. 61 48 
2014. 7.4.2014. 39 36 

    
2015. 31.3.2015. 61 28 
2016. 29.3.2016. 80 52 
2017. - - - 

Tabela 3: Programi rada Skupštine HNŽ/K – usvajanje i obim 

Ovakav pristup rezultirao je činjenicom da Skupština HNŽ/K niti jednom u zadnjih 10 godina nije 

godišnji program svoga rada usvojila na vrijeme – prije početka godine na koju se odnosi,nego 

ga je, kada ga je uopće usvajala, usvajala ili krajem prvog ili u drugom kvartalu godine na koju se 

program odnosi, što znači da taj program nije ni bio godišnji nego eventualno program za 8 ili 9 

preostalih mjeseci godine. 

 

                                                           
1 Isti je razmatran 28.2.2017. i vraćen na doradu 



 

Realizacija Programa rada Skupštine HNŽ/K za 2016. godinu 

Program rada Skupštine HNŽ/K za 2016. godinu usvojen je 29.3.2016. godine, što ukazuje na 

činjenicu kako je Skupština prvi kvartal ove godine provela radeći bez jasnih ciljeva i smjernica 

svoga rada.  

Zanemarimo li kontinuitet u kašnjenju usvajanja programa rada, Skupština je u aktualnom 

mandatu, ipak, napravila značajan iskorak i pokazala odgovorniji pristup pri izradi ovog 

dokumenta, u odnosu na prethodno razadoblje. 

Sve do 2015. godine, Skupština HNŽ/K je usvajala program rada tako što bi usvojila Program 

rada Vlade  a zatim zključkom njen program proglasila svojim u dijelovima koji su pod njenom 

mjerodavnošću. 

Od 2015. godine, Skupština sama radi na izradi ovog dokumenta uz poštivanje poslovničke 

obveze objavljivanja javnog poziva svim zainteresiranima koji se svojim prijedlozima i sugestijama 

žele uključiti u njegovu izradu.  

U odnosu na ranije Programe rada, Program rada za 2016. godinu se odlikuje najvećim brojem 

planiranih mjera, pogotovu zakona - Program u sebi sadrži 80 mjera, od čega su 52 zakona. 

Na žalost, ambicioznost u planiranju se pokazala neutemeljenom. 

Ako krenemo kroz godinu, uočit ćemo kako je realizacija mjera nakon isteka drugog kvartala i uz 

ovu anomaliju bila jako niska. Do kraja lipnja je realizirano samo 16 mjera, a u naredna tri mjeseca 

realizirano je još 4 tako da je kraj trećeg kvartala Skupština dočekala sa 25% realizacije. 

Do kraja 2016. godine nije došlo do značajnog porasta u ralizaciji programa.  

Konačni rezultat je da je od 80, Programom rada, planiranih mjera, u 2016. godini, u potpunosti 

realizirano samo 33, odnosno 41,3% .  

 

Realizirano 33;
41.3%

Nerealizirano 47;
58.7%

Realizacija godišnjeg programa rada Skupštine HNŽ/K u 2016. g



Grafikon 8 

Još 7 mjere (8.8%), realizirano je djelomično i kraj godine dočekale su u proceduri. 

Najviše je realizirano Zakona – 12, međutim i najveći zaostatak bilježimo upravo kod realizacije 

zakonodavnih mjera. Name, od planirana 52 zakona, 40 ih je ostalo nerealiziranih. Upravo je veliki 

postotak nerealiziranih zakona glavni uzročnik loše realizacije programa rada.   

 

Tipovi mjera: Godišnji 
plan 

Realizirano do 
31.12.2016 

U proceduri Ukupno 
razmatrano 

Odluka 1 1 0 1 
Zakon 52 12 7 19 
Ostalo 1 0 0 0 
Izvješća 12 7 0 7 
Informacija 1 1 0 1 
Analiza 2 2 0 2 
Plan rada 2 2 0 2 
Budžet - Proračun 1 1 0 1 
Financijski plan 3 3 0 3 
Suglasnost 4 3 0 3 
Plan 1 1 0 1 
Ukupno 80 33 7 40 

Tabela 4: Realizacija Programa rada Skupštine HNŽ/K, po vrsti akata 

Ističemo kako Programom rada Skupštine HNŽ/K nije planirana realizacija niti jedne Strategije.  

Ako uporedimo realizaciju godišnjih obveza u 2016. godini sa realizacijom u prethodne četiri 

godine, uočit ćemo kako je čak i ovako skroman rezultat u 2016. godini, nominalno, najbolji do 

sada, a procentualno je slabiji samo od rezultata iz 2015. godine i to isključivo zbog znatno manjeg 

obima planiranih mjera u toj godini, što ukazuje na kontinuirano nisku realizaciju programskih 

obveza u radu Skupštine HNŽ/K. 
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Grafikon 9 

 

Od 80 mjera koliko ih je planirano za realizaciju u 2016. godini, nije realizirano 47 (40 nikako a 7 

su tek prihvaćene u nacrtu i poslate u daljnju proceduru). 

 

R.br. Naziv mjere Predlagatelj Godina 1. 
pojavljivanja 

Planirani rok 
za 

razmatranje 

1 Zakon o gorskoj službi 
spašavanja 

Vlada HNK 2016. 6. 

2 Zakon o trgovini Ministarstvo trgovine, 
turizma i zaštite 
okoliša 

2014. 6. 

3 Zakon o uzgoju, zaštiti i 
upravljanju šumskim resursima 
u HNŽ 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
šumarstva i 
vodoprivrede 

2015. 6. 

4 Sistem koordinacije procesa 
Europskih integracija u BiH 

kolegij skupštine 2016. 6. 

5 Izvješće o radu Neovisnog 
odbora za izbor i reviziju HNŽ/K 
za 2015.godinu 



14 Zakon o srednjem obrazovanju Ministarstvo prosvjete, 
znanosti, kulture i 
športa 

2016. 9. 

15 Zakon  o turističkim zajednicama 
i promicanju turizma u HNŽ/K  

Ministarstvo trgovine, 
turizma i zaštite 
okoliša 

2016. 9. 

16 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o upravljanju otpadom u 
HNŽ/K 

Ministarstvo trgovine, 
turizma i zaštite 
okoliša 

2016. 9. 

17 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o Fondu za zaštitu 
okoliša HNŽ 

Ministarstvo trgovine, 
turizma i zaštite 
okoliša 

2015. 9. 

18 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o slatkovodnom 
ribarstvu 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
šumarstva i 
vodoprivrede 

2016. 9. 

19 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o poljoprivrednom 
zemljištu – 07.10.2016. 
PRIHVAĆEN U NACRTU I POSLAT 
U DALJNJU PROCEDURU 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
šumarstva i 
vodoprivrede 

2016. 9. 

20 Zakon o radu (2016.) – 
28.4.2016. PRIHVAĆEN U 
NACRTU I POSLAT U DALJNJU 
PROCEDURU 

Ministarstvo 
zdravstva, rada i 
socijalne skrbi 

2016. 9. 

21 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o unutarnjim poslovima 
HNZ  

Ministarstvo 
unutarnjih poslova 

2015. 12. 

22 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o policijskim 
službenicima HNŽ/K  

Ministarstvo 
unutarnjih poslova 

2016. 12. 

23 Zakon o javnom okupljanju u 
HNŽ/K 

Ministarstvo 
unutarnjih poslova 

2016. 12. 

24 Zakon o oružju i streljivu u HNŽ – 
28.7.2016. PRIHVAĆEN U 
NACRTU I POSLAT U DALJNJU 
PROCEDURU 

Ministarstvo 
unutarnjih poslova 

2015. 12. 

25 Zakon o uporabi znakovnog 
jezika 

Ministarstvo 
pravosuđa i uprave 

2013. 12. 

26 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o izvršenju sankcija u 
HNŽ/K  

Ministarstvo 
pravosuđa i uprave 

2016. 12. 

27 Zakon o državnoj službi, 
državnim službenicima i 
namještenicima u HNŽ/K  

Ministarstvo 
pravosuđa i uprave 

2016. 12. 

28 Zakon o plaćama i drugim 
naknadama koje nemaju 
karakter plaća 

Ministarstvo 
pravosuđa i uprave 

2016. 12. 

29 Zakon o ministarstvima i drugim 
tijelima županijske uprave 

Ministarstvo 
pravosuđa i uprave 

2016. 12. 

30 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o organizaciji uprave u 
HNŽ/K 

Ministarstvo 
pravosuđa i uprave 

2016. 12. 

31 Zakon o inspekcijama HNŽ/K Ministarstvo 
pravosuđa i uprave 

2016. 12. 



32 Zakon o srednjem stručnom 
obrazovanju 

Ministarstvo prosvjete, 
znanosti, kulture i 
športa 

2014. 12. 

33 Zakon o izdavačkoj djelatnosti Ministarstvo prosvjete, 
znanosti, kulture i 
športa 

2014. 12. 

34 Zakon o udžbenicima Ministarstvo prosvjete, 
znanosti, kulture i 
športa 

2015. 12. 

35 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o visokom obrazovanju 

Ministarstvo prosvjete, 
znanosti, kulture i 
športa 

2016. 12. 

36 Zakon o javnim cestama  Ministarstvo prometa i 
veza 

2016. 12. 

37 Zakon o obrtu HNŽ/K  Ministarstvo 
gospodarstva/privrede 

2016. 12. 

38 Zakon o robnim rezervama  Ministarstvo trgovine, 
turizma i zaštite 
okoliša 

2016. 12. 

39 Zakon o ugostiteljskoj 
djelatnosti– 08.11.2016. 
PRIHVAĆEN U NACRTU I POSLAT 
U DALJNJU PROCEDURU 

Ministarstvo trgovine, 
turizma i zaštite 
okoliša 

2016. 12. 

40 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o turističkoj djelatnosti 

Ministarstvo trgovine, 
turizma i zaštite 
okoliša 

2016. 12. 

41 Zakon o zaštiti prirode HNŽ/K – 
16.12.2016. PRIHVAĆEN U 
NACRTU I POSLAT U DALJNJU 
PROCEDURU 

Ministarstvo trgovine, 
turizma i zaštite 
okoliša 

2016. 12. 

42 Zakon o dopunskim pravima 
branitelja i članova njihovih 
obitelji  

Ministarstvo za pitanja 
branitelja 

2016. 12. 

43 Izmjene i dopune Zakona o 
nadležnostima županijskih tijela 
vlasti HNŽ/K u oblasti zaštite i 
spašavanja ljudi i materijalnih 
dobara od prirodnih i drugih 
nesreća  

Uprava za civilnu 
zaštitu 

2016. 12. 

44 Zakon o zaštiti od požara i 
vatrogastvu HNŽ/K 

Uprava za civilnu 
zaštitu 

2012. 12. 

45 Zakon o zaštiti obitelji s djecom– 
16.12.2016. PRIHVAĆEN U 
NACRTU I POSLAT U DALJNJU 
PROCEDURU  

Ministarstvo 
zdravstva, rada i 
socijalne skrbi 

2016. 12. 

46 Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o morskom ribarstvu 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
šumarstva i 
vodoprivrede 

2016. 12. 

47 Zakon  o izmjenama i dopunama 
Zakona o vodama 

Ministarstvo 
poljoprivrede, 
šumarstva i 
vodoprivrede 

2016. 12. 

Tabela 5: Nerealizirane mjere iz Programa rada Skupštine HNŽ/K za 2016.godinu 



Nisu, dakle, realizirane neke značajne mjere, čije je usvajanje bilo planirano do kraja 2016. 

godine, a čija bi pravilna primjena potencijalno mogla pozitivno utjecati na kvalitetu života 

građana HNŽ/K: Sistem koordinacije procesa Europskih integracija u BiH, Zakon o 

posredovanju u zapošljavanju i socijalnoj sigurnosti nezaposlenih osoba, Zakon o trgovini, 

Zakon o uzgoju, zaštiti i upravljanju šumskim resursima u HNŽ/K, Zakon  o turističkim 

zajednicama i promociji turizma, Zakon o trgovini, Zakon o zaštiti od požara i vatrogastvu, 

Zakon o robnim rezervama, Zakon o obrtu, Zakon o javnim cestama, Zakon o udžbenicima, 

Zakon o izdavačkoj djelatnosti, Zakon o srednjem obrazovanju, Zakon o srednjem stručnom 

obrazovanju, Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o visokom obrazovanju, Zakon o 

inspekcijama, Zakon o državnoj službi, državnim službenicima i namještenicima u HNŽ/K, 

Zakon o plaćama i drugim naknadama koje nemaju karakter plaća, Zakon o uporabi znakovnog 

jezika, Zakon o javnom okupljanju, Zakon o gorskoj službi spašavanja, a tu su i Zakon o radu, 

Zakon o zaštiti prirode, Zakon o ugostiteljskoj djelatnosti, Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o poljoprivrednom zemljištu i Zakon o obrazovanju odraslih, koje su kraj 2016. dočekale 

tek djelimično realizirane, odnosno prihvaćene u nacrtu. 

ZAKONI 

Programom rada Skupštine HNŽ/K je planirana realizacija 52 različita zakona (51 u formi 

prijedloga i 1 u formi nacrta). Od zakona koji su planirani za realizaciju u formi prijedloga, 46 je 

planirano da prethodno budu razmatrani i u formi nacrta.  

Skupština je pri raspravi o godišnjem programu rada Vlade, usvojila i zaključak da zakone koji se 

nalaze u programu rada i koje Skupština usvoji u nacrtu, Vlada treba izraditi u formi prijedloga do 

kraja narednog tromjesečja. Na ovaj način procedura je ograničena na šest mjeseci. U dva slučaja 

(Zakon o radu, Zakon o oružju i streljivu) ovaj zaključak nije ispoštivan, dok je pet nacrta zakona 

razmatran u posljednjem kvartalu tako da zbog kratkoće vremena koje su proveli u parlamentarnoj 

proceduri, do kraja 2016.godine nisu razmatrani u formi prijedloga.  
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Programom za ovu godinu predviđeno je da se o zakonima na Skupštini raspravlja 98 puta, a u 

razdoblju koje pokriva ovo izvješće raspravljano je 26 puta. Najobimniji plan bio je za prosinac, u 

komu je planirano da se o zakonima raspravlja u 31 navratu. U tom mjesecu je i razmatrano 

najviše zakonskih rješenja, ali znatno manje nego je planirano, samo 9 puta.  

 

Grafikon 11 

 

Skupština HNŽ/K je u 2016.godini usvojila 12 od zakona koji su planirani Programom rada da 

budu usvojeni u prijedlogu, odnosno finalno je realizirala 23.08 % od godišnjeg plana za 2016. 

godinu. U istom razdoblju, prihvatila je i 7  nacrta, od zakona koji su bili planirani za realizaciju u 

finalnoj formi prijedloga, ali koji u promatranom razdoblju nisu usvojeni u tom obliku. Znači, pored 

23.08% u potpunosti realiziranih zakonodavnih obveza, još je 13.46% djelimično realizirala. 
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Pri tomu je 8 od 19 što u potpunosti, što djelimično, realiziranih zakona temeljni zakoni (2 

prijedloga i 6 nacrta). Ostalo su izmjene i dopune već postojećih zakonskih akata. 
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Od 33 nerealizirana zakona iz Programa rada za 2016. godinu, 17 je temeljnih. 

 

Grafikon 14 

I nominalno i procentualno loša realizacija planiranih zakonodavnih obveza kontinuirani je 

problem u radu Skupštine HNŽ/K.  
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Grafikon 15 

Dodajmo i da su 20 od 52 Programom rada za 2016. godinu planiranih zakona, tzv „preneseni 

zakoni“, odnosno zakoni koji su bili planirani za realizaciju u nekoj od prethodnih godina, ali nisu 

realizirani, nego su uvršteni u Program rada za ovu godinu. U 2016. godini usvojeno je 35% od 

„prenesenih“ zakona i 15.63% od novih zakona u Programu rada za 2016. godinu.  
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PRORAČUN 

 

Proračun HNŽ/K za 2016.godinu 

Proračun HNŽ/K za 2016. godinu usvojen je sukladno Zakonu o proračunima u F BiH. Naime isti 

je razmatran u redovitoj proceduri i usvojen u prijedlogu na sjednici Skupštine, održanoj 

22.12.2015. godine, u visini 190.804.000 KM. Godinu dana nakon toga, 22.12.2016. godine 

uslijedio je njegov rebalans tako da je u konačnici, za 10.490.800 KM, realiziran u većem iznosu 

od planiranog. 

Proračun HNŽ/K za 2017. godinu 

Proračun HNŽ/K za 2017. godinu, planiran je u iznosu od 196.573.310 KM i na Skupštini je, iako  

u skraćenoj proceduri, usvojen sukladno zakonskom roku (28.12.2016.).  

Analizirajući dinamiku usvajanja proračuna u ovom i prethodnim mandatima, uočit ćemo kako je 

isti do 2016. godine uvijek usvajan sa višemjesečnim zakašnjenjima, uz primjenu odluke o 

privremenom financiranju za prva tri mjeseca godine na koju se odnosi, pri čemu je jedino 2012. 

godine proračun usvojen prije isteka odluke o privremenom financiranju.  

Kada gledamo visinu proračuna, najniži je bio za 2008. a najviši za 2015. godinu ali je pretrpio 

rebalas, koji je manji od iznosa Proračuna za 2016. godinu, kao i njegovog rebalansa koji je ustvari 
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dosegnuo nejveći iznos u odnosu na sve proračune i rebalanse, odnosno prvi put je proračun 

HNŽ/K prešao iznos od 200 milijuna KM upravo u  2016. godini.  

 

Godina Rebalans Visina Proračuna Nadnevak  
utvrđivanja 

prijedloga na Vladi 

Nadnevak  
usvajanja 

Proračuna  u 
Skupštini 

     
2007.  150.736.010 - 27.4.2007. 

 1. 156.645.505 29.10.2007. 3.10.2007. 
2008.  148.221.880 4.4.2008. 16.4.2008. 

 1. 146.599.930 19.11.2008. 21.12.2008. 
2009.  179.066.820 31.3.2009. 20.4.2009. 

 1. 166.511.110 10.8.2008. 28.8.2009. 
 2. 170.581.490 2.12.2009. 10.12.2009. 

2010.  187.129.700 20.4.2010. 23.4.2010. 
 1. 169.299.270 6.12.2010. 30.12.2010. 
     

2011.  185.915.883 31.3.2011. 15.4.2011. 
 1. 166.946.340 6.12.2011. 19.12.2011. 

2012.  179.142.630 17.1.2012. 19.03.2012. 
 1. 176.880.360 22.11.2012. 21.12.2012. 

2013.  179.684.393 28.3.2013. 15.4.2013. 
 1. 175.817.140 18.12.2013. 30.12.2013. 

2014.  181.872.950 31.3.2014. 7.4.2014. 
 1. 177.962.480 2.12.2014. 29.12.2014. 
     

2015.  193.608.559 19.3.2015. 1.4.2015. 
 1. 187.776.700 7.12.2015. 15.12.2015. 

2016.  190.804.000 16.12.2015. 22.12.2015. 
 1. 201.294.800 15.12.2016 22.12.2016 

2017.  196.573.310 23.12.2016 28.12.2016 

Tabela 6: Proračun HNŽ/K, po godinama 

Proračunom za 2017. godinu smanjen je iznos za  bruto plaće i nakande troškova zaposlenih sa 

112.277.030 KM na 111.224.105 KM. 

Prvi put su planirani poticaji u gospodarstvu, poljoprivredi, obrtu i turizmu, a posebno se ističe  

poticaj od 300.000 KM za Zračnu luku koja bi trebala biti u funkciji ne samo razvoja turizma nego 

i okosnica razvoja gospodarstva. Za sve ove grane planirani su poticaji u visini oko 2 milijuna KM. 

Za izvršenje sudskih presuda planirano je 3 milijuna KM.  

Također, u Vladi ističu kako proračun ima i socijalnu dimenziju. Naime, na stavci rezerve planirana 

su značajna sredstva u iznosu od 2,5 milijuna KM od kojih će se 1 milijun utrošiti na primjenu 

Zakona o zaštiti obitelji s djecom koji je u 2016. godini usvojen u nacrtu a početak njegove 

primjene (nakon usvajanja u prijedlogu) očekuje se u drugom dijelu 2017. godine. I u 2017. godini 



je planirano upošljavanje 100 pripravnika, kao i povećanje stipendija za oko 1400 stipendista. U 

2016. godini se krenulo u rješenje statusa prosvjetnih djelatnika koji će u 2017. godini nakon skoro 

deset godina biti prevedeni u status uposlenih na neodređeno vrijeme. Za obnovu škola će se 

utrošiti 10 milijuna KM, a za braniteljsku populaciju je uvršteno povećanje od 15%.  

S najviše proračunskih sredstava, Proračunom HNŽ(K za 2017. godinu, planirano je da raspolaže 

Ministarstvo prosvjete, znanosti, kulture i športa – 82.016.675 KM, a sa najmanje Zavod za zaštitu 

kulturno-povijesne baštine/historijskog nasljeđa – 171.610 KM. 

R.br. Korisnik proračunskihsredstava Rashodi- plan 

1 Skupština HNŽ/K  1.976.000,00 KM  
2 Vlada HNŽ/K  4.415.410,00 KM  
3 Ured za zakonodavstvo   191.900,00 KM 

4 Ministarstvo unutarnjih poslova  34.317.160,00 KM  
5 Ministarstvo pravosuđa i uprave  13.780.760,00 KM  
6 Ministarstvo financija  17.245.095,00 KM  
7 Ministarstvo prosvjete, znanosti, kulture i športa  82.016.675,00 KM  
8 Ministarstvo zdravstva, rada i socijalne skrbi  13.367.020,00 KM  
9 Uprava za izbjegle i raseljene osobe  712.300,00 KM  

10 Ministarstvo graditeljstva i prostornog uređenja  1.778.200,00 KM  
11 Uprava za civilnu zaštitu  1.497.630,00 KM  
12 Ministarstvo prometa i veza  6.836.490,00 KM  
13 Uprava za geodetske i imovinsko - pravne poslove  453.100,00 KM  
14 Arhiv HNŽ/K  404.200,00 KM  
15 Zavod za zaštitu kulturno-povijesne baštine/historijskog 

nasljeđa 
 171.610,00 KM  

16 Ministarstvo trgovine, turizma i zaštite okoliša  2.495.140,00 KM  
17 Ministarstvo gospodarstva/privrede  2.500.100,00 KM  
18 Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede  8.029.000,00 KM  
19 Ministarstvo za pitanja branitelja  3.101.100,00 KM  
20 Zavod za školstvo  498.850,00 KM  
21 Pedagoški zavod  484.200,00 KM  
22 Narodna knjižnica HNŽ  301.370,00 KM  

Tabela 7: Plan rashoda Proračuna HNŽ/K za 2017. godinu, po korisnicima 

Najviše proračunskih sredstava Proračunom HNŽ/K za 2017.godinu, planirano je za oblast "Plaće 

i naknade troškova zaposlenih" – 111.224.105 KM. 

R.br. Oblast za koju su namjenjena sredstva Rashodi- plan 

1 Doprinosi poslodavca  11.001.150,00 KM  
2 Izdaci za kamate  1.682.500,00 KM  
3 Izdaci za materijalne troškove  17.119.025,00 KM  
4 Kapitalni izdaci  14.571.990,00 KM  
5 Plaće i naknade troš. zaposlenih  111.224.105,00 KM  
6 Tekuća rezerva-pričuva  2.500.000,00 KM  

Tabela 8: Plan rashoda Proračuna HNŽ/K 2017. godinu, po oblastima 



UKUPNA ZAKONODAVNA AKTIVNOST SKUPŠTINE HNŽ/K  
 

Pored 12 zakona iz Programa rada za 2016. godinu usvojenih u prijedlogu te 7 prihvaćenih u 

nacrtu, Skupština HNŽ/K je u 2016. godini usvojila 1 neplanirani zakon u prijedlogu i prihvatila još 

1 u nacrtu. 

 

Grafikon 18 

U 2016. godini je dakle, završen rad na ukupno 13 zakona a uz njih još 8 ih je prihvaćeno u nacrtu 

i poslati su u skupštinsku proceduru.  

Od tri zakona koja su vraćena na doradu, dva su naknadno razmatrana i usvojena.  

Od potpuno realiziranih zakona, 4 su prethodno razmatrana i u formi nacrta. 

Skupština HNŽ/K je, dakle u 2016. godini, u formi prijedloga usvajala prosječno 1.08 zakona 

mjesečno. 
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Finalizacija svih zakona u 2016. godini obavljena je u samo četiri mjeseca (siječanj, travanj, srpanj 

i prosinac). Čak osam mjeseci nije realiziran niti jedan zakon u formi prijedloga. Najviše zakona 

realizirano je u srpnju, kada je na jednoj od dvije održane sjednice u tom kvartalu realizirano čak 

4 zakona.  

Najviše zakona realiziralo je Ministarstvio gospodarstva, čak 6 (46%). Dva zakona realiziralo je 

Ministarstvo financija, a po jedan zakon su realizirali Ministarstvo pravosuđa i uprave, Ministarstvo 

zdravstva, rada i socijalne skrbi, Ministarstvo graditeljstva i prostornog uređenja, Ministarstvo 

prosvjete, znanosti, kulture i športa i Uprava za geodetske i imovinsko-pravne poslove. Pet 

ministarstava nije u potpunosti realiziralo niti jedan zakon - Ministarstvo unutarnjih poslova, 

Ministarstvo prometa i veza, Ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva, Ministarstvo 

trgovine, turizma i zaštite okoliša i Ministarstvo za pitanja branitelja. Neka ministarstva su 

realizirala i zakone u formi nacrta (Ministarstvo trgovine, turizma i zaštite okoliša - 2; Ministarstvo 

prosvjete, znanosti, kulture i športa - 1; Ministarstvo zdravstva, rada i socijalne skrbi - 2; 

Ministarstvo unutarnjih poslova - 1; Ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva - 1). 

Jedan zakon je razmatran, i prihvaćen u nacrtu, na prijedlog zastupnika – Tomislava Martinovića 

iz HDZ BiH.  

Dva od 13 usvojenih zakona su tzv. temeljni zakoni. Ostalo su izmjene i dopune već postojećih 

zakonskih akata. Od 8 zakona prihvaćenih samo u formi nacrta, 7 je temeljnih.   
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Poredeći rezultate u posljednjih 6 godina, broj zakona usvojenih u 2016. manji je jedino od 

rezultata ostvarenog u 2013. godini.  

Istovremeno, radi se o dvostrukom poboljšanju rezultata iz prve godine aktualnog mandata. 
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Grafikon 21 

Inače, procedura donošenja, za zakone usvojene u periodu koji pokriva ovaj izvještaj, trajala je u 

prosijeku 165 dana. Najduže je trajala procedura za donošenje Zakon o izmjeni i dopuni Zakona 

o socijalnoj skrbi HNŽ/K (700 dana) a najkraće procedura za donošenje Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o osnovnom odgoju i obrazovanju (implemantacija Presude Ustavnog suda 

Federacije BiH) (7 dana). 

 

 

 

R.br. Naziv zakona Prvo 
razmatranje 
zakona 

Usvojen 
prijedlog 

Broj dana 
provedenih 
u 
proceduri 

Status 

1 Zakon o izmjeni i dopuni 
Zakona o socijalnoj skrbi HNŽ 

25.02.2014 26.01.2016 700 Usvojeno 

2 Zakon o komunalnoj 
djelatnosti 

26.02.2015 28.04.2016 427 Usvojeno 

3 Zakon o izmjenama  Zakona o 
načinu označavanja i evidenciji 
naseljenih mjesta, ulica i 
trgova i kućnih brojeva 

21.04.2016 22.12.2016 245 Usvojeno 

4 Zakon o izmjenama Zakona o 
elektroenergetskoj inspekciji 

16.12.2015 28.07.2016 225 Usvojeno 

5 Zakon o izmjenama Zakona o 
termoenergetskoj inspekciji 

16.12.2015 04.07.2016 201 Usvojeno 

6 Zakon o izmjenama Zakona o 
geološkim istraživanjima  

28.12.2015 04.07.2016 189 Usvojeno 

7 Zakon o izvršenju Proračuna 
HNŽ/K za 2017.godinu 



gospodarstva i zaštiti 
tradicionalnih djelatnosti 
(obrta) 

9 Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o rudarstvu 
HNŽ/K  

24.03.2016 28.04.2016 35 Usvojeno 

10 Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o sudskim 
pristojbama s Tarifom u 
HNŽ/K  

06.12.2016 22.12.2016 16 Usvojeno 

11 Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o 
osnovnom odgoju i 
obrazovanju (implemantacija 
Presude Ustavnog suda FBiH) 

21.07.2016 28.07.2016 7 Usvojeno 

12 Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o 
pripadnosti javnih prihoda 
HNŽ  

21.07.2016 28.07.2016 7 Usvojeno 

13 Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o 
koncesijama  

21.07.2016 28.07.2016 7 Usvojeno 

Tabela 9: Trajanje zakondavne procedure 

Nа krаju, od ukupno 13 usvojenih zаkonа u Skupštini HNŽ/K, u 2016. godini, njih 7 (54%) spаdа 

u mjere, koje mogu znаčаjnije doprinijeti rješаvаnju nаjvаžnijih problemа grаđаnа tj. utjecаti nа 

poboljšаnje kvalitete njihovog života.  

  



KOORDINACIJA RADA VLADE I SKUPŠTINE  
 

U 2016. godini, Vlada HNŽ/K je, u potpunosti ili djelimično, realizirala 19 različitih zakona, od 

kojih je 13 utvrdila u formi prijedloga a 6 samo u formi nacrta.  

U isto vrijeme, Skupština je, u potpunosti ili djelimično, realizirala 21 različit zakon - trinaest je 

usvojila u prijedlogu i 8 prihvatila u nacrtu.  

Od toga, njih 17 (10 u prijedlogu i 7 u nacrtu) je došlo na prijedlog aktualne Vlade, u 

promatranom razdoblju.  Skupština je, u istom razdoblju realizirala i 2 prijedloga zakona koje je 

Vlada utvrdila u ranijem razdoblju (u 2015. godini )2, te 2 zakona drugih predlagatelja (prijedlog 

zakona Uprave za geodetske i imovinsko-pravne poslove 3, utvrđen prethodno na Vladi, u ovoj 

godini i nacrt zakona komu je predlagatelj zastupnik Tomislav Martinović 4). 

Zakon o izmjeni Zakona o lokalnoj samoupravi, utvrđen na Vladi, u prijedlogu, 17.10.2016. 

godine, 8.11.2016. je razmatran u Skupštini, izjašnjavanje o njemu je odgođeno „za sljedeću 

sjednicu“, no Zakon se do kraja 2016. više nije pojavljivao na sjednicama Skupštine. 

S druge strane, Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o poljoprivrednom zemljištu, nakon 

prihvatanja u Skupštini, u formi nacrta, na Vladi je usvojen u formi prijedloga (6.12.2016), ali ga 

je Skupština vratila na doradu (16.12.2016).  
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2 Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o socijalnoj skrbi i Zakon o izmjenama Zakona o poticaju i razvitku malog 

gospodarstva i zaštiti tradicionalnih djelatnosti (obrta) 
3 Zakon o izmjenama  Zakona o načinu označavanja i evidenciji naseljenih mjesta, ulica i trgova i kućnih brojeva 
4 Zakon o gorskoj službi spašavanja HNŽ/K 



Od 7 nacrta zakona, kojima je predlagatelj neko od ministarstava Vlade HNŽ/K a koje je 

Skupština, u 2016. godini, usvojila samo u formi nacrta, Vlada je, do kraja ove godine, samo jedan 

utvrdila u formi prijedloga i proslijedila Skupštini na finalizaciju. 

Vlada HNŽ/K kasni sa realizacijom zakona planiranih godišnjim programom rada, što se odražava 

na realizaciju zakonodavnog dijela programa rada Skupštine. S druge strane, Skupština prati 

dinamiku usvajanja zakona na Vladi i iste razmatra na svojim sjednicama u najkraćem roku.  
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Svi članovi Vlade nazočili su na četiri skupštinska zasjedanja. Najmanjem broju sjednica 

Skupštine – svega polovici održanih – nazočio je ministar trgovine, turizma i zaštite okoliša, Ajdin 

Teletović. 

 

 

R. br. Ministar Ministarstvo Nazočio  

1 Nevenko Herceg Predsjednik Vlade HNŽ/K 12/12  

2 Goran Opsenica Ministarstvo zdravstva, rada i socijalne skrbi 9/12  

3 Oliver Soldo Ministarstvo za pitanja branitelja 10/12  

4 Slađan Bevanda Ministarstvo unutarnjih poslova 11/12  

5 Ajdin Teletović Ministarstvo trgovine, turizma i zaštite okoliša 6/12  

6 Rašid Hadžović Ministarstvo prosvjete, znanosti, kulture i športa 10/12  

7 Stjepan Krasić Ministarstvo prometa i veza 9/12  

8 Suad Balić Ministarstvo pravosuđa i uprave 10/12  

9 Donko Jović Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i 
vodoprivrede 

9/12  

10 Suad Hasandedić Ministarstvo graditeljstva i prostornog uređenja 11/12  

Godišnji plan Vlade Realizacija Vlade do
31.12.2016

Realizacija ovih
zakona u Skupštini

Nacrti 2 5 5

Prijedlozi 48 9 9

48

9 9

2

5 5

Odnos između Vlade i Skupštine HNŽ/K, u kontekstu 
realizacije planiranih zakona, u 2016.godini

Prijedlozi Nacrti



11 Željko Laketić Ministarstvo gospodarstva/privrede 11/12  

12 Adnan Faladžić Ministarstvo financija 11/12  

Tabela 10: Nazočnost  ministara Vlade HNŽ/K sjednicama Skupštine HNŽ/K 

U 2016. godini zastupnici su Vladi postavili 81 pitanje (80 različitih) i pokrenuli 34 (32 različite) 

inicijative. Do kraja godine odgovoreno je na 42 pitanja postavljena u 2016. godini (51.85%). 
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POŠTIVANJE POSLOVNIKA O RADU I ZAKONA  
 

Vlada HNŽ/K neredovito odgovara na postavljena zastupnička pitanja čime kontinuirano krši 

članak 184. stavak 2. Poslovnika o radu Skupštine HNŽ/K, koji nalaže dostavljanje odgovora na 

pitanje najkasnije 30 dana od njegovog postavljanja na sjednici Skupštine. 

 

 

  



TRANSPARENTNOST RADA SKUPŠTINE HNŽ/K  
 

Za vrijeme promatranog razdoblja, transparentnost rada Skupštine HNŽ/K je bila na 

zadovoljavajućoj razini. Sjednice su redovito najavljivane posredstvom web stranice Skupštine a 

nakon njihovih održavanja objavljivane su i kratke informacije s pregledom realizacije dnevnog 

reda. Pozivi za sjednice dostavljane su nekoliko dana prije održavanja a materijali su preuzimani 

odmah nakon pristiglog poziva. Uz materijale su redovito priloženi zapisnici s prethodnih sjednica 

i pristigli odgovori na postavljena zastupnička pitanja. Sadržaj web stranice je dostupan na 

jezicima svih konstitutivnih naroda i na oba pisma. Osnovne zamjerke se odnose na 

nedostavljanje informacija o primanjima zastupnika i na neorganiziranje javnih rasprava prigodom 

izrade proračuna.5 Također, CCI nije dobio očitovanje na dva puta uložene preporuke i pokrenute 

inicijative tijekom 2016. godine. 

R.br. Predmet promatranja Stanje 

1 Sloboda nazočnosti sjednicama Skupštine DA  

2 Prijenos sjednica (TV, radio ili internet) NE  

3 Objavljuje li Skupština prije zasjedanja najavu 
sjednice? 

Da  

4 Jesu li materijali za sjednicu javno dostupni? DA  

5 Dostupnost zapisnika sa sjednica Skupštine ZOSPI  

6 Sadržajnost zapisnika sa sjednica Skupštine Prihvatljiva  

7 Dostupnost stenograma sa sjednica Skupštine DA  

8 Dostupnost podataka o pojedinačnom 
glasovanju zastupnika 

NE 

9 Institucionalno riješena javna dostupnost 
zastupničkih pitanja i odgovora na pitanja 

DA  

10 Dostupnost podataka o nazočnosti  
sjednicama I razlozima odsustva 

DA 

11 Brzina odgovaranja na zahtjeve za 
dostavljanjem materijala (ZOSPI) 

 Sukladno zakonu  

12 Obavljena javna rasprava prilikom izrade 
Programa rada 

DA  

13 Periodično se informira javnost o realizaciji 
Programa rada 

NE 

14 Obavljena javna rasprava prilikom izrade 
proračuna 

NE 

15 Obrazloženja o usvojenim zakonima Detaljna  

16 Postojanje zapisnika sa sjednica skupštinskih 
povjerenstava 

DA  

17 Sadržajnost zapisnika sa sjednica skupštinskih 
povjerenstava 

Dobra  

                                                           
5 U očitovanju na pisani zahtjev CCI, Ministarstvo financija (broj: 04-01-5-1985/16 od 22.7.2016.godine) se, pri 

uskraćivanju tražene informacije o primanima zastupnika, ministara i predsjednika Vlade pozvalo na Zakon o radu , 
Zakon o plaćama i naknadama u organima Vlasti F BiH, Zakon o zaštiti ličnih podataka, kao i na Zakon  o plaćama i 
naknadama u organima vlasti F BiH. 



18 Dostupnost dokumenata u elektroničkom 
obliku 

DA  

19 Postojanje web stranice Skupštine DA  

20 Funkcionalnost web stranice (sadržajnost i 
redovno ažuriranje) 

Dobra  

21 Je li na Internet stranici objavljen Program 
rada za aktualnu godinu? 

- 

22 Objavljuju li se na Internet stranici godišnja 
izvješća o radu institucije? 

NE 

23 Je li na  Internet stranici dostupan Zakon o 
izvršenju proračuna za posljednju fiskalnu 

godinu? 

NE 

24 Je li na web stranici Skupštine u roku od 24 
sata dostupno priopćenje za javnost sa 

osnovnim podatcima sa održane sjednice? 

Da  

25 Jesu li, nakon sjednice Skupštine, dostupni na 
web stranici kao „download“ opcija materijali 

koji su razmatrani i usvojeni? 

NE 

 Tabela 11: Transparentnost rada Skupštine HNŽ/K  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

AKTIVNOSTI  ZASTUPNIKA  
 



NAZOČNOST SJEDNICAMA SKUPŠTINE 

U promatranom razdoblju održano je 12 zasjedanja Skupštine HNŽ/K, od čega su na svega 1 bili 

nazočni svi zastupnici.  

Šesnaest zastupnika HNŽ/K  nazočilo  je svim zasjedanjima Skupštine.  

Devet zastupnika nije nazočilo jednom od 12 održanih zasjedanja.  

Pet  zastupnika nije nazočio na tri i više zasjedanja. 

 

Grafikon 25 

 

Najviše izostanaka sa sjednica napravili su: Adnan Velagić (BPS) - 4, Ilija Cvitanović (HDZ 1990) 

- 4, Ivona Raguž (HDZ BiH) - 4.  

 

ZASTUPNIČKA  PITANJA I INICIJATIVE 

Na održanim redovnim sjednicama Skupštine HNŽ/K postavljeno /pokrenuto je ukupno 112 

pitanja i inicijative.    

Sedam zastupnika niju postavilo ili pokrenulo ni jedno pitanje ili inicijativu  

Pet zastupnika postavilo/ pokrenulo je jedno pitanje ili inicijativu.   

Pet zastupnika postavilo /pokrenulo je dva pitanja ili inicijative.   

Trinaest  zastupnika postavilo /pokrenulo je tri i više pitanja ili inicijativa.  



 

Grafikon 26 

 

Najviše zastupničkih pitanja i inicijativa, u 2016.godini, postavili su ili pokrenuli zastupnici: Amer 

Zagorčić SDP - (14), Ilija Cvitanović HDZ 1990 - (11), Aner Žuljević SDP - (10), Andrea Pehar 

HDZ BiH - (10), Vesna Saradžić SDP - (9), Elmir Šator SZ - (9).  

Niti jedno pitanje ni inicijativu nisu postavili zastupnici: Drago Tule HDZ BiH, Tomislav Martinović 

HDZ BiH, Boris Bošnjak HDZ BiH, Šerif Špago SDA, Ante Pavličević HDZ BiH, Zoran Krešić HDZ 

1990, Mesud Džajić SBB.  

 

RASPRAVE ZASTUPNIKA 

Na održanim zasjedanjima Skupštine HNŽ/K raspravljalo se o 36 mjera, koje su se našle na 

dnevnim redovima.  

Šest  zastupnika Skupštine HNŽ/K nije, na skupštinskim zasjedanjima, raspravljalo  niti o jednoj 

od mjera koje su se pojavile na dnevnom redu Skupštine.  

Dva zastupnika Skupštine raspravljalo je samo o jednoj od svih mjera koje su se pojavile na 

dnevnom redu Skupštine, u ovom razdoblju.  

Sedam zastupnika raspravljalo je o 2-4 mjere koje su se pojavile na dnevnom redu Skupštine.  

Deset  zastupnika raspravljalo je o  5-10 mjera koje su se pojavile na dnevnom redu Skupštine.  

Pet zastupnika Skupštine raspravljao je po više od 10 mjera koje su se pojavile na dnevnom redu 

Skupštine u ovom razdoblju.  



 

Grafikon 27 

 

Zastupnici  koj suraspravljali po najvećem broju točaka dnevnog reda, u 2016.godini su: Amer 

Zagorčić SDP - (19), Šerif Špago SDA - (18), Tomislav Martinović HDZ BiH - (18), Aner Žuljević 

SDP - (13), Zijat Mušić SDA - (12), Osman Ćatić SDA - (10).  

S druge strane zastupnici Drago Tule HDZ BiH, Mesud Džajić SBB, Ana -Marija Tadić-Jakovljević 

SZ, Zoran Raič HDZ BiH, Ivona Raguž HDZ BiH, Andrea Pehar HDZ BiH, u 2016.godini uopće 

nisu uzeli učešća u raspravi ni po jednoj točci dnevnog reda.  

Broj izlazaka za skupštinsku govornicu je znatno veći, jer u ovom pregledu (kao ni u Tabeli 9,) 

nisu prikazane rasprave zastupnika o dnevnom redu, replike, poslovničke intervencije, ispravci 

krivog navoda, zaključci predsjedavajućih i sl. 

 

ZAKONODAVNA AKTIVNOST ZASTUPNIKA 

U promatranom razdoblju jedan zastupnik (Tomislav Martinović HDZ BiH ) je Skupštini podnio 

jedan prijedlog zakonskog rješenja.6 

 
R.b
r. 

Zastupnik  (ime i 
prezime) 

Stranka Promatrano 
razdoblje 

Nazočnost  
zasjedanjima 

Skupštine 

Broj 
zastupničkih 

pitanja 

Broj 
inicijativa 

Broj 
rasprava 

1 Zijat Mušić SDA 1.1.-31.12. 12/12 5 0 12 

2 Vesna Saradžić SDP 1.1.-31.12. 12/12 8 1 6 

3 Luka Faletar HDZ 1990 1.1.-31.12. 12/12 2 0 3 

                                                           
6 Zakon o gorskoj službi spašavanja HNZ/K 



R.b
r. 

Zastupnik  (ime i 
prezime) 

Stranka Promatrano 
razdoblje 

Nazočnost  
zasjedanjima 

Skupštine 

Broj 
zastupničkih 

pitanja 

Broj 
inicijativa 

Broj 
rasprava 

4 Zoran Krešić HDZ 1990 08.11-31.12 5/5 0 0 3 

5 Tomislav Martinović HDZ BiH 1.1.-31.12. 12/12 0 0 18 

6 Aner Žuljević SDP 1.1.-31.12. 11/12 10 0 13 

7 Đuro Prkačin HDZ BiH 1.1.-31.12. 11/12 2 1 10 

8 Zoran Raič HDZ BiH 1.1.-31.12. 12/12 2 0 0 

9 Ilija Cvitanović HDZ 1990 1.1.-31.12. 8/13 8 3 5 

10 Šerif Špago SDA 1.1.-31.12. 12/12 0 0 18 

11 Osman Macić SBB 1.1.-31.12. 11/12 0 2 6 

12 Anel Kljako SBB 1.1.-31.12. 11/12 1 0 2 

13 Davor Pehar HDZ BiH 1.1.-31.12. 11/12 0 1 5 

14 Zlatko 
Hadžiomerović 

SDA 1.1.-31.12. 11/12 3 4 1 

15 Amer Zagorčić SDP 1.1.-31.12. 12/12 11 3 19 

16 Andrea Pehar HDZ BiH 1.1.-31.12. 12/12 5 5 0 

17 Dario Pušić HDZ BiH 1.1.-31.12. 12/12 1 1 4 

18 Ante Pavličević HDZ BiH 1.1.-31.12. 9/12 0 0 3 

19 Drago Tule HDZ BiH 1.1.-31.12. 12/12 0 0 0 

20 Ivona Raguž HDZ BiH 1.1.-31.12. 8/12 1 0 0 

21 Ajman Šoše SDA 1.1.-31.12. 12/12 5 1 6 

22 Osman Ćatić SDA 1.1.-31.12. 11/12 1 4 10 

23 Amir Šelo SDA 1.1.-31.12. 12/12 2 3 9 

24 Mara Anđelić HDZ 1990 1.1.-31.12. 7/7 0 0 5 

25 Ana -Marija Tadić-
Jakovljević 

SZ 1.1.-31.12. 12/12 1 0 0 

26 Elmir Šator SZ 1.1.-31.12. 11/12 7 2 7 

27 Adnan Velagić BPS 1.1.-31.12. 8/12 2 1 2 

28 Mesud Džajić SBB 1.1.-31.12. 11/12 0 0 0 

29 Boris Bošnjak HDZ BiH 1.1.-31.12. 9/12 0 0 1 

30 Ramiz Fajić SDA 1.1.-31.12. 12/12 2 0 5 

31 Stana Burič HDZ BiH 1.1.-31.12. 12/12 1 0 3 

Tabela 12: Učešće zastupnika u radu Skupštine  HNŽ/K  

  



PRIMANJA  ZASTUPNIKA 
 

Petnaest zastupnika Skupštine HNŽ/K je profesionaliziralo svoj status u Skupštini, tj. imali su 

status uposlenih i na temelju toga primali plaću.To su: Zijat Mušić (SDA), Luka Faletar (HDZ 

1990), Zoran Raič (HDZ BiH), Ilija Cvitanović (HDZ 1990), Šerif Špago (SDA), Osman Macić 

(SBB), Anel Kljako (SBB), Zlatko Hadžiomerović (SDA), Amer Zagorčić (SDP), Andrea Pehar 

(HDZ BiH), Drago Tule (HDZ BiH), Ivona Raguž (HDZ BiH), Ajman Šoše (SDA), Amir Šelo (SDA), 

Boris Bošnjak (HDZ BiH).  

Od pet zastupnika Skupštine Hercegovačko-neretvanske županije/kantona koji su izaslanici u 

Domu naroda Parlamenta FBiH, 4 ih je u tom parlamentu profesionaliziralo svoj status: Vesna 

Saradžić (SDP), Tomislav Martinović (HDZ BiH), Đuro Prkačin (HDZ BiH), Osman Ćatić (SDA) .   

 

Grafikon 28 

U očitovanju na pisani zahtjev CCI o primanjima zastupnika i članova Vlade HNŽ/K,  Ministarstvo 

financija (broj: 04-01-5-1985/16 od 22.7.2016. godine) se pozvalo na  Zakon o radu, Zakon o 

plaćama i naknadama u organima Vlasti F BiH i Zakon o zaštiti osobnih podataka, po kojima su 

kako je navedeno, traženi podatci zaštićeni. 

 

Za razliku od Skupštine HNŽ/K, Dom naroda Parlamenta FBiH je u potpunosti transparentan, (i) 
u ovom pogledu, te su podatci o primanjima zastupnika Skupštine HNŽ/K koji su izaslanici u 
Domu naroda, dostupni. 
 

U 2016. godini, iz Proračuna F BiH zastupnicima iz Skupštine HNŽ/K koji su profesionalizirali svoj 

angažman u Domu naroda P F BiH isplaćeno je ukupno 206.012,37 KM. 
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RADNA TIJELA SKUPŠTINE  
 

Skupština HNŽ/K ima 14 radnih tijela u čijem radu sudjeluju svi zastupnici. Dva povjerenstva su 

formirana polovicom prosinca 2016. godine (Povjerenstvo za europske integracije Skupštine 

HNŽ/K, Povjerenstvo za pitanja branitelja Skupštine HNŽ/K). U 2016. godini održano je osam 

sjednica. Jedna sjednica povjerenstva bila je zakazana ali nije održana zbog nedostatka kvoruma 

za njeno održavanje.  

 

Povjerenstvo za ustav  

2.  (druga) sjednica održana 02.02.2016. godine 

3.  (treća) sjednica održana 08.02.2016. godine 

Povjerenstvo za zakonodavno-pravna pitanja  

4. (četvrta) sjednica održana 01.07.2016. godine 

Povjerenstvo za praćenje rada ministarstva unutrašnjih poslova, ljudska prava i građanske 

slobode  

3.  (treća) sjednica održana 08.11.2016. godine 

Povjerenstvo za izbor i imenovanja 

2. (druga) sjednica održana 02.06.2016. godine 

3. (treća) sjednica održana 28.12.2016. godine  

Povjerenstvo za zdravstvo, rad, socijalnu politiku,izbjegle i raseljene 

4. (četvrta) sjednica održana 30.05.2016. godine 

5. (peta) sjednica održana  20.10.2016. godine 

Povjerenstvo za ravnopravnost spolova 

1. (prva) sjednica zakazana za 26.05.2016. godine – nije bilo kvoruma i nije održana 

 

Ostala povjerenstva nisu održala niti jedno zasjedanje u 2016. godini.  

Zbog nedostupnosti zapisnika sa održanih sjednica nemamo uvid o doprinosu zastupnika u radu 

radnih tijela Skupštine.  

 

  



EUROATLANTSKI PUT BIH I HNŽ/K  
 

HNŽ/K je članica nekoliko međunarodnih organizacija koje okupljaju europske regije.8 To joj 

stvara mogućnosti za snažnije uključivanje u međuregionalne i prekogranične projekte. Inače, 

Hercegovačko-neretvska županija jedna je od prvih u Bosni i Hercegovini koja je uspjela kroz 

projekte prekogranične suradnje doći do sredstava iz Europske unije pogotovo u oblasti turizma 

jer je prepoznat zajednički interes u stvaranju što kvalitenijeg turističkog proizvoda koji će lakše 

naći kupca na turističkom tržištu. Jedan od svijetlih primjera te suradnje je Zračna luka Mostar 

koja je zahvaljujući sredstvima EU  proširila svoje kapacitete. 

U 2016. godini su zabilježene značajne aktivnosti po pitanju usvajanja strateških dokumenata 

značajnih za realizaciju Akcionog plana za realizaciju Reformske agende za BiH za razdoblje 

2015.-2018.godina. To su Strategija i Akcijski plan za borbu protiv korupcije. 

Na 22. sjednici Skupštine HNŽ/K održanoj 16.12.2016.godine usvojena je Odluka o osnivanju 

Povjerenstva za europske integracije Skupštine HNŽ/K. Cilj je županiju što više približiti 

europskim pitanjima, standardima i fondovima.  

Skupština je u siječnju odgovorila na Upitnik koji je iz Europske unije stigao u Bosnu i 

Hercegovinu. Sve institucije HNŽ/K su sukladno svojim mjerodavnostima trebale dati odgovore 

na postavljanja pitanja, a većina institucija je ovom procesu posvetila mnogo pozornosti. Jedna 

od prvih institucija koja je završila svoj posao po tom pitanju bila je upravo Skupština HNŽ-a. 

“Nismo imali mnogo pitanja na koja smo trebali odgovoriti, ali smo željeli taj dio posla završiti u 

što kraćem roku i dati kvalitetne odgovore na ono što nam je postavljeno. Mislim kako smo to i 

uradili i nadamo se kako će i ostale institucije što ažurnije raditi na ovom procesu. Moramo 

iskoristiti šanse koje nam se pružaju. Iako smo prostorno mali, naši potencijali su veliki i želimo 

se pred Europskom unijom pokazati kao ozbiljan suradnik. Stoga je bilo važno kvalitetno i brzo 

odgovoriti na pitanja koja su nam stigla iz EU-a.”9  

 

 

 

 

 

 

 

                                                           
8 Jadransko-jonska makroregija, Skupština europskih regija, Skupština europskih vinskih regija 
9 Tomislav Martinović zamjenik predsjednika Skupštine HNŽ/K –izjava za Večernji list BiH 



UTJECAJ RADA SKUPŠTINE HNŽ/K NA KVALITETU ŽIVOTA GRAĐANA  
 

U 2016. godini u HNŽ/K  je zabilježen je porast broja uposlenih u odnosu na kraj 2015. godine, 

kada su evidentirane 47.593 uposlene osobe. Zaključno sa studenim, prema podatcima 

Federalnog zavoda za statistiku broj novouposlenih je porastao za 1383 osobe.  

Ako uporedimo visinu neto plaće na kraju 2015. godine i u studenom 2016. godine zamijetit ćemo 

kako je došlo do neznatnog rasta, za samo 6 KM.  

Usvajanjem Zakona o osnovnom odgoju i obrazovanju (implemantacija Presude Ustavnog suda 

Federacije BiH) riješen je višegodišnji problem prijevoza učenika osnovnih škola. Na prijedlog 

zastupnika SDP Amera Zagorčića usvojen je i Zaključak o sprječavanju prosjačenja na ulicama 

grada Mostara i drugih općina u HNŽ/K  koji je veliki problem u Gradu Mostaru pogotovo za 

vrijeme ljetnih mjeseci. 

 

Krajem 2016. godine usvojen je nacrt Zakona o zaštiti obitelji s djecom koji je upućen u široku 

javnu raspravu i njegovo razmatranje i usvajanje u Skupštini u formi prijedloga se očekuje u 

najkasnije do rujna 2017. godine. Za njegovu primjenu u 2017. godini planirano je oko milijun KM. 

Pored toga, Skupština je usvojila i važnu odluku kojom su djeca do 18 godina oslobođena 

plaćanja participacije u zdravstvu („markice“). 

 

 

Od velikog značaja je i usvajanje nacrta Prostornog plan HNŽ/K za razdoblje 2012.-2022. godina 

i Prostornog plana područja posebnih obilježja od značaja za HNŽ "Park prirode Hutovo blato" za 

razdoblje od 2013.-2023. godine. 

 

Program rada Skupštine za 2016. godinu brojao je preko 50 zakona. No realizacija u 2016. godini 

je bila vrlo skromna i veliki broj vrlo značajnih zakona, koji su mogli pozitivno utjecati na kvalitetu 

života građana, nije realizirano. Programom nije bila planirana niti jedna strategija, a i dalje je 

veliki problem nepostojanje strategije razvoja HNŽ/K kojom bi se utvrdili višegodišnji planovi 

razvoja ove županije. 

 

  



ZAKLJUČCI I PREPORUKE  
 

Hercegovačko-neretvanska županija/kanton nema strategiju razvoja kojom bi bili određeni 

jasni ciljevi i smjernice njenoga razvitka. 

 

 

Što prije završiti proceduru usvajanja Strategije, započetu njenim utvrđivanjem na Vladi, zadnjih 

dana 2016. godine. 

 

 

Usvajanjem nekih zakona i odluka skupština je pokazala veću socijalnu osjetljivost. 

 

Pozivamo Skupštinu HNŽ/K da u Program rada za 2017. godinu uvrsti što više zakonskih rješenja 

čija će usvajanje i implementacija poboljšati socijalnu sliku života u HNŽ/K. 

 

 

Program rada skupštine HNŽ/K za 2016. i 2017.godinu nije usvojen do početka godine na 

koju se odnosi. 

Potrebno je izvršiti izmjene i dopune Poslovnika o radu Skupštine kako bi se utvrdili jasni rokovi 

za usvajanje godišnjeg programa rada ove institucije. 

 

Program rada Skupštine za 2016. godinu je sadržavao mjere koje su usvojene u prvom 

kvartalu godine na koju se odnosi. 

Preporučamo Skupštini HNŽ/K da u Program rada za 2017. godinu uvrsti samo one mjere koje 

će razmatrati nakon njegovog usvajanja, kako bi statistički podaci o realizaciji Programa bili 

relevantni. 

 

Iako su ovogodišnji rezultati u realizaciji zakonodavnog dijela programa lošiji jedino od 

rezultata iz 2013. godine, generalno, radi se o vrlo lošoj realizaciji, koja predstavlja 

kontinuitet u radu Skupštine HNŽ/K. 

Pozivamo Skupštinu da izvrši pritisak na Vladu, da intenzivira rad na zakonskim rješenjima. 

 

Skupština HNŽ/K je u 2017. godini uspostavila kontinuitet usvajanja proračuna u 

zakonskom roku. 

Pozdravljamo napore Skupštine da sukladno zakonskim propisima usvaja proračun za narednu 

prije isteka tekuće godine i pozivamo je da u tom pristupu i ustraje.   



 

Vlada HNŽ/K ne odgovara na zastupnička pitanja sukladno poslovniku o radu skupštine. 

Zastupnici moraju inzistirati na redovitom odgovaranju na postavljena zastupnička pitanja i u 

suprotnom tražiti postavljanje pitanja na dnevni red Skupštinskog zasjedanja. 

 

Skupština HNŽ/K se nije očitovala o preporukama i inicijativama za unapređenje njenoga 

rada koje joj je CCI uputio u lipnju i prosincu 2016. godine. 

Pozivamo Skupštinu da razmotri i prihvati upućene preporuke i inicijative, a s ciljem povećanja 

odgovornosti, učinkovitosti i  transparentnosti svoga rada. 

 

 

 

  



INICIJATIVE ZA UNAPREĐENJE RADA SKUPŠTINE HNŽ/K  
 

1. Donijeti Uredbu o metodologiji izrade i donošenja Programa rada Skupštine HNŽ/K 

2. Izvršiti izmjene i dopune Poslovnika o radu Skupštine HNŽ/K kojima će se utvrditi 

krajnji rok za usvajanje godišneg programa rada, 

3. Iniciramo, a u svrhu povećanja učinkovitost i efektivnost rada Skupštine HNŽ/K 

izmjene Poslovnika o radu kojim će se utvrditi (preoceduralno, sistemski) vrijeme(rok) 

u kojem se zakon nakon usvajanja u formi nacrta ( na Skupštini) mora na Skupštini 

pojaviti u formi prijedloga ( npr. u RS ako u roku 6 mjeseci ne bude predlložen u formi 

prijedloga, zakon se povlaći iz procedure) 

4. Poslovnikom o radu Skupštine HNŽ/K potrebito je utvrditi obvezno polugodišnje 

izvješćivanje Vlade HNŽ/K o realiziranim zaključcima Skupštine 

5. Iniciramo izravan prijenos (on line) sjednica Skupštine putem web stranice ili objavu 

tonskog zapisa neposredno nakon održavanja iste (sredstva planirati Proračunom za 

2017.godinu), 

6. Provesti izmjenu i dopunu Poslovnika o radu kojom će se definirati obvezno 

održavanje Sjednica Skupštine najmanje jednom mjesečno, 

7. Prigodom izrade Programa rada Sklupštine HNŽ/K za 2017.godinu kao prioritetne 

istaknuti mjere iz Akcijskog plana za realizaciju Reformske agende. 

8. Da se u Program rada Skupštine  HNŽ/K za 2017.godinu obvezno uvrsti i slijedeće: 

- kvartalno izvješćivanje o realizaciji programa rada 

- donošenje strateških dokumenata  

- Kvartalno izvješćivanje o realizaciji Akcijskog plana HNŽ/K, 

- Kvartalne informacije o izvršenju zadataka Vlade HNŽ/K u procesu europskih 

intergracija, 

- Informacija o efektima korištenja mehanizma javnih rasprava u procesu donošenja 

propisa, 

- kodeks ponašanja u Skupštini HNŽ/K 

- Informacija o stanju nevladinog sektora u HNŽ/K 

- Svi zakoni koji su palnirani Programom rada za 2016.godinu a nisu realizirani 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



DODATAK 1 – ZASTUPNIČKI  KARTONI  
 

Centri civilnih inicijativa, već godinama, pored podataka o radu institucija, pokušava javnosti 

omogućiti uvid u individualne aktivnosti i odgovornost svakog zastupnika ili člana vlade. U 

kartonima koji slijede su neki osnovni statistički podatci o radu zastupnika, a u njihovom nastavku 

i zastupnička pitanja i inicijative postavljena i pokrenuta u 2016.godini.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ime i prezime 

Šerif Špago 

Stranka SDA 

Mandat 2. 

Pozicija Predsjedavajući 

Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za zakonodavno-
pravna pitanja; Povjerenstvo 
za proračun, financije i 
ekonomsku politiku; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

13/13 

Zastupnička pitanja 0 

Inicijative 0 

Rasprave 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ime i prezime 

Tomislav Martinović 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 3. 

Pozicija Zamjenik Predsjedavajućeg 

Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo  za ustav;  
Povjerenstvo  za 
zakonodavno-pravna pitanja;  
Povjerenstvo  za ustav; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

13/13 

Zastupnička pitanja 0 

Inicijative 0 

Rasprave 18 

Amandmani 0 

Zakoni 0 



Ime i prezime 

Vesna Saradžić 

Stranka SDP 

Mandat 2. 

Pozicija Zamjenik Predsjedavajućeg 

Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za ustav; 
Povjerenstvo za utvrđivanje 
istovjetnosti tekstova na 
jezicima konstitutivnih naroda i 
informiranje; Povjerenstvo za 
ustav; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

13/13 

Inicijative 8 

Rasprave 1 

Amandmani 6 

Zakoni 4 

Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

26.1.2016. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja imam jednu inicijativu prema 

ministarstvu obrazovanja i Vladi HNK-a, a tiče se trenutne situacije u školskim ustanovama, 

tačnije konkretno u Srednjoškolskom centru u Konjicu, a vezano za zagrijavanje škola. 

Srednjoškolski centar u Konjicu je nekako završio polugodište i oni zaista jedini znaju na koji način 

i pod kakvim uslovima rade vezano za rad i zdravlje djece i uposlenih. Moja inicijativa se odnosi 

na formiranje komisije koja bi snimila postojeće stanje na području HNK-a, a to bi uključivalo 

obilazak svih škola kako bi se utvrdile stvarne potrebe kada je u pitanju nabavljanje energenata 

za škole. Mi po ministarstvima zaista imamo dosta i mašinskih inžinjera i oni bi mogli snimiti 

postojeće stanje i vidjeti koji su kapaciteti i u kom su stanju kotlovnice u tim školama. Znači 

potrebno bi bilo utvrditi kriterije kako bi imali jasne parametre za dodjelu odgovarajućih 

energenata na vrijeme za grijnu sezonu. Mislim da bi pri tome trebali voditi računa, odnosno imati 

na umu 3 grijne zone koje su nekad bile parametri. Znači nije ista zima u Prozoru i u Čapljini, u 

Konjicu i Mostaru, odnosno Čitluku, i ovaj sve to sagledati i vidjeti kojoj školi pripada koliko 

energenta. Ja bi samo zamolila uvaženog ministra, evo i premijera, da imaju na umu, evo 

konkretno kada je ovaj Srednjoškolski centar u Konjicu u pitanju, oni su danas dobili energent i 

imat će ga do 10. februara, bilo bi dobro da se iznađe način da se prevaziđu ovi problemi kako bi 

i profesori i učenici mogli odgovoriti onom što je njihova primarna zadaća. Zahvaljujem. 

29.3.2016. 



Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne. Ja bi iskoristila samo priliku i prisustvo 

uvaženog premijera i zamolila za povratnu informaciju vezano za moju inicijativu koja sam uputila 

prema Vladi, a tiče se izmjena i dopuna zakona o službenim novinama. Inicijativu sam uputila još 

u decembru prošle godine i do danas nisam dobila nikakav odgovor. Zahvaljujem. 

4.7.2016. 

Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne. Ja imam dva pitanja. A prvo je vezano 

za Fond za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje osoba sa invaliditetom, koji objavljuje više 

puta godišnje javni poziv za dodjelu novčanog stimulansa za novo zapošljavanje osoba sa 

invaliditetom, odnosno za osobe koje se ne mogu zaposliti na otvorenom tržištu rada. Znamo da 

je zakonska obaveza svih poslodavaca u privatnom i javnom sektoru u F BiH-a zapošljavanje 

osoba sa invaliditetom u određenom obimu i pod određenim uslovima. Ja upućujem pitanje 

kantonalnoj službi za zapošljavanje, koliko se osoba sa invaliditetom trenutno nalazi na evidenciji 

službi za zapošljavanje u našem kantonu i koliko ih je zaposleno na ovaj način u ovoj godini 

pojedinačno po opštinama? 

4.7.2016. 

Drugo moje poslaničko pitanje, ja sam postavila na zadnjoj sjednici Doma naroda Parlamenta F 

BiH-a i smatram da je potrebno da ga ponovim i ovdje na ovom nivou kako nam se ovakva 

situacija ne bi dešavala ubuduće. Naime, 05.07.2013. godine firmi „SOLAR INVEST“ iz Konjica 

po osnovu javnog konkursa dodijeljeno je na korištenje građevinsko zemljište u državnom 

vlasništvu u Opštini Stolac i tog dana je firma „SOLAR INVEST“ d.o.o. Konjic krenula u pravcu 

realizacije proizvodnje solarne energije snage 150 kilovata u gospodarskoj zoni Hodovo, a 

vrijednost investicije je 700.000,00 KM. Znači dobili su sve potrebne dozvole od Opštine Stolac, 

od federalnog Ministarstva energetike, rudarstva i industrije i operatora za obnovljive izvore, znači 

potpisan je i predugovor sa operatorom, 2018. godine stupa na snagu povlaštena cijena. Od tada 

su prošle ravno tri godine i dva mjeseca, za sve ovo proteklo vrijeme obaveze prema državi su 

uredno izmirene, a firma nije u funkciji jer nema priključka. Priključak košta 35.000,00 KM, uopšte 

nije sporan, a još 12 firmi je u istoj poziciji kao i ova iz Konjica. Znači samo je jedna djelatnost, 

proizvodnja solarne energije, i nije isključeno da u nekom narednom periodu poreska uprava 

postavi pitanje dali je ovo nekakva fiktivna firma jer tri godine izmiruje troškove a nije u funkciji. 

Uzgred da napomenem, da su investitori stranci, firma iz Švajcarske. Toliko pričamo o reformskoj 

agendi, o povoljnijem poslovnom okruženju, o privlačenju stranih investicija i dešava nam se ovo 

što je zaista priča za rubriku vjerovali ili ne, jer u javnom konkursu je decidno bilo navedeno da 

su obezbjeđeni svi infrastrukturni priključci, a da će Opština Stolac obezbjediti asfaltni put i 

rasvjetu. Zato se sa pravom nameće pitanje koje upućujem i ovdje za ovom govornicom, ko je 

odgovoran za nanesenu, nenadoknadivu štetu investitoru i kada će konačno firma „SOLAR 

INVEST“ dobiti priključak da bi mogli krenuti sa proizvodnjom solarne energije? Zahvaljujem. 

7.10.2016. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja imam par pitanja koja mi se nekako 

logički ovaj nameću ministarstvu zdravstva HNK-a, a vezano je za ovu deratizaciju koja slijedi, 

koja će se provesti u našem kantonu od 10.10. do 06.11.2016. godine. Deratizacija će početi i sa 



te strane to je zaista dobro ako se uzme u obzir značaj i potreba deratizacije koja dugi niz godina 

nije provođena ovdje na našem kantonu, ali s obzirom da će deratizaciju provoditi firma čije 

sjedište nije u ovom kantonu postavlja se jedno pitanje kako neko ko ne zna i nije upućen u 

stvarno stanje na ovom području na terenu može zaštititi ovo isto područje na najbolji mogući 

način? Zatim, zašto deratizacija obuhvata samo gradsko područje? Možda to negdje je i moguće 

ovdje u ovom dijelu kantona provesti, međutim kad uzmemo u obzir opštine kao što je Konjic u 

pitanju, odnos gradske i ruralne zone je takav da deratizacija neće i ne može dati željeni rezultat. 

Zatim, zašto tokom sprovođenja ove deratizacije kantonalni zavod nije nosilac svih ovih aktivnosti 

kako bi svaka služba, svaka epidemiološka služba na terenu mogla biti nosilac ovih aktivnosti jer 

znamo da su oni najbolje upućeni u stvarno stanje? I na kraju, zar nije prirodno da novac ostane 

u ovom kantonu, u okviru ovih zdravstvenih ustanova i da oni na kraju krajeva zarade? Hvala. 

8.11.2016. 

Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne. Ja imam dva poslanička pitanja. Prvo. 

U skladu sa članom 71 Zakona o pravima, obavezama i odgovornostima pacijenata F BiH, u cilju 

praćenja ostvarivanja prava pacijenata propisanim pomenutim zakonom, molim da mi se dostavi 

izvještaj o radu Zdravstvenog savjeta ili vijeća HNK-a za prethodnu godinu. 

8.11.2016. 

Drugo moje poslaničko pitanje odnosi se na Zakon o pružanju besplatne pravne pomoći u našem 

kantonu. Mi imamo zakon, imamo zavod za pružanju besplatne pravne pomoći, koji je definisan 

ovim zakonom i koji je osnovan 03.12.2014. godine, ja postavljam pitanje ministarstvu pravosuđa, 

dali je u funkciji zavod, odnosno dali radi, ako radi, zašto nam ne dostavlja godišnji izvještaj, 

izvještaj o radu ovoj skupštini, a ako ne radi, zašto ne radi? Hvala. 

16.12.2016. 

Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne. Ja imam dva poslanička pitanja.  

Nekako ovaj maloprije mi se samo od sebe nametnulo jedno pitanje s obzirom da u ovo doba 

godine se uvijek susrećemo sa jednim ovaj vrlo ozbiljnim problemom i ja upućujem pitanje 

ministarstvu unutrašnjih poslova, interesuje me dali se poduzimaju ikakve aktivnosti na 

sprječavanju nelegalne prodaje i distribucije pirotehničkih sredstava, kao i sprječavanju njihove 

nezakonite upotrebe, posebno kada su djeca u pitanju? 

16.12.2016. 

Drugo moje pitanje upućujem ministarstvu trgovine, turizma i zaštite okoline, interesuje me dali 

su poduzete ili se poduzimaju aktivnosti vezano za uspostavljanje informacionog sistema u oblasti 

upravljanja otpadom na kantonalnom nivou, a koji treba biti u skladu sa donesenim strateškim 

dokumentima Parlamenta F BiH i Vlade F BiH, odnosno sa direktivama Evropske Unije? U slučaju 

da je odgovor negativan, iskoristit ću ovu priliku i uputiti inicijativu vezano za pokretanje navedenih 

aktivnosti. Zahvaljujem. 

 



  



 

 

 

  

Ime i prezime 

Mesud Džajić 

Stranka SBB 

Mandat 1. 

Pozicija Zastupnik 

Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za utvrđivanje 
istovjetnosti tekstova na 
jezicima konstitutivnih naroda i 
informiranje; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

12/13 

Zastupnička pitanja 0 

Inicijative 0 

Rasprave 0 

Amandmani 0 

Zakoni 0 



Ime i prezime 

Ajman Šoše 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Zastupnik 

Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za zakonodavno-
pravna pitanja; Povjerenstvo 
za izbor i imenovanje; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

13/13 

Inicijative 5 

Rasprave 1 

Amandmani 6 

Zakoni 2 

Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

26.1.2016. 

A sad imam ovako poslaničko pitanje, tražim od Ministarstva poljoprivrede, vodoprivrede i 

šumarstva HNK-a da odgovori zašto se ne dodjeljuju koncesije i dozvole za akva kulturu, iako 

postoji zakonska regulativa, a uzgojivači ribe su već uputili, odnosno podnijeli zahtjeve 

ministarstvu? Ovdje se radi o jednom problemu, obzirom da je ribarstvo jedna od animalnih grana 

proizvodnje koja ima dozvolu za izvoz u Evropsku Uniju postoji zakonska regulativa, usvojen je 

zakon, ljudi su tražili zahtjevom koncesije, međutim nisu im odobrene i na taj način uzgojivači ribe 

se pretvaraju u jednu ranjivu kategoriju koja ne može da ravnopravno aplicira za ostvarenje 

sredstava u bankama, pogotovo kod Razvojne banke, ne može ostvarit pristup EU fondovima, ne 

može izići na tendere u zemlje CEFTE, i mislim da je to problem koji pod hitno treba riješiti jer na 

neki način ovim se zaustavlja jedna napredna grana privrede u HNK-a koja ima dobre razvojne 

šanse. 

26.1.2016. 

Drugo poslaničko pitanje je u ime Kluba SDA. Dakle, tražimo od Ministarstva zdravstva, rada i 

socijalne zaštite HNK-a da dostavi podatke o ukupnom broju uposlenih u Ustanovi socijalne 

zaštite Stolac, sa imenima i prezimenima uposlenih, te podacima o njihovom početku rada i 

radno-pravnom statusu, to jest dali su zaposleni na određeno, neodređeno vrijeme ili eventualno 

po ugovoru o djelu. Eto toliko. Hvala 

 

 



29.3.2016. 

Pozdravljam sve prisutne. Pridružujem se ovim čestitkama za Uskrs i Vaskrs. Ja imam pošto sam 

dobio jedan nepotpun odgovor na poslaničko pitanje od strane ministarstva zdravstva, odnosno 

ustanove Dom za socijalno i zdravstveno zbrinjavanje osoba sa invaliditetom i drugih osoba 

Stolac. O čemu se radi? Poslaničko pitanje je glasilo da mi se dostavi odgovor o broju uposlenih 

i imenima i prezimenima osoba, a dobio sam odgovor da prema zakonu o zaštiti ličnih podataka 

ne mogu mi se dostaviti imena i prezimena osoba. Po toj logici mi ne bi na web stranici mogli 

objavit ko nam je predsjedavajući Skupštine, koji su ovdje zastupnici, a znate da većina institucija 

takve stvari objavljuje. Naime, prema mišljenju Agencije za zaštitu ličnih podataka BiH, koja je 

dostupna na web stranici agencije, lični podaci, ime i prezime nisu obuhvaćeni ograničenjem, što 

znači da se mogu dostaviti jer i u većini institucija imena uposlenih su dostupna na web 

stranicama. Zbog naprijed navedenog zahtijevam da mi dostavite imena i prezimena uposlenih u 

ustanovi Dom za socijalno i zdravstveno zbrinjavanje osoba sa invaliditetom i drugih osoba 

Stolac. 

29.3.2016. 

E sad imam poslaničko pitanje za gospodina premijera i ministra obrazovanja, nauke, kulture i 

sporta HNK-a. S obzirom da ste upoznati sa problemom u područnoj osnovnoj školi u Hodovu, 

općina Stolac, gdje je u krugu škole, odnosno ispred ulaza u školsko dvorište, nelegalno 

postavljeno vjersko obilježje, kip Gospe, koji naravno nikome ne smeta, ali nije predviđen za 

školske objekte, čemu su se oštro usprotivili roditelji bošnjačke djece za koju se nastava izvodi u 

istom školskom objektu i koji su zaprijetili da će djecu ispisati iz škole i da će ukoliko se ništa ne 

učini bojkotovati nastavu, ovaj problem postoji već 6 mjeseci i više, zbog toga pitanje glasi: „šta 

ste do sada učinili kako bi se navedeni problem riješio i šta namjeravate učiniti kako se ovakvi i 

slični problemi ubuduće ne bi dešavali? 

8.11.2016. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Kolegice i kolege zastupnici, poštovani predsjedniče Vlade, 

cijenjeni ministri, dragi gosti. Ja imam inicijativu, da Vlada HNK-a i nadležna tijela što prije daju 

mišljenje na inicijativu Kluba poslanika Bošnjaka u skupštini kantona za izmjenu Ustava. Naime, 

već duži vremenski period Vlada i nadležna tijela ne dostavljaju mišljenje, iako je uredno 

dostavljeno u proceduru, zbog čega Klub poslanika Bošnjaka na ovaj način i urgira da se to što 

prije uradi i dostavi kako bi na eventualnu narednoj sjednici skupštine ovu tačku mogli uvrstiti na 

dnevni red. Ukoliko se ne dostavi mišljenje mi ćemo iskoristiti naravno poslaničku mogućnost i 

ovu tačku dnevnog reda kandidovati. Hvala lijepa. 

16.12.2016. 

Kolegice i kolege zastupnici, predsjedniče Vlade, cijenjeni ministri, predstavnici medija, dragi 

gosti, sve vas srdačno pozdravljam. Ja imam jedno pitanje za ministarstvo poljoprivrede, 

vodoprivrede i šumarstva, pošto sam isto pitanje postavio prije otprilike 10-ak mjeseci, a odnosilo 

se na dodjelu koncesija za uzgoj ribe, pa sam tada u odgovoru dobio da je potrebna neka izrada 

studije i da se očekuje da će to biti urađeno u drugoj polovici 2016. godine, ali evo do danas nisam 



primjetio da se išta dešava, pa zato pitam zašto do danas ništa nije urađeno po ovom pitanju i 

ako jeste da me o tome informišete? Hvala. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Ime i prezime 

Amir Šelo 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Zastupnik 

Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za ustav; 
Povjerenstvo za 
zdravstvo,rad,socijalnu 
politiku,izbjegle i raseljene; 
Povjerenstvo za ustav; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

13/13 

Inicijative 2 

Rasprave 3 

Amandmani 9 

Zakoni 1 

Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

26.2.2016. 

Poštovani članovi rukovodstva Skupštine, cijenjene kolege zastupnici, kolegice zastupnice, 

poštovani ministri, poštovani gosti. Postavljam poslaničko pitanje predsjedniku Vlade HNK-a: 

„Zbog čega se ne ističe zastava države BiH pred zgradom Vlade“? Prije, pred prošlu sjednicu 

Skupštine, najavio sam predsjedniku Vlade da ću mu postavit ovo poslaničko pitanje i rekao sam 

mu znači da ima prostora da reaguje, da je vrijeme da se pred zgradom Vlade HNK-a i pred svim 

institucijama HNK-a, potrebno da se pored zastave HNK ističe i zastava države BiH. Apsurdno je 

da naša Vlada donosi odluku da 1. mart bude neradni dan kao Dan nezavisnosti BiH, a pred istom 

tom zgradom Vlade se ne ističe zastava BiH!? Molio bi predsjednika Vlade, može i usmeno da 

odgovori, može i pismeno, da mi navede zbog čega se ista ne stavlja već određeni period pred 

zgradom Vlade i pred svim institucijama HNK-a? 

28.7.2016. 

Uvažene kolege zastupnici, poštovani članovi kolegija Skupštine, članovi Vlade, premijeru, 

uvaženi gosti, predstavnici medija. Na osnovu člana 83, stav 1, tačka A, Poslovnika Skupštine 

HNK-a, podnosim sljedeću inicijativu, da se cesta Gnojnice-Blagaj u dužini od 5 kilometara 

proglasi cestom od značaja za HNK-a. Obrazloženje ove inicijative leži u tome da je postojeća 



cesta Gnojnice-Blagaj kategorisana kao lokalni put i radi se vjerovatno o jednoj od dosta, 

vjerovatno od najfrekventnijih cesta na području juga Mostara, svi znamo da je Blagaj jedna od 

poželjnijih turističkih destinacija, ne samo u Hercegovini, nego i Gradu Mostaru. Također 

postojeća cesta u dužini od 5 kilometara se veže za magistralni put M-61 i smatram da navedena 

inicijativa je opravdana. S tim u vezi predlažem da Vlada HNK-a donese odluku da se cesta 

Gnojice-Blagaj proglasi cestom od značaja za HNK-a i time da kanton preuzme obavezu 

održavanja i sanacije navedene ceste, zato što grad Mostar ne brine nimalo o tom putu, to su sve 

krpljačine, a mislim da postojeća destinacija kao Blagaj, kao jedna od poželjnijih turističkih 

destinacija zaslužuje da ima dobru putnu infrastrukturu. Zahvaljujem. 

7.10.2016. 

Uvaženi članovi rukovodstva skupštine, cijenjene kolege zastupnici, kolegice zastupnice, članovi 

Vlade, uvaženi mediji, cijenjeni gosti. Na osnovu člana 83 Poslovnika Skupštine HNK-a pokrećem 

inicijativu za formiranje stručne službe za razvoj i međunarodne projekte pri Vladi HNK-a. S 

obzirom da pri Vladi HNK-a ne postoji niti jedno tijelo koje bi koordiniralo razvoj i međunarodne 

projekte u kojima učestvuje kanton predlažem da se pri Vladi HNK-a formira posebna služba za 

razvoj i međunarodne projekte. Poslovi i zadaci navedene stručne službe bili bi sljedeći: priprema 

i distribucija općih informacija o okruženju te u tom smislu postavljanje mreže i kontakata sa 

ministarstvima, općinama i organizacijama na nivou kantona, Federacije i države Bosne i 

Hercegovine radi kooperacije i prikupljanja informacija, uspostavljanje mreže kontakata sa 

internacionalnim organizacijama radi saradnje i prikupljanja svih vrsta informacija koje mogu 

pomoći podsticanju razvoja privrede, aktiviranje novih međunarodnih projekata, implementacija 

odobrenih međunarodnih projekata, koordiniranje, monitoring i supervizija realizacije svih 

aktivnosti iz odobrenih međuregionalnih projekata, vođenje procesa razvojnog planiranja i 

praćenje implementacije na nivou kantona, saradnja sa regionalnim razvojnim agencijama i 

lokalnim razvojnim agencijama, također koordiniranje i jačanje institucionalnih kapaciteta u 

ministarstvima kantona za međunarodne projekte, koordiniranje svih projekata Evropske Unije u 

kojima učestvuje kanton. Zašto ovo sve govorim? Znači primjetno je da u budžetu kantona imamo 

dosta IPA projekata među kojima ne postoji neka kooperacija, znači mi kao zastupnici, odnosno 

i sama vlada često nema informaciju koja je to vrsta projekata jer svako ministarstvo posebno 

radi te projekte, ured premijera isto sam u određenim okolnostima koordinira te projekte i mišljenja 

sam da sve te neke stvari treba objediniti na jedno mjesto, da jedna služba koordinira tim stvarima. 

Mišljenja sam da čak nisu potrebna ni nova zapošljavanja u navedenu stručnu službu, nego 

potrebno je da ljudi koji već rade po sistematizaciji slična radna mjesta jednostavno da se samo 

uvuku u navedenu stručnu službu i da se sve to zajedno sa jednog mjesta koordinira. 

7.10.2016. 

Drugu inicijativu imam prema ministarstvu unutrašnjih poslova, da se osigura češće prisustvo 

policijskih službenika na području mjesne zajednice Blagaj, a razlog navedene inicijative leži u 

činjenici da se u kraćem vremenskom periodu na području mjesne zajednice Blagaj dešavaju 

razbojništva koja poprimaju veće razmjere. I s tim u vezi zamolio bi ministarstvo da preko 

nadležne policijske stanice znači i reaguje i da se osigura malo češće prisustvo policijskih 

službenika. Hvala lijepa. 



8.11.2016. 

Uvaženi članovi kolegija Skupštine, uvažene kolege zastupnici, cijenjeni članovi Vlade, uvaženi 

gosti, predstavnici medija. Postavio bih jedno pitanje opštinama u HNK-a i Gradu Mostaru, kao 

jedinicama lokalne samouprave, da mi dostave informaciju o stanju u oblasti upravnog rješavanja. 

Naime, o čemu se radi? Neki kantoni u Federaciji na svojim skupštinama redovno dostavljaju 

informacije o stanju u oblasti upravnih postupaka, upravnog rješavanja u svojim jedinicama 

lokalne samouprave. Mi smo vjerovatno svjedoci da u nas takva praksa zaista ne postoji, mislim 

da opštine trebaju dostavljati takvu informaciju, ne samo Skupštini, nego i Vladi, ali evo, želio bi 

da ja kao poslanik iniciram takvu jednu praksu, te stoga tražim da mi opštine u HNK-a i Grad 

Mostar dostave informaciju o stanju u oblasti upravnog rješavanja. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Ime i prezime 

Zijat Mušić 

Stranka SDA 

Mandat 2. 

Pozicija Zastupnik 

Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za praćenje rada 
Ministarstva unutrašnjih 
poslova, ljudska prava i 
građanske slobode; 
Povjerenstvo za izbor i 
imenovanje; Povjerenstvo za 
pitanja branitelja HNŽ/K; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

13/13 

Inicijative 5 

Rasprave 0 

Amandmani 12 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

 

 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

28.4.2016. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Javio sam se, ne znam zašto nisam 

upisan, ali nema veze. Ja ću postavit jedno poslaničko pitanje koje nisam mislio, ali mi je iznuđeno 

dnevnim redom današnje sjednice. Znači mi u tačci 5 dnevnog reda imamo stanje u boračko 

invalidskoj zaštiti i stanje u ministarstvu za pitanja boraca, e ja ću sad postavit pitanje da bi 

upotpunio informaciju pa ću zamoliti vladu, ministarstva, uprave i sva javna preduzeća kojima 

smo mi osnivači, da prvo dostave mi sve zaposlene koji su i po jednoj tačci tamo ovog zakona 

prioriteti u zapošljavanju, da vidimo kako smo to mi ispoštovali ovaj zakon koji imamo na snazi o 

dopunskim pravima boraca, pa da onda pod tačkom 5 imamo pravo o tome raspravljat. Znači 

jasno ću definirat šta tražim, znači vlada, ministarstva, uprave i javna preduzeća kojima je osnivač 

vlada, da vidimo koliko je tamo zaposlenih iz boračke populacije, a koliko je onih ostalih. Ja mislim 

da sam bio precizan. 

4.7.2016. 



Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne pošto sam se prvi put javio. Ja ću uputiti 

jednu inicijativu, a kasnije ću obrazložit zašto, mislim kolegiju i nama u skupštini ja bi uputio 

inicijativu da ovu tačku više nikad ni ne trebamo imati na skupštini, samo izgubimo vrijeme, a 

razlog ću reć, ovo je ozbiljna inicijativa, poslanička pitanja zaista bi trebala da znače da dođemo 

do informacija šta se negdje radi i šta mi poslanici treba da znamo. Međutim, evo ja ću vam reći 

iz iskustva, da sam ja prije dva i nešto mjeseci na jednoj tematskoj sjednici o pitanju stanja u 

oblasti boračko-invalidske zaštite postavio jedno konkretno pitanje, ako mi već vodimo brigu oko 

te populacije koliko je u institucijama kantonalnim čiji smo mi predstavnici te populacije uposleno. 

Jedno 50\% odgovora nisam uopšte dobio, a prošla su više od dva mjeseca, i jedno 30\% i ne 

vode tu evidenciju, neki čestitam im jesu dali tačan odgovor, ali imam i ovakav odgovor, na to 

pitanje jedan od direktora jedne uprave kaže, obavještava on mene kako su u ovoj upravi 

zapošljavanja provedena sukladno važećim propisima zakona o državnoj službi Federacije i 

zakona o namještenicima u Federaciji, na pitanje koje je bilo jasno dobio sam ovakav odgovor. 

To je udaranje u zdravu pamet znači, a nije se pozvao gospodin na još jedan zakon, a on kaže o 

dopunskim pravima ovih kategorija o kojim smo pričali, gdje po istim uslovima ovi imaju prednost. 

To je bilo moje pitanje. Ako dobijamo ovakve odgovore onda zaista ova poslanička pitanja nemaju 

nikakva smisla. Ali evo pošto ne znam dali ćemo ovu inicijativu usvojit kao kolegij i skupština, ako 

je ne usvojimo ja ću danas bit još precizniji, sad ću postaviti konkretno pitanje, istim institucijama, 

Vladi i svim institucijama kantona, da mi dostave pojedinačno spisak zaposlenih, bez onog 

pristupa zabranjenih informacija, samo spisak, a ja ću iz tog spiska doći do informacije koliko je 

boračkih kategorija zaposleno. Ili ako se pošto imam još jednu poslovničku mogućnost ako se ne 

odgovori u roku od mjesec dana ja poslovnički ću sigurno kandidovat preko kolegija tačku 

dnevnog reda posebno o ovom pitanju koje sam postavio jer to mi poslovnik dozvoljava 

mogućnost.  Znači imam inicijativu da se poslovnička pitanja potpuno ukinu ako će ovakvi 

odgovori bit, ako se to ne desi imam jasno postavljeno pitanje na koji tražim odgovor, ali u 

zakazanom roku, poslovničkom vremenskom roku. Zahvaljujem se. 

8.11.2016. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne, da nikog posebno ne pozdravljam,  

pozdravljam sve zajedno. Ja ću prvo obrazloženje i na kraju će bit pitanje. Iz kojeg razloga je 

pitanje? Vi znate da je kraj godine, da ćemo ovih dana vjerovatno raditi na budžetu, možda čak i 

na rebalansu, koliko ja znam, pa će moje možda pitanje pomoć svim poslanicima, a ja ću ga 

postaviti vrlo jasno i precizno. Znači mi ovih već nekoliko dana, ovo je jedan uvod u ovo pitanje, 

već jedan duži period, nekoliko mjeseci, ne dobivamo ni Službene novine, ne znam zašto, ali ovo 

nije poslaničko pitanje, ali pratim po portalima i medijima i rad Vlade, vidim većina tačaka u radu 

Vlade je preraspodjela sredstava. Ja sam za ovom govornicom kad je donošen budžet zaista 

hvalio i dan danas hvalim da je ovo kanton koji je sigurno donio jedan dobar i realan budžet, 

možda budžet jest realan zato što je bilo dovoljno sredstava, ali imam osjećaj da većina tih 

sredstava se kasnije preraspodjeljuje, pa ću ja biti vrlo jasan, postavljam pitanje, da mi se dostave 

sva rješenja koja su urađena, preraspodjela, svakog budžetskog korisnika, iz razloga što će 

svima, meni i svima nama pomoći pri planiranju narednog budžeta, jer nema potrebe da neke 

stavke mi ovdje odobrimo koje stoje tamo pa se na kraju samo sa njima prebacuje sa jedne 

namjene na drugu. Pitanje ću pročitat vrlo jasno, molim da mi dostavite sva rješenja koja ste 

donijeli o prerapodijeli sredstava na budžetskim stavkama svih budžetskih korisnika. Također 



tražim da mi analitički navedete utrošak tih sredstava za svakog budžetskog korisnika, odnosno 

po svakom rješenju koje ste donijeli. Ako ovo dobijem onda ćemo svi biti dobro informisani, pa 

ćemo vjerovatno dobar budžet koji je bio u ovoj godini, imati još bolji za narednu godinu. 

Zahvaljujem. 

16.12.2016. 

Pozdravljam sve prisutne, prvi put se javljam. Zahvaljujem predsjedavajući. Ja neću postavljat 

nova pitanja dok ne dobijem odgovore na već postavljena pitanja, pa ću ih ponovit, vidim ministar 

jedan i drugi kome ja trebam ponovit pitanje nisu ovdje, ali nema veze, jeste govornica, jeste 

stenogram. Nekoliko puta, mislim treći put da ja ponavljam i tražim od ministra za boračka pitanja 

da konačno dođemo do registra po zakonu o dopunskim pravima boraca, ja dobivam prepiske, 

znate šta je ovdje problem, ja bi volio da nisam dobio nikakav papir već da mi se nešto objašnjava 

ako se to napravi kako treba tražiti saglasnost od Agencije za zaštitu dokumenata, pa u nacrtu 

mišljenje, itd., pa ja sam tražio to da mi se odgovori na poslaničko pitanje i dobijemo registar, a 

sva ova procedura koja je bila upućena trebala je bit upućena baš od strane tog ministarstva, a 

meni se sve obrazlaže šta se sve trebalo uraditi!? Evo sad da malo pojasnim pitanje. Ako je ta 

procedura, doći ćemo mi do nje jer se mora doć, mislim da to radi i Federacija i ne znam što 

bježimo, može meni kao poslaniku, nema potrebe za bojaznost od zaštite podataka kao 

poslaniku, mi to plaćamo, mi odobravamo sredstva, sad ćemo imat ponovo neka sredstva koja 

će se objaviti javnim pozivom i taj javni poziv će podijelit određeni broj sredstava po raznim 

osnovama i nismo u stanju tu, čuj sad treba zaštita podataka, da ne dobijemo te podatke!? Možda 

objavljivanje konačnog registra možda traži neku zaštitu podataka, ja ne tražim to, ja kao poslanik 

i u ime, dobit će i svi ostali poslanici, mislim da ministar može na to odgovorit, ponavljam ponovo 

pitanje da dobijem taj registar. Znači izdržat ću ja na ovom ponavljanju pitanja dok ne dođemo do 

registra, to je jedno. 

16.12.2016. 

I drugo moje poslaničko pitanje, zajedno sa kolegom Ćatićem bilo je upućeno prema Vladi i svim 

ministarstvima, ustanovama i svemu onom što pripada u Vladu HNK-a, ja dobijem odgovor, 

vjerovatno su se dogovorili to, ne odgovor, dobijem mišljenje od ministra finansija, na pitanje se 

treba dobit odgovor, ne mišljenje, ja znam šta se misli, ali ja tražim odgovor na pitanje. I onda mi 

kaže tamo da pretpostavlja da sve ove odluke se donose po odluci Vlade, i to znam, ubija mi 

inteligenciju, i znam da se oni svi slažu u stručnoj službi Vlade, i to ja znam, ali na kraju nije, meni 

treba odgovor na pitanje koje sam postavio, jasan, tačno piše sva rješenja o preraspodjeli 

sredstava u budžetu HNK-a, bilo ko da je uradio to, jeli to geodetski zavod ili bilo ko, evo da ne 

govorim, to je jasno i nalaze se ta rješenja u stručnim službama i meni se samo kaže da se ona 

nalaze tu. To je odgovor kao da je negdje tražim ovdje po Cernici neko ime i prezime koje nema 

adrese, imam adresu i trebam da dobijem odgovor. Ja mislim da sam sad objasnio šta ja tražim, 

ponavljam isto pitanje i mislim da će se urazumit, ova dva pitanja da su normalna pitanja i da ću 

dobit odgovor na ova dva pitanja. Ako ih ne dobijem, ja ću ponovo onaj postavljati pitanja i 

vjerovatno ću doć do odgovora. Eto za danas ne bi nikakvo novo pitanje, jer nema smisla 

postavljati nova pitanja i čekati da ih ponavljam za ovom govornicom. Nadam se da ću dobiti 

odgovore na ova pitanja. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ime i prezime 

Zlatko 
Hadžiomerović 

Stranka SDA 



Mandat 1. 

Pozicija Zastupnik 

Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za 
građenje,prostorno uređenje i 
zaštitu okoliša; Povjerenstvo 
za obrazovanje, kulturu, sport i 
mlade; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

12/13 

Inicijative 3 

Rasprave 4 

Amandmani 1 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

28.4.2016. 

Da se ne ponavljamo, pozdravljam sve prisutne. Dakle, dame i gospodo, ovdje imam jedno pitanje 

za ministarstvo zdravstva i zavod zdravstvenog osiguranja. Naime, prilikom usvajanja budžeta i 

raspodjele novca iz zavoda zdravstvenog osiguranja tražio sam da se izdvoji nekih 10-ak hiljada 

maraka za Dom zdravlja Uzinovići, jer kao što znate gospodin Šoše je iznio ovdje ovaj to 

obrazloženje, uposlenici Doma zdravlja Uzinovići svoj posao obavljaju u privatnoj kući i od 

sredstava koja idu za njihove plaće, za njihove lične dohotke, izdvajaju materijalne troškove, dakle 

plaćaju kiriju, struju, vodu i ostalo. Ja vas molim, da mi date odgovor jer sam imao obećanje od 

pojedinih faktora iz tog miljea da će se to pitanje riješiti i do danas nije riješeno, pa vas molim i 

apelujem, da tih nekih 10-ak hiljada maraka usmjerite u Dom zdravlja Uzinovići i da preuzmete 

finansiranje materijalnih troškova. Hvala. 

4.7.2016. 

Poštovani predsjedavajući, članovi kolegija, uvaženi ministri, poštovane kolege, predstavnici 

centara civilnih inicijativa, nevladinih organizacija, i predstavnici medija. Dopustite mi samo da u 

par minuta pojasnim moj zahtjev i želju da se riješi jedan gorući problem u Stocu. Ne želim se 

baviti politikom niti politikanstvom, ali postavio sam poslaničko pitanje i dobio odgovor od direktora 

Zavoda zdravstvenog osiguranja i ministra gospodina Opsenice, naime radi se o Domu zdravlja 

u Stocu. Vi znate ili ne znate da postoje tamo dva doma zdravlja, takozvani hrvatski i takozvani 

bošnjački, mada ni jedan nije čisto jeli etnički podvojen, ali takozvani hrvatski dom zdravlja 

egzistira u prostoru bivše zgrade doma zdravlja u Stocu, takozvani bošnjački egzistira u privatnoj 

kući u Uzinovićima, dakle u jednom naselju gdje moraju uposlenici od svoje plaće odvajat da bi 



platili kiriju, dakle zakup tog prostora. Palo mi je na um jedna ideja, naravno ne želeći sebe porediti 

sa nekim slavnim historijskim ličnostima, Marko Porcije Katon u ponskim ratovima, dakle Kartaga, 

Rimljani su sa Kartagom vodili tri rata, nakon drugog rata Rima i Kartage Kartaga se oporavila i 

Marko Porcije Katon je svaku sjednicu senata dakle upozoravao senatore samo sa jednom 

rečenicom „ipak Kartagu treba razoriti“. Od sada pa nadalje dok sam član ove skupštine ja ću 

izlazit za govornicu i stalno ću ponavljati „ipak njima treba platiti kiriju“. To je nekih 10.000 KM. 

Hvala vam. 

28.7.2016. 

Poštovani prisutni. Zbog vrućine ću nastojat da onu ceremoniju obraćanja izbjegnem. Naime, ja 

sam obećao na prethodnoj sjednici da ću se svaki put na početku sjednice obratiti skupštini, 

zastupnicima i onima koji bi me trebali čuti. Naime, radi se o Domu zdravlja Uzinovići u Stocu, 

koji je zakinut raspodjelom novčanih sredstava iz Zavoda zdravstvenog osiguranja. Ja sam dobio 

odgovor od ministra, dobio sam odgovor od direktora Zavoda, dakle ja znam da je to bio politički 

dogovor, Dom zdravlja Uzinovići egzistira u jednoj privatnoj kući i oni su obavezni plaćati 

zakupninu. Molio sam da im se dodjeli 10.000 KM da ne bi iz svojih džepova plaćali kiriju, ako 

već ne možemo uć u postojeći dom zdravlja onda možemo olakšati nekakav finansijski budžet tih 

uposlenika gore. I citirat ću ponovo Marka Poncija Katona koji je rekao „ipak Kartagu treba razoriti“ 

i razorili su je. Ja ću sve dok se ovo ne ispuni ponavljati „ipak Domu zdravlja Uzinovići treba 

dodijeliti 10.000 KM“. Hvala. 

8.11.2016. 

Uvaženo predsjedništvo, poštovane kolege, premijeru, ministri, predstavnici medija. Ja aplelujem 

na vas da se svi uključite u rješavanje problema Doma zdravlja Uzinovići-Stolac. Ponovo ću citirati 

uvaženog Rimljanina konzula Marka Poncija Katona koji je tražio u punskim ratovima i po treći 

put da Kartaga mora pasti, da se mora razrušiti. Ja apelujem na vas da me podržite, da ispravimo 

nepravdu koja je nanesena Domu zdravlja Uzinovići. Dobio sam vrlo precizne odgovore od 

Zavoda zdravstvenog osiguranja, od ministarstva kako nije došlo do uvećanja broja korisnika 

usluga, a ipak su neki dobili uvećanje novaca. Ja bi zamolio da imaju obzira prema tim 

uposlenicima koji rade kao podstanari u privatnoj kući, kad dođe jedan naš Amerikanac svaki put 

strahuju poveća im kiriju za 50 maraka. Ako nastavimo dalje to će izać puno više od onoga što 

oni imaju jer oni plaćaju tu kiriju iz svojih džepova, što je vrlo nepošteno. Ja vas molim da imate 

razumijevanja napraviti preraspodjelu novca i da platite barem troškove zakupa te privatne kuće 

u kojoj oni žive i rade. Iduća sjednica skupštine bit će jedna inicijativa prema ministarstvu, prema 

ovoj skupštini da konačno riješe status Doma zdravlja Uzinovići ili da, evo kako smo čuli maloprije, 

zakleli smo se svi u etičke slobode, u slobodu izražavanja, u poštenje, u moral, da nam dopuste 

da uđemo u Dom zdravlja Stolac, u zgradu Doma zdravlja Stolac, gdje pola zjapi prazno, ili da 

nam obezbjede novac da pravimo novi dom zdravlja. Inicijativu ćete dobiti u pisanoj formi. Hvala 

vam. Prijatno. 

16.12.2016. 

Hvala. Poštovani predsjedavajući, zamjenici, premijeru, ministri, kolege, predstavnici medija, 

Centra civilnih inicijativa. Evo na kraju godine obraćam se svima da mi zajedno pomognete u 



rješavanju nekoliko problema koji su iskrsli i koji su stalno prisutni u našem kantonu i ne samo u 

našem kantonu nego i u cijeloj državi. Dakle, pokrećem tri inicijative. Jedna je inicijativa za 

odobravanje sredstava u budžetu Vlade HNK-a za 2017. godinu, predlažem Vladi HNK-a da u 

budžetu za 2017. godinu obezbjedi sredstva u iznosu od 300.000 KM za sufinansiranje i 

zapošljavanje djece šehida i poginulih boraca. Dio sredstava kao vid sufinansiranja djece će se 

zatražit od Federalnog zavoda za zapošljavanje. Prema evidenciji koju imaju u ministarstvu za 

boračka pitanja takve djece ima 5.900. Naša je ljudska obaveza da iz godine u godinu izdvajamo 

navedena sredstva i pomognemo zapošljavanju ove populacije. Dakle, nadam se da će Vlada 

imat sluha za ovu inicijativu i obezbjediti sredstva i zajedno sa zavodom za zapošljavanje, dakle 

federalnim zavodom i našim kantonalnim zavodom i onim eventualnim privrednicima koji iskažu 

želju da će i oni djelimično sufinansirati, jer imamo obavezu. 

16.12.2016. 

Druga je inicijativa za obezbjeđenje sredstva u budžetu za 2017. godinu za zapošljavanje 

asistenata u nastavi za djecu sa posebnim potrebama. S obzirom da škole takoreći svakodnevno 

iskazuju potrebu za angažovanjem asistenata u nastavi za djecu sa posebnim potrebama, u toku 

izvođenja redovne nastave učitelji i nastavnici nisu u mogućnosti pokloniti dovoljno pažnje takvoj 

djeci i pomoći im u njihovom uspješnijem obrazovanju, predlažem da se u budžetu HNK-a za 

2017. godinu obezbjede sredstva za upošljavanje asistenata u nastavi u iznosu od 200.000 KM, 

a ostatak sredstava bi zatražili kao vid sufinansiranja od kantonalnog i federalnog zavoda za 

zapošljavanje. Također se nadam da će Vlada smoći snage i primiti ovo ka znanju i donijeti jeli 

odluke koje će ići u smislu rješavanja sudbine ovih kategorija. 

16.12.2016. 

Treća inicijativa je malo poteža, malo i politička, malo i moralna i nemoralna. Dakle, radi se o 

odluci, nažalost odluci ministra zdravstva i socijalne skrbi gospodina Gorana Opsenice, doktora 

po profesiji, i žao mi je što on nije ovdje, pa ću skratiti diskusiju jer kad diskutujem volim čovjeka 

gledat u oči da mu kažem ono što mislim. Dakle, ljekari kad polažu zakletve, nek me isprave ovi 

ovdje prisutni ljekari, Ženevska zakletva, poznata kao Hipokratova, kaže „u času kada stupam 

među liječničke profesije svečano se obavezujem da ću svoj život staviti u službu humanosti, itd., 

itd., pa onda, u vršenju dužnosti prema bolesniku neće na mene utjecati nikakvi obziri, vjere, 

nacionalnosti, rase, političke i klasne pripadnosti“, ja se bojim da je baš to ovdje i zato sam ova 

dva pasusa izdvojio.Dakle, ja već unazad nekoliko mjeseci svaku sjednicu skupštine koristim da 

iskažem nezadovoljstvo odnosom prema Domu zdravlja Uzinovići, evo sad se pojavio novi 

problem Dom zdravlja Šćipe, naime, gospodin Opsenica kao ministar zdravstva je donio rješenje 

kojim se od Nove godine zabranjuje potpisivanje ugovora, sklapanja sa tim ustanovama, da ne 

pružaju usluge pacijentima, odnosno da se preusmjere u druge najbliže domove zdravlja. U 

najmanju ruku to je vrlo, vrlo, hajde da kažem, nevješto urađeno, vrlo nepošteno, nekorektno 

urađeno. Radi se o živim ljudima, radi se o živoj masi, šta s ljudima koji tu rade i zašto ne riješiti 

njihov status? Naime, spočitava se da nemaju pravni status, evo znam za Dom zdravlja Uzinovići 

da je prenio svoj status iz Mostara, radili smo tamo, jesmo li mi krivi što nam se ne dozvoljava da 

uđemo u postojeću zgradu doma zdravlja, jesu li ti uposlenici krivi da im svake sedmice ili svako 

mjesec dana šalju inspekcije jer rade u neuslovnim prostorima u privatnoj kući i iz svojih džepova 



plaćaju kiriju i ostale materijalne troškove? Nisu. Oni pružaju usluge svim pacijentima bez obzira 

na naciju, vjeru, itd.Dopustite mi, ovaj ovo je vrlo delikatno pitanje i ja vas molim da ga što hitnije 

riješite, molim vas da me ne prekidate jer je vrlo važno pitanje i od vas očekujem da date svoj 

puni doprinos da se ovo riješi. Dakle, s obzirom da Dom zdravlja Uzinovići već 16 godina egzistira 

u Stocu i pruža usluge povratnicima i ostalim kategorijama od 2000. godine, a lokalna vlast im ne 

dozvoljava da uđu u prostorije postojećeg doma zdravlja, tražim od Vlade HNK da hitno preuzme 

osnivačka prava Doma zdravlja Uzinovići i Doma zdravlja Šćipe u Prozoru. Dakle, to bi bilo 

najmanje moguće da se učini nešto za te ljude uposlenike. Moram ovo istaći, nađite mi ravnatelja 

ili direktora da se požalio na mene kad sam bio ministar, nađite mi ga da je jedan uposlenik ostao 

bez zaposlenja, ja sam se borio sa sindikatom, dvije godine dana komunicirao nisam od paljevine 

onih zgrada, nisam im dozvoljavao da mi uđu u kancelariju, ali sam se ja brinuo o tim 

uposlenicima, a sad vidite treba otpustit nekih 30, 40 ili 50 ljudi na ulicu, što je vrlo nekorektno. 

Nađite rješenje, ima rješenje. I predlažem, prvo, da se Vlada zauzme da to postanu, dakle da 

Vlada bude osnivač, što može po zakonu tih institucija, do konačnog rješenja, ili dok se neko 

smiluje, ne znam. Dalje, dakle, isto govorim i za Dom zdravlja Uzinovići i za Dom zdravlja Šćipe, 

molim ministra Opsenicu da hitno stavi van snage rješenje kojim se obavještavaju Dom zdravlja 

Uzinovići i Dom zdravlja Šćipe da od 1. januara 2017. godine Zavod zdravstvenog osiguranja 

HNK neće s njima potpisat ugovor o pružanju usluge pacijentima. Ovo je vrlo nepošteno i moram 

vam reć da iz godine u godinu dobijamo smanjena sredstva. Moram se ovdje zahvaliti doktoru 

Šatoru, moram se zahvaliti i gospodinu Ibrici Rahimiću, koji su kao predsjednici upravnih odbora 

nekad vodili računa o tim ustanovama, nisu dopustili da nas maltretiraju, da nam se smanjuju 

sredstva, i ove godine je predviđeno smanjenje 1.500 KM na mjesečnoj razini ili uplati, što je njima 

veliki novac. Moram vam reć, da nema teorije da ćemo mi dopustit da se ovo nešto dogodi. Zasad 

sam ovo u jednoj blagoj, kulturnoj formi i u jednoj molbi i apelu upućenom svima da ispravite ovu 

nepravdu i da nađete konačno rješenje, sljedeći put ću biti vrlo grublji jeli u diskusiji i jeli ovaj 

dopustite mi bit ću slobodan da zamolim i da dam vrijeme da se ova nepravda ispravi i da svate 

ozbiljno ovu inicijativu, da preuzmu osnivačka prava, kanton da preuzme osnivačka prava ili neka 

ih smjesti u postojeće domova zdravlja, i to je rješenje. Ako već zvanična politika neda, onda 

molim vas dajte nam odobrite sredstva od 200.000 KM da mi počnemo kao diskriminirani dole, 

da počnemo raditi novu zgradu doma zdravlja, pa takmičit ćemo se u dobru, nećemo u zlu, neće 

nam niko biti kriv, jeli sami ćemo se pokušat razvijat. Hvala vam. 

 

 

 

Ime i prezime 

Elmir Šator 

Stranka SZ 
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Pozicija Zastupnik  
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Zastupnička pitanja 0/0 

Inicijative 7 

Rasprave 2 

Amandmani 7 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

26.1.2016. 

Ja imam pitanje za ministarstvo obrazovanja, upravo na bazi dobivenog odgovora za srednje 

medicinske škole, želim da mi se dostave podaci o broju profesora i nastavnika kao i broju učenika 

u svim osnovnim i srednjim školama na području našeg kantona. Hvala. 

28.4.2016. 

Pozdravljam sve prisutne. Moje pitanje se odnosi, pretpostavljam da je to njihov resor, na 

ministarstvo finansija i vjerovatno dijelom i na ministarstvo zdravstva, a odnosi se na kriterije koji 

se koriste, ako postoje, želio bi da znam da postoje i koji su, koji se tiču pitanja sufinansiranja 

zdravstvenih ustanova, ona poznata dva milijona, na koji način se sredstva dijele između 

zdravstvenih ustanova koje sufinansira kanton i znači koji su kriteriji koji se određuju prilikom 

toga? Hvala. 

4.7.2016. 

Pozdravio bio sve prisutne. Ja imam dva pitanja. Jedno je pitanje za Ministarstvo zdravstva, rada 

i socijalne zaštite, a drugo pitanje je za Zavod zdravstvenog osiguranja HNK-a. Znači u prvom 

pitanju molim, a u skladu sa zaključcima koje smo donijeli na tematskoj konferenciji o zdravstvu, 

da mi se dostavi stanje duga bolničkih zdravstvenih sistema, zaključno sa 30.06. ove godine, a 

vezano za isto i u sklopu znači iste teme, da nadležno ministarstvo dostavi izvještaje pominjanih 

zdravstvenih ustanova, a na osnovu donesenih zaključaka tematske sjednice o zdravstvu o 

poduzetom u smislu sanacije sadašnjeg stanja i racionalizacije troškova. Očigledno je da nismo 

postupili onako kako smo trebali, pitanje reforme zdravstvenog sistema je ključno pitanje i evo 

vidite kroz kakve probleme prolazi jedna daleko sređenija zemlja kao što je Hrvatska, a u pitanju 

su sada već milijonski dugovi sa tri cifre. Mene iskreno zanima kolika će to cifra biti, da vam 

pokažem koliko je besmisao u onom sufinansiranju cijele priče. 

4.7.2016. 



Drugo pitanje se odnosi na Zavod zdravstvenog osiguranja HNK-a, da dostavi znači Skupštini 

tačan broj osiguranika koji se liječi u Domu zdravlja Mostar i Domu zdravlja Stari grad Mostar, i 

to molim vas u odnosu, da se usporedi to u odnosu na broj stanovnika objavljen popisom 

stanovništva prošli četvrtak. Znači ovo je pitanje za Zavod zdravstvenog osiguranja HNK-a. 

4.7.2016. 

Imao bi jednu inicijativu, koju moram dopisat, ali ću je reć. Ja sam dobio odgovor na moje traženo 

pitanje zašto Dom zdravlja Stari grad Mostar nije ušao u sufinansiranje zdravstvenih ustanova, 

iako ga je kao i sve te tri bolnice osnovala skupština ovog kantona, prevedeno otac se stidi svog 

vlastitog djeteta i ne želi ga finansirat. Dobro gospodo, preuzimate odgovornost za finansiranje i 

stvaranje milijonskih dugova, pa čak da im se i plati javni dug oni će i dalje biti u prosjeku dužni 

ne manje od 5 milijona, a neki po 60 milijona maraka, uzmite papir pa preračunajte. Želim da 

kažem, da uputim na to, mislim da imam veliko iskustvo u menadžmentu u zdravstvu i u 

finansijama u zdravstvu, da sipamo gore litar, a dole na curi deset!? Želio bi znači da se u to 

finansiranje, u odgovoru koji mi je dostavio ministar finansija Faladžić Adnan stoji, odluka o 

sufinansiranju zdravstva, odnosno taj ekonomski kod, stoji koje su zdravstvene ustanove 

finansirane, odnosno dodatno finansirane od strane kantona, stoji da je to prema uredbi Vlade 

HNK-a. I ja bi ovim putem uputio inicijativu, upravo prema Vladi, da Vlada korigira navedenu 

odluku i da finansira i četvrtu zdravstvenu ustanovu, u nekoj sumi razumnoj, odnosno 

procijenjenoj od strane ministra zdravstva i ministra finansija i da uđe u sklopu te odluke. U krajnjoj 

liniji, da je bilo tako sami sporazum o razdruživanju RMC-a „dr. Safet Mujić“ na kantonalnu bolnicu 

i na Dom zdravlja Stari grad ovaj nije ispoštovana odluka i o prihodovnoj i rashodovnoj strani, 

gdje se omjer dijelio ¾-ine naspram ¼-ine, a to nije urađeno ni za prošlu ni za ovu godinu. Hvala. 

28.7.2016. 

Pozdravio bi sve prisutne. Ja neću postavljat nova pitanja, čak sam sklon ono što je gospodin Zijo 

Mušić prošli put rekao „ako ćemo dobivat ovako stupidne odgovore, tendenciozne odgovore, 

odgovore moćne vlasti na mišiće, onda nema smisla, bar mi iz opozicije nemamo razloga 

posavljat ni jedno pitanje. I ako ću vas podsjetit da sam uvijek glasao bez obzira ko je imao kakvu 

inicijativu i o čemu se radilo ako sam smatrao da je to za dobro naroda nisam gledao ko je postavio 

određenu inicijativu, dali je bio predstavnik pozicije ili opozicije. Konkretno ću se vezat iako nisam 

očekivao za ovu sjednicu da ću dobit odgovore, nije proteklo ni mjesec dana, dosta se puta desilo 

kad moje postavljeno pitanje ne odgovara onima kojima je postavljeno da uopšte ne odgovore, 

ali evo konkretno odgovor gospodina ministra zdravstva vezan za pitanje sufinansiranja rada 

zdravstvenih ustanova. Znači navedeno je konačno, mada to nikada u budžetu ne vidimo, da je 

riječ o sufinansiranju rada, tako stoji naziv koda, znači sufinansiranje rada zdravstvenih ustanova, 

ovdje se konačno razjašnjava da je riječ o bolničkim zdravstvenim ustanovama, što mislim da bi 

trebalo stajat u nekom narednom budžetu, i jednostavno se na jedan fin način odbija inicijativa da 

Dom zdravlja Stari grad Mostar, koga je osnovao kanton, bar za sada je, a meni se čini neko duže 

vrijeme će biti osnivač kanton, se jednostavno ne želi staviti na listu onih koji se sufinansiraju kroz 

to. Ipak ću morat postavit jedno pitanje u ovome, dali se oni koji primaju sredstva na osnovu ovaj 

budžeta kantona vezano za kod sufinansiranje rada zdravstvenih ustanova, dali te zdravstvene 

ustanove ispunjavaju uslove određene prema zakonu o izvršenju budžeta, čini mi se članovi 30, 



31, 32, koliko sam vidio? Na to mi pitanje nikad nije odgovoreno, to sam upozorio prije nekih 7, 8 

mjeseci.Drugo, ovdje gospodine premijeru, mislim da nema ni vašeg, da vas ne poštuju, obzirom 

da ste vi meni rekli kad sam ja tražio amandman, ako se sjećate kad smo usvajali budžet, vi ste 

rekli „nema potrebe da dajem amandman“, čulo je to stotinu ljudi ovdje, ministri u većem broju 

nego danas, poslanici, mislim da su mi oni svjedoci, i novinari, da je rečeno da nema potrebe 

postavljat amandman kad se podrazumijeva da je osnivač kanton, vi vjerovatno niste znali za ovu 

uredbu, iako po meni nije problem u tome što postoji uredba, uredba se može korigirat, zaboga 

zakoni se korigiraju.  Drugo je odgovor gospodina Rade Bošnjaka, koji tvrdi da 62.000 osiguranika 

pripada Domu zdravlja Mostar, a 38.000 Domu zdravlja Stari grad, iz čega sam izvukao zaključak 

da na području koje pokriva Dom zdravlja Stari grad svaki četvrti čovjek koji živi tu je neosiguran, 

a na području koje pokriva Dom zdravlja Mostar niko!? Hvala na pažnji. 

7.10.2016. 

Pozdravljam  sve prisutne. Moje pitanje se odnosi na ministarstvo obrazovanja. Obzirom da je 

osnovano odjeljenje Fakulteta zdravstvenih studija pri Univerzitetu „Džemal Bijedić“ u Mostaru, 

mene zanima finansijska konstrukcija finansiranja tako složenih zanimanja. Također, da se 

dostavi, obzirom da je izvršena integracija Univerziteta, raspodjela, ukupna raspodjela svih 

sredstava prema fakultetima koji čine Univerzitet „Džemal Bijedić“. Hvala. 

16.12.2016. 

Pokrećem također inicijativu, pokrećem predsjedniče također inicijativu, da Upravni odbor Zavoda 

zdravstvenog osiguranja, a imam informaciju da su već donijeli finansijski plan za iduću godinu, 

ostane pri istom za narednu godinu, nisam siguran da ministar zdravstva može donijeti takvu 

odluku samostalno bez potvrde Vlade. Hvala. 

16.12.2016. 

Pozdravio bi sve prisutne. Ja ustvari kao i gospodin Mušić nemam novih pitanja, ovaj ne znam 

zašto, ali i meni se često dešava da mi se ne odgovori na postavljeno pitanje, znači pitanje koje 

sam imao odnosilo se na rad i fukcioniranje Univerziteta „Džemal Bijedić“ u Mostaru, gdje sam 

doslovce vrlo jasno predsjedniče postavio pitanje, u njemu je stajalo, pitanje je bilo za kantonalno 

ministarstvo obrazovanja, ne prejudiciram, ne mislim da je do ministarstva obrazovanja, mislim 

da Univerzitet nije odgovorio, dakle, pitanje je način finansiranja novootvorenog fakulteta 

Zdravstvenih studija, a obzirom i na izvršenu integraciju Univerziteta u jednu cjelinu, ne vidim šta 

je loše bilo u tome što sam tražio da vidim od ukupne mase sredstava koje dobivaju od nas, čini 

mi se 3,3 milijona KM godišnje, koliko se troši po pojedinim fakultetima koji čine u sastavu svom 

Univerzitet „Džemal Bijedić“. Pošto je prošlo, od naše znači sjednice u oktobru prošlo je definitivno 

50, 60 skoro dana, ovaj upućujem inicijativu za tematskom sjednicom, na šta po statutu imam 

pravo, vezano za stanje u visokom obrazovanju na području kantona. I to ću pismeno dostavit. 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ime i prezime 

Osman Macić 

Stranka SBB 

Mandat 2. 

Pozicija Zastupnik 



Profesionalno angažiran Da 



lakši protok saobraćaja. Također bi tražio koja je mogućnost ograničenja kretanja teretnog 

saobraćaja u ljetnom periodu, barem za vikend. I mislim da bi ovo trebale ove saobraćajne patrole 

da se pozabave sa ovim, a ne da gledamo samo gdje će se napraviti prekršaj, a jutros sam 

očevidac bio gdje ne znam ni ja tri šlepera idu jedan za drugim, najmanje ima dva kilometra 

kolone, ne zaustavljaju se, ne sklanjaju se ti šleperi, nego se kažnjava neko ko pretiče tu. I ja bih 

ponovo zamolio, ovo sam tražio prije dvije godine, a znate u zadnje dvije godine koliko smo imali 

smrtnih slučajeva na M-17 i da se ovo ako je moguće sprovede ili da ne postavljamo ni pitanja 

niti da dajemo inicijative kao što je rekao moj prethodnik gospodin Mušić. Hvala. 

8.11.2016. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne. Ja imam jednu inicijativu Ministarstvu 

unutrašnjih poslova HNK-a, to je inicijativa za postavljanje stacionarnih radara. Inicijativa sa 

prijedlogom da se na magistralnom putu M-17 u mjestima škola Podorašac, škola Čelebići, 

Ostrožac i Vrapčići i na lokaciji od autobuske stanice u Konjicu do motela Konjic, postavi 

stacionarni radar kao prevencija saobraćajnih udesa uzrokovanih prekomjernom brzinom. 

Poznato nam je da su predložene lokacije za postavljanje stacionarnih radara na jednim od 

najgušće naseljenih dijelova gdje za sva motorna vozila najveća dozvoljena brzina kretanja je 50 

kilometara na sat i da na tim lokacijama su česti udesi, a znamo da su tu i pješački prijelazi za 

djecu. Odavno mnogi gradovi u BiH već koriste stacionarne radare kako bi se obezbjedio 

saobraćaj na putevima i saobraćaj na putevima podigao na što veći nivo i naravno počinioci 

prekršaja i krivičnih dijela u saobraćaju sankcionisali. Tako da je po službenim podacima 

Ministarstva unutrašnjih poslova Zeničko-dobojskog kantona kao rezultat naznačenih aktivnosti 

za kontrolu brzine kretanja vozila u saobraćaju za dan samo jedan, 09.08.2016. godine, 

stacionarni radarski sistem instaliran na magistralnim cestama za samo 12 sati evidentirao i 

zabilježio 825 prekršaja prekoračenja dozvoljene brzine. Ovi prekršaji su dokumentovani, a 

počinioci istih su sankcionisani. Postavljanjem stacionarnih radara na pomenutim lokalitetima na 

magistralnom putu M-17 nadam se da će spriječiti ugrožavanje života, a posebno djece i uticati 

direktno na sigurnost učesnika u saobraćaju. Zahvaljujem. 

 

 

 

Ime i prezime 

Anel Kljako 

Stranka SBB 

Mandat 2. 

Pozicija Zastupnik 

Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za 
građenje,prostorno uređenje i 
zaštitu okoliša; 



Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

11/13 

Inicijative 1 

Rasprave 0 

Amandmani 2 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

4.7.2016. 

Molim Vas da Vlada HNK provjeri uslove za penzionisanje u Pedagoškom zavodu HNŽ, obzirom 

da je Vlada HNŽ donijela zaključak po kojem je naloženo da sva ministarstva, uprave, zavodi , 

upravni organi, penzionišu radnike koji ispunjavaju uslove za odlazak u penziju 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ime i prezime 

Ramiz Fajić 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Zastupnik 

Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za 
jednakopravnost spolova 



Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

13/13 

Inicijative 2 

Rasprave 0 

Amandmani 5 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

26.1.2016. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Kolegice i kolege poslanici, premijeru, ministri, sve vas zajedno 

pozdravljam. Ja imam poslaničko pitanje koje se odnosi na sva ministarstva Vlade HNK-a, a to 

je, imajući u vidu da je odlukom Vlade HNK-a od 16.12.2015. godine povećana plata kantonalnim 

inspektorima u iznosu od 20\%, molim vas da mi dostavite koliko inspektora radi u vašem 

ministarstvima, navesti imena i prezimena tih inspektora, broj inspekcijskih kontrola u 2015. 

godini, koliko rješenja su napisali ti inspektori u 2015. godini pojedinačno i broj izdatih prekršajnih 

naloga, prekršajnih prijava i iznos novčanih sredstava naplaćenih po osnovu inspekcijskih 

kontrola u 2015. godini? Hvala. 

8.11.2016. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve kolegice i kolege zastupnike, ministre, premijera, 

predstavnike medija i goste. Moje poslaničko pitanje je upućeno kantonalnom tužilaštvu HNK-a. 

„Poštovani, molim vas da mi dostavite podatke koliko ima otvorenih predmeta neriješenih ubistava 

na području HNK-a i šta kantonalno tužilaštvo poduzima na otkrivanju počinioca i dali su formirani 

posebni timovi tužioca za te predmete? Hvala. 

 

 

 

 

 

Ime i prezime 

Osman Ćatić 

Stranka SDA 

Mandat 1. 

Pozicija Zastupnik 



Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za praćenje rada 
Ministarstva unutrašnjih 
poslova, ljudska prava i 
građanske slobode; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

12/13 

Inicijative 1 

Rasprave 4 

Amandmani 10 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

28.4.2016. 

Poštovani predsjedavajući, zamjenici, uvaženi premijeru, članovi Vlade, kolege zastupnici, dame 

i gospodo, mediji, sve vas pozdravljam i upućujem jednu inicijativu. Molim da se izvrši inspekcijski 

nadzor vertikalne i horizontalne signalizacije u blizini svih škola, a posebno osnovnih škola, a da 

se poslije inspekcijskog nadzora izvrši i postavljanje saobraćajnih znakova kojima se ograničava 

brzina kretanja motornih vozila do 30 kolometara na sat, kao i da se izvrši instaliranje horizontalnih 

usporivača brzine, tkv. ležećih policajaca. Dok se te mjere ne provedu molim da se za vrijeme 

početka i kraja nastave u blizni škola obavezno upute saobraćajne patrole. Tražim od Vlade HNK-

a da naloži postavljanje usporivača brzine i odgovarajuće vertikalne signalizacije na svim 

regionalnim putevima pored kojih se nalaze osnovne i srednje škole. Tražim da Vlada HNK-a 

uputi inicijativu jedinicama lokalne samouprave da u okviru svoje nadležnosti izvrši postavljanje 

usporivača brzine i odgovarajuće vertikalne signalizacije na svim lokalnim putevima pored kojih 

se nalaze osnovne i srednje škole. Obrazloženje: imamo škola koje se nalaze uz relativno 

frekventne saobraćajnice, neke od njih imaju pregledne pravce na kojima neodgovorni vozači 

razvijaju brzinu, što predstavlja stalnu opasnost za sve pješake, a posebno za djecu koja idu u 

školu. Ovakvim vožnjama prouzrokovano je više saobraćajnih nezgoda, među kojima nažalost i 

sa smrtnim posljedicama, a posebno kada djeca izlaze iz školskog busa. Uvjeren sam da će 

postavljanje znakova za ograničavanje brzine, kao i instaliranje ležećih policajaca, povećat 

sigurnost svih učesnika u saobraćaju, kako pješaka tako i vozača. Hvala. 

 

28.7.2016. 

Zahvaljujem predsjedavajući i potpredsjednici, uvaženi premijeru, ministri i kolege i kolegice 

zastupnici i poslanici, ovdje zastupnice u Skupštini HNK-a, dame i gospodo, sve vas lijepo 

pozdravljam. Upućujem inicijativu Vladi HNK-a i Upravi za ceste Mostar. Na osnovu člana 83 

Poslovnika Skupštine HNK-a, Službene novine HNK-a broj 2/05, znači pokrećem inicijativu. U 



Budžetu HNK-a za 2017. godinu uvrstiti stavku –sanacija Regionalne ceste R 435 Konjic-Boračko 

jezero, prema projektu koji će bit urađen za sanaciju iste. Obrazloženje. Radi se o cesti koja je 

jako oštećena, koja predstavlja žilu kucavicu za život lokalnog stanovništa. Ova cesta je glavna 

poveznica naselja sa ovog područja s drugim dijelovima BiH. Tokom turističke sezone pojačan je 

saobraćaj na ovoj cesti, povećana frekvencija motornih vozila svih vrsta, pogotovo autobusa, 

kamp kućica, prevoznika rafting čamaca i slično i radi se o većinskom dijelu ceste uskog 

kolosijeka kojim prolazi veći broj vozila, što dovodi do daljnje devastacije, gužve na cesti i 

stvaranja problema lokalnom stanovništvu i pogoršanja turističkog imidža područja koje sve više 

se turistički razvija. Smatram da je potrebno hitno obezbjediti sredstva u Budžetu HNK-a za 2017. 

godinu kako bi ova cesta dobila sve karakteristike regionalne ceste, što u svom nazivu ima, ali ne 

zadovoljava. Ona bi trebala pratit turistički rast i razvoj koji sa sobom donosi još veći intenzitet 

saobraćaja. Cesta u sadašnjem stanju to nažalost ne može. Hvala. 

8.11.2016. 

Zahvaljujem predsjedavajući. I pozdravljam sve prisutne u sali. Ja sam imao jednu poslaničku 

inicijativu od 28.04.2016. godine upućenu ministarstvu saobraćaja i veza, a otprilike veže se i za 

ovo što je kolega govorio, Macić, vezano za sigurnost djece, a posebno kod osnovnih škola. I 

nedavno smo imali jednu, nažalost, situaciju gdje je kod osnovne škole u Čelebićima golf udario 

jedanaestgodišnju djevojčicu. Zato ću ponoviti još jednom inicijativu i u slučaju da mi se ne 

odgovori u propisanom roku poslovničkom, zahtijevat ću, odnosno u skladu sa poslovnikom tražiti 

da se uvrsti tačka u dnevni red. Znači molim da se izvrši inspekcijski nadzor vertikalne i 

horizontalne signalizacije u blizini svih škola, a posebno osnovnih, te da se poslije inspekcijskog 

nadzora izvrši postavljanje saobraćajnih znakova kojima se ograničava brzina kretanja motornih 

vozila, kao i da se izvrši instaliranje horizontalnih usporivača brzina, takozvanih ležećih policajaca. 

Dok se te mjere ne provedu molim da se za vrijeme početka i kraja nastave u blizini škola 

obavezno upute saobraćajne patrole, imamo škola koje se nalaze uz relativno frekventne 

saobraćajnice, neke od njih imaju pregledne pravce na kojima neodgovorni vozači razvijaju 

brzinu, što predstavlja stalnu opasnost za sve pješake, a posebno za djecu koja idu u školu. 

Ovakvim vožnjama prouzrokovano je više saobraćajnih nezgoda, među kojima nažalost i sa 

smrtnim posljedicama, posebno kada djeca izlaze iz školskog busa. Uvjeren sam da će postojanje 

znakova za ograničavanje brzina, kao i instaliranje ležećih policajaca, povećati sigurnost svih 

učesnika u saobraćaju, kako pješaka, tako i vozača, a naravno i ove mjere koje je kolega Macić 

kazao, ja se pridružujem i ovoj njegovoj inicijativi. Hvala. 

16.12.2016. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne u sali. Moja inicijativa upućena je 

ministarstvu obrazovanja, nauke, kulture i sporta, znači inicijativa ministarstvu obrazovanja, 

nauke, kulture i sporta, da formira komisiju sastavljenu od inspektora obrazovanja, savjetnika u 

obrazovanju, koji bi predložili mjere i aktivnosti koje će uticati na smanjenje težine đačke torbe. 

Ako ste pratili u ovom protekom periodu moje otprilike inicijative išle su vezano za sigurnost djece, 

a evo i danas kroz više diskusija i rasprava i sa roditeljima, kako i sa nastavnicima, naravno i sa 

doktorima, vidjeli smo da jednostavno loše navike u držanju, preteške školske torbe, neadekvatne 

školske klupe i stolice, kao i nažalost nedovoljna fizička aktivnost, najveći su uzroci deformiteta 



kičme kod djece. Po onim saznanjima koje sam imao u razgovorima sa doktorima i zato smo i 

prošli put, evo hvala vam puno, i podržali tu inicijativu da imamo sistematske preglede redovne u 

osnovnom i srednjem obrazovanju, pretpostavit je da je svako dvije godine dovoljno da taj bude 

pregled, jer djeca imaju kroz ove nažalost kažem neaktivnosti najčešće tri problema u svom 

razvoju. Evo da ne spominjem, nisam stručnjak u tom dijelu, ali imaju stručna lica koja će sigurno 

dati odgovore na sva ova pitanja koja smo imali i inicijative u ovom proteklom periodu. 

16.12.2016. 

I drugo poslaničko pitanje, upućeno ministarstvu finansija, koliko ukupno prihodujemo sredstava 

po osnovu svih koncesijskih naknada na području kantona i u 2015. i u ovom periodu evo prvih 

11 mjeseci 2016. godine? Hvala. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ime i prezime 

Drago Tule 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 1. 

Pozicija Zastupnik 



Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za ustav; 
Povjerenstvo za praćenje rada 
Ministarstva unutrašnjih 
poslova, ljudska prava i 
građanske slobode; 
Povjerenstvo za ustav; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

13/13 

Inicijative 0 

Rasprave 0 

Amandmani 0 

Zakoni 1 

Stranka 0 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ime i prezime 

Zoran Raič 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 2. 

Pozicija Zastupnik 



Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za 
privredu,poduzetništvo i 
poljoprivredu; Povjerenstvo za 
građenje,prostorno uređenje i 
zaštitu okoliša; Povjerenstvo 
za obrazovanje, kulturu, sport i 
mlade; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

13/13 

Inicijative 2 

Rasprave 0 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

28.4.2016. 

Srdačan pozdrav svim nazočnim. Pitanje je upućeno ministarstvu MUP-a: „Ovim putem vas 

obavještavam da je Javna ustanova Radimlja iz Stoca 31.03.2016. godine uputila zamolbu za 

zabranu parkiranja policijskog vozila na ulaz u posjedu Javne ustanove Radimlja prema Policijskoj 

upravi Čapljina, odjel prometne policije, te na isti nije dobila odgovor niti se nešto promijenilo. A 

u toj zamolbi se navodi, u proteklih 6 mjeseci službenici Policijske uprave Čapljina koji kontroliraju 

promet i brzinu vozila na dionici puta Poprati-Gorica uz pomoć radara u više navrata su za mjesto 

svoga parkiranja koristili neposrednu blizinu ulaza u turističku destinaciju, nekropolu stećaka 

Radimlja. S obzirom kako je prošle godine ovaj kulturni lokalitet posjetilo preko 8.600 turista i 

preko 200 autobusa i više je nego jasno kako nam je potreban nesmetan ulaz na lokalitet. Vaši 

službenici su više puta zaustavljali vozila na samom ulazu u nekropolu te samim tim na neki način 

otežavali ulaz ili izlaz posjetitelja. S obzirom kako se bliži turistička sezona u kojoj bismo trebali 

imati još veći broj gostiju koristim ovu priliku kako bi vas zamolio da vaši službenici pronađu neku 

drugu lokaciju na obostrano zadovoljstvo. Zanima me dali se što promijenilo u proteklom periodu, 

odnosno ako nije zamolio bi vas da poduzmete određene radnje po ovom pitanju kako bi Javna 

ustanova Radimlja mogla nesmetano obavljati svoj posao“. 

7.10.2016. 

Pozdravljam sve prisutne. Moje pitanje je upućeno Ministarstvu obrazovanja, znanosti, kulture i 

sporta. Na temelju kojih kriterija su se dodijelila sredstva na javnom pozivu za sport, te tražim da 

mi se dostave dobitnici istog, s jasnim obrazloženjima i iznosom sredstva? Naime, po terenu 

kruže razne priče koje daju za pravo sumnjati u vjerodostojno i pravilno ocjenjivanje ovog poziva. 

Hvala. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ime i prezime 

Aner Žuljević 

Stranka SDP 

Mandat 3. 

Pozicija Zastupnik 

Profesionalno angažiran Ne 



Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za proračun, 
financije i ekonomsku politiku; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

12/13 

Inicijative 10 

Rasprave 0 

Amandmani 13 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

26.2.2016. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Da pozdravim sve u sali. Ja imam pitanje prema premijeru, a odnosi 

se na odluku koja je donesena na 11. sjednici Vlade, 16.12.2015., Odluka o dopuni Odluke o 

utvrđivanju osnovice platnih razreda i koeficijenata za plate rukovodećih i ostalih državnih 

službenika, a konkretno odnosi se na pravo na dodatak plate u visini od 20\% osnovne plate, 

povodom posebnih uslova rada za glavne kantonalne inspektore i druge inspektore. S obzirom 

da se radi o nečemu za što ja smatram da nije ispoštovana zakonska procedura tražim da mi se 

dostavi tko je predlagač odluke i mišljenje ureda za zakonodavstvo po pitanju pravnog osnova za 

ovu odluku, mišljenje finansija po zakonu o budžetima F BiH, član 5 i član 42, s obzirom da je 

jasno da član 127 zakona o organizaciji uprave HNK-a gdje je definisano posebno ovlaštenje 

inspektora ima poseban stav 2 uredbe o naknadama i drugim materijalnim pravnima koje nemaju 

karakter plate, propisano je da će Vlada HNK-a svojim propisom odrediti poslove koji se obavljaju 

pod posebnim uslovima rada. Koliko ja imam informacija, kanton nije donio ovaj propis, dakle 

nigdje u HNK-a nije normirano da su inspekcijski poslovi sa posebnim uslovima rada. I još 

napominjem da je ovom odlukom Vlada u izmjeni koeficijenata direktno u rashodovnu stranu 

budžeta intervenisala sa iznosom od 386.896,61 KM u razlici koeficijenata. Zahvaljujem. 

28.4.2016. 

Dobar dan svima. Moja inicijativa se odnosi na moje pitanje koje sam postavio na prethodnim, 

nekoj od prethodnih sjednica skupštine, a vezano je za odluku o inspekcijskom dodatku, inicijativa 

se odnosi na Vladu. S obzirom da je iz odgovora kojeg sam dobio vidljivo da ista apsolutno nije 

imala sve neophodne prateće akte koji su definisani Poslovnikom o radu Vlade, niti postoji 

zakonski temelj za donošenje iste, da se odluka koja je broj 01-1-021892/15, stavi van snage, te 

da Vlada u skladu sa svojim zakonskim ovlaštenjima prethodno izvrši donošenje svih neophodnih 

zakonskih propisa i nakon toga utvrdi odluku na bazi tih propisa. Obrazloženje je vrlo jasno, u 

informacijama od nadležnih službi je vrlo jasno vidljivo da nismo imali apsolutno mišljenje 

resornog ministra finansija kada je u pitanju odluka, a činjenica je da odluka sa sobom nosi 

finansijska sredstva u iznosu od više stotina hiljada maraka, a jasno je da članom 23 Poslovnika 

o radu Vlade bilo koji akt Vlade mora imat prethodno mišljenje ureda za zakonodavstvo, ministra 

pravosuđa, uprave i lokalne samouprave, te ministra finansija, ovdje u odgovorima je jasno vidljivo 



da ista u formi kada je donešena nije imala apsolutno niti jedan od potrebnih dokumenata u smislu 

mišljenja. Također u ovom momentu činjenica je da je Vlada, to čisto dodatno obrazlažem, da je 

Vlada u okviru ove odluke se pozvala malo na kantonalne propise, malo na federalne, pa tamo 

gdje nam odgovara kad su u pitanju materijalna prava onda nam i federalni propisi vrijede bez 

obzira što imamo podijeljenu nadležnost, tad nemamo baš neke potrebe da prethodno donesemo 

svoj zakon pa da po njemu postupamo, znači nismo baš konzistentni u načinu u postupanju kada 

su pitanju prava koja znače određena sredstva iz budžeta. Također vrlo je simptomatično, da 

pozivajući se na jedan zakon piše do 20\% a vi odobrite 20\% iako nije jasno naznačeno da to 

mora biti, u obrazloženju kažete, u 2. članku nekom imate od 20\% do 30\% mogućnost da to 

povećate i na kraju u tom zakonu je vrlo jasno navedeno u sistematizaciji radnih mjesta koje on 

tretira federalni inspektor, znači nije nigdje ni u jednoj formi ostavljena formulacija da se isto to 

može primjenjivat i na kantonalnog inspektora. Zato bi ja zamolio Vladu da u interesu poštivanja 

procedura vlastitih koje je usvojila, zakona koji su na snazi, prethodno izvršimo ono što nam je i 

Ustavni sud naložio a to je da donesemo neophodne zakonske akte na nivou kantona, da 

propišemo ono što je vrlo važno, a to su posebni uslovi rada, jer ovo što sam ja dobio od ureda 

za zakonodavstvo u smislu odgovora je frapantno u obrazloženju da ured za zakonodavstvo 

tretira činjenicom da je Vlada odlukom kojom je definisala naknadu za određenu radnu poziciju 

definisala da je to radno mjesto sa posebnim uslovima rada. Znači to ne može bit obrazloženje ni 

nekome ko nije završio osam razreda osnovne škole u smislu prava i onda pokušavajući da spase 

sebe koliko mogu u tom obrazloženju su na kraju rekli da oni tu mjeru Vlade smatraju privremenog 

karaktera dok se ne usvoji ono što je Vlada trebala usvojit prethodno da bi uopšte donijela tu 

odluku. Znači ovdje je jasno da je prekršen i Zakon o budžetima Federacije, Zakon o izvršenju 

budžeta, Poslovnik o radu Vlade, nema zakonskog utemeljenja u smislu onoga što je definisano 

kao pravo službenicima i potpuno je pogrešno rastumačeno i iskorišteno u federalnom zakonu za 

koje mi nemamo osnove u tom dijelu. Zato bi zamolio Vladu, jer se radi o nezakonitim trenutno 

isplatama iz budžeta, da se po ovom pitanju vratimo na početak i donesemo neophodne akte i 

dadnemo inspektorima ono što utvrdimo u tom zakonu da zaslužuju. Zahvaljujem. 

4.7.2016. 

U Službenim novinama broj 3/2016 Mostar, od 25. aprila, postoje dvije odluke pa pitam samo 

premijera na koji način se baš došlo do ove formulacije i odluke da se odlukama definiše ovaj 

oblik djelovanja. Prva odluka je, odnosno rješenje, o imenovanju radnog tijela za izradu strategije 

HNK-a za borbu protiv korupcije, u tački 2 „zadatak radnog tijela ovog rješenja je izrada strategije 

HNK-a za borbu protiv korupcije“, i onda nakon toga imamo rješenje o imenovanju radnog tijela 

za borbu protiv korupcije, u opisu posla zadatak radnog tijela iz tačke ovog rješenja je praćenje 

realizacije strategije za borbu protiv korupcije. Znači imamo rješenje u istom danu vezano za 

izradu strategije i rješenje za osobe koje će pratiti realizaciju te strategije koja još nije ni 

napravljena i u obe odluke stav 4 je da komisije imaju naknadu, pa me samo interesuje zašto ovo 

nije moglo biti definisano na nivou komisije koja radi ovu strategiju da ona u isto vrijeme i 

koordinira sve neophodne aktivnosti sa drugim agencijama, nego smo formirali dva različita tijela? 

4.7.2016. 



I druga stvar, pošto smo u ovim istim Službenim novinama imali program rada ove Vlade po 

tromjesečjima, pošto smo mi na neki način danas ušli i zakoračili u treće tromjesečje, a ja ne 

volim donosit odluke a da nemam sve informacije o pitanju efikasnosti rada bilo koga, činjenice 

ukazuju da na bazi drugog tromjesečja kad smo mi trebali imat 6 prijedloga, 10 nacrta i 7 izvještaja 

stanje pokazuje da mi imamo ozbiljan problem u koordinaciji ili komunikaciji ili radu Vlade i onoga 

što bi trebala isporučiti prema Skupštini. S obzirom da iz ovoga se ne može iščitat dali su ministri 

završili svoje obaveze u skladu sa ovim, ja bi zamolio da mi se od strane svih ministarstava 

dostave dokumenti koji su u skladu sa programom rada upućeni prema Vladi, u skladu sa 

protokolom. Tako da na osnovu toga možemo vidjeti dali faktički m imamo problem sa ministrima 

ili imamo problem sa političkom koalicijom koja blokira rad ministara u smislu onoga što su oni 

planirali. Zahvaljujem. 

28.7.2016. 

Zahvaljujem predsjedavajući. Želio bi da pozdravim sve prisutne. Pa ja sam mislio na neki način 

da delegiram problem vjerovatno koji svi zajedno osjećamo, a ne vidim baš da smo dosada bili u 

mogućnosti da ga adekvatno riješimo, a radi se o prihodu od boravišne takse kada je u pitanju 

HNK-a, imamo informacije koje govore da imamo negdje po procjenama od 1.500.000 do 

2.000.000 turista koji borave na području HNK-a, a imamo otprilike registrovano nekih 260.000 

prijavljenih turista po pitanju boravišne takse. Imamo informaciju da Turistička zajednica ima 

softver koji je ponudila svim turističkim subjektima koji se bave određenim djelatnostima, a da oni 

ne žele da prihvate te softvere jer bi na taj način ustvari ušli u sistem na koji bi trebali da na 

dnevnoj bazi prijavljuju sve one goste koji se pojave u našem kantonu. Ja znam da postoji ovaj 

problem kada je pitanju federalni nivo, a vezan je za zakon o turističkim zajednicama, međutim 

očigledno da mi kao regija koja ima izuzetan turistički potencijal apsolutno ne kontrolišemo sistem, 

bar u ovom dijelu boravišnih taksa, a radi se sigurno o značajnim izvorima prihoda. I ja 

jednostavno evo pokrećem inicijativu prema Vladi ako postoji mogućnost da kroz resorno 

ministarstvo analizira ovaj problem zajedno sa Turističkom zajednicom u odnosima ovoga šta 

imamo kao neku procjenu turističkog potencijala, odnosno broja turista koji dolaze u HNK-a i ono 

što imamo kao realni pokazatelj kroz objektivno prijavljenu boravišnu taksu i da pokušamo to 

uredit, ne čekajući ovaj problem koji imamo sa federalnim zakonom. To bi trebalo da bude prihod 

koji mi možemo regulisat kao budžetski prihod dok ne riješimo ono što po zakonu treba da bude 

definisano u okviru Turističke zajednice. Eto toliko. Zahvaljujem. 

7.10.2016. 

Zahvaljujem predsjedniče. Pa moram priznat da kad dođem u poziciju da postavljam pitanja kao 

što je ovo što ću sad postavit onda se čovjek baš osjeća frustrirano u kakvom sistemu i okruženju 

živimo. Stanari, radi se o situaciji stanara iz ulaza Brune Bušića 6, koje ne znam koliko ste vi 

upoznati, ali radi se o intervencijama određenim na stambeni objekat u smislu rušenja nosivog 

zida zbog ugovornog odnosa, odnosno iznajmljivanja poslovnog prostora koji je iznajmljen od 

strane zajedničkih službi Vlade Federacije. I činjenica je da to i ne bi predstavljalo neki problem 

da se nije desila situacija koja je nastala kao direktna posljedica zemljotresa kojeg smo mi imali 

u proteklom periodu, koji je bio vrlo malog intenziteta, ali zbog ovog građevinskog zahvata na taj 

iznajmljeni poslovni prostor desilo se da su u stanovima iznad popucali zidovi, što pokazuje da 



apsolutno u tom stambenom objektu ne postoji više adekvatna sigurnost za stanovanje na bilo 

koji ozbiljniji zemljotres. Zbog toga ja nažalost moram postaviti i određena pitanja jer sistem na 

intervenciju ovih građana koji su pokušali da iskoriste sve legalne instrumente, inspekcije, 

tužilaštva i nadležnih organa, apsolutno nije rezultiralo onim što su oni tražili. Znači oni nemaju 

apsolutno ništa protiv iznajmljivanja tog prostora, nemaju ništa protiv osobe koja je trenutno u tom 

objektu, jednostavno traže da se objekat u kojem oni žive vrati statički u prvobitno stanje kako bi 

oni imali adekvatan prostor za stanovanje, u budućnosti ne strahujući. Tako da ovo pitanje je 

ustvari više pokušaj iskorištavanja poslovničke mogućnosti da se osigura dokumentacija, koja 

jednostavno neće da se osigura kroz ove procedure koje su definisane po zakonu u odnosu na 

inspekcije. Zato ja postavljam pitanje prema zajedničkim službama Vlade F BiH da se dostavi 

projektna dokumentacija postojećeg objekta, koja je očigledno u arhivi zajedničkih službi, koja će 

prije svega omogućiti da se uradi adekvatna stručna procjena koliko je objekat ugrožen ovom 

intervencijom i koje se neophodne intervencije moraju napraviti u postupku sanacije kako bi 

objekat zaista bio doveden u stanje statičke stabilnosti neophodne za stanovanje u samom 

objektu. Od Tužilaštva HNK-a da dostavi informaciju šta je poduzelo po pitanju prijave stanara 

kada je u pitanju predmetni spor. I tražim također od Ministarstva pravde HNK-a da u skladu sa 

svojim nadležnostima izvrši upravni nadzor zakonitosti postupanja nadležnih inspekcija u 

predmetnom sporu kada je u pitanju sam postupak koji je proveden, kao i relevantnost 

dokumentacije u istom. I zadnja stavka je da od zajedničkih službi Vlade tražim dokument na bazi 

kojeg su ušli u obligacione odnose vezano za navedeni poslovni prostor ako je činjenica da se 

radi o zajedničkom prostoru u vlasništvu stanara. Zahvaljujem. 

 

 

8.11.2016. 

Zahvaljujem predsjedniče. Želio bi da pozdravim sve prisutne. Ja sam na prošloj sjednici postavio 

pitanje vezano za problem sa stambenim objektom u kojem se vršila intervencija u okviru jednog 

poslovnog prostora na nosivom zidu, što je bilo poznato i iz medija, i dobio sam odgovor od 

Tužilaštva i od Službe za zajedničke poslove F BiH, izuzev Ministarstva pravde, za onaj dio 

inspekcijskog nadzora. Tako da bi sad samo konkretizirao određene stvari, pošto je odgovor 

Službe za zajedničke poslove bio sve samo ne odgovor na ono što sam ja postavio i zatražio u 

svom pitanju. Međutim, ono što je meni na neki način omogućilo da danas ponovno postavim isto 

pitanje, a nadam se da će biti tako i shvaćeno, da ću konačno dobit odgovor u smislu prateće 

dokumentacije, da je i sama Služba za zajedničke poslove F BiH u svom odgovoru rekla da 

posjeduje kompletnu dokumentaciju zgrade. Zato zahtijevam da mi se umjesto elaborata koje 

sam dobivao u obliku prethodnog odgovora dostavi konkretno dokaz o pravu da zajednički prostor 

stanara putem javnog poziva daju u zakup trećim licima i projektnu dokumentaciju kompletne 

zgrade koja je jedina relevantna za bilo kakav nalaz, uključujući i sudskog vještaka, koji se pojavio 

u okviru ovog postupka. S obzirom da  stanovnici ove zgrade, a između ove dvije sjednice se 

desio i onaj zemljotres, pa je situacija na neki način još alarmantnija, stanovnici ove zgrade ne 

traže ništa osim da se na relevantnoj dokumentaciji prilikom izgradnje tog objekta, a na bazi uvida 

u statističke parametre, utvrdi dali je ta sanacija adekvatno napravljena, kako se ne bi dešavala 



situacija da svaku noć prilikom odlaska na spavanje razmišljaju o tome dali će sutra u slučaju 

zemljotresa se sve srušit. 

8.11.2016. 

I moje drugo pitanje, vezano za ministarstvo obrazovanja HNK-a, dali ima u planu donošenje 

zakona o predškolskom odgoju, te dali je u proteklom periodu rađena bila kakva analiza 

poštivanja postojećih pedagoških standarda u okviru predškolskih ustanova koje egzistiraju u 

HNK-a, ako jeste, volio bi da dobijem informaciju o okviru poštivanja pedagoških standarda u svim 

predšlolskim ustanovama? Zahvaljujem. 

16.12.2016. 

Zahvaljujem predsjedniče. Pošto se prvi put javljam, da pozdravim sve u sali. Znači imam 

poslaničko pitanje prema ministarstvu unutrašnjih poslova, koliko postoji predmeta na čekanju 

zbog činjenice da ne postoje formirani odgovarajući organi unutar MUP-a HNK-a? 

16.12.2016. 

Drugo pitanje postavljam Zavodu zdravstvenog osiguranja, zašto se vikendom ne može izdati 

recept za esencijalnu listu? Radi se o iskustvu da nakon što dođete sa djetetom u hitnu, hitna vas 

uputi na pedijatriju, a pedijatar vam kaže da za vikend ne može izdati recept kojim vi možete 

podići lijek za esencijalnu listu, nego ga morate platiti u punoj cijeni, pa me interesuje obrazloženje 

Zavoda zdravstvenog osiguranja zašto je uveden ovaj mehanizam, jer izgleda nije samo vezan 

za pedijatriju nego i za sve druge doktore koji propisuju nakon što vas uputi hitna onaj prema tim 

specijalistima. Zahvaljujem. 
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Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

26.2.2016. 

Uvaženi predsjedniče, kolege poslanici, članovi Vlade i gosti. Ja ponavljam svoje pitanje, a 

vezano je bilo za dvije visokoškolske ustanove i nisam dobio odgovor, za Medicinski fakultet u 

Mostaru i za Elektrotehnički fakultet u Mostaru, te bi molio nadležna ministarstva da mi te 

odgovore dostave, bilo je vezano za Medicinski fakultet za broj upisanih i broj završenih studenata 

i za Elektrotehnički fakultet je bilo pitanje vezano za preduslove za otvaranje jednog takvog 

fakulteta, odgovore nisam dobio te bi molio, evo još jednom, dakle da mi se ti odgovori dostave. 

26.2.2016. 

I imam jednu inicijativu, ministarstvu trgovine. Mi smo govorili o tome i u nacrtu zakona o trgovini 

da je problem, a vidimo i javnost je prepoznala to kao jedan od problema, da se u jednom, ustvari 

odgovarajućem podzakonskom aktu još prije donošenja zakona, osigura da kasirke i radnice u 

trgovinama i sličnim dakle djelatnostima imaju stolicu na radnome mjestu, te žene stoje 8 sati, to 

ne mogu izdržat ni sportisti. Imamo pravo u pravilniku i u uslovima na radu donijeti jednu takvu 

odluku. I molio bi ministarstvo trgovine, dakle da što hitnije to uradi, da stvori obavezu u 

trgovinama da ti ljudi koji rade tamo imaju pravo na stolicu gdje god to postoji mogućnost i molio 

bi da se izvijesti poslanike i Skupštinu o učinjenom. Hvala. 

 

 

29.3.2016. 

Ja ću kratko. Dakle, ispred Kluba SDP-a, pitanje, inicijativa Zavodu zdravstvenog osiguranja, da 

dostavi informaciju o poduzetim aktivnostima vezano za markice za premiju zdravstvenog 

osiguranja, obzirom da su izdali i saopštenje jedno prošle sedmice i plan aktivnosti, kako bi se 

iduće godine ista naplaćivala u skladu sa zakonom.  I moram reć, da sam dobio djelomični 

odgovor na pitanje vezano za Medicinski fakultet, te još jednom upućujem, dakle dostavili su broj 

završenih, ali nisu dostavili broj upisanih studenata po generacijama, te molim da mi se i to 

dostavi. 

4.7.2016. 

Uvaženi predsjedniče, poštovani poslanici. Svjedoci smo da je Zavod zdravstvenog osiguranja 

HNK-a objavio da će oslobođeni plaćanja markice biti sve mlađi od 18 godina, dakle maloljetne 



osobe, međutim to opet nije u skladu baš sa zakonom, oni se pozivaju na odluku Skupštine iz 

2009. godine, čini mi se, iz 2006., a odlukom federalnog Parlamenta iz 2009. godine oslobađanje 

plaćanja te takozvane markice je predviđeno za jedan veliki broj kategorija ljudi i u tom smislu u 

ime Kluba SDP-a vam dostavljam i predlažem za iduću sjednicu skupštine Odluku o izmjeni i 

dopuni Odluke o premiji i sudjelovanju osiguranih osoba u troškovima zdravstvene zaštite na 

teritoriju HNK-a, gdje bi se ona uskladila sa federalnom odlukom, kako bi u 2017. godini sve one 

kategorije koje imaju pravo da budu oslobođene plaćanja takozvane markice i bile oslobođene i 

da na narednoj sjednici usvojimo tu odluku i uskladimo je sa federalnom odlukom, kako onda 

Zavod zdravstvenog osiguranja ne bi mogao tražiti bilo kakvo opravdanje za svoje ponašanje 

zašto su neki ljudi koji imaju pravo da ne plaćaju prisiljeni plaćati te markice. 

4.7.2016. 

Druga inicijativa vezana je za obrazovanje. Mi smo svjedoci problema koje ima privreda vezano 

za kadar koji izlazi iz naših obrazovnih institucija i svjedoci smo brzih promjena i trendova u 

obrazovnom sistemu u razvijenim zemljama, međutim nekako naš obrazovni sistem stoji i nekada 

se čini da je sam sebi svrha, pa dobijamo kadrove koji nisu baš u skladu sa potrebama privrede, 

a i kvalitetom nisu u skladu sa kvalitetom koju bi trebao taj obrazovni sistem da ponudi. U tom 

smislu predlažem da na jednoj od narednih sjednica, imamo svakako planirano, ali da 

raspravljamo o obrazovnom sistemu, dakle da na jednoj od narednih sjednica skupštine imamo 

tačku dnevnog reda „Stanje obrazovnog sistema u HNK-a“, jer ako budemo išli „ono stanje u 

obrazovanju“, vječito se kao i u zdravstvu svede na novac, da vidimo šta je problem u obrazovnom 

sistemu da nam bude bolji i da pozovemo predstavnike svih onih relevantnih institucija, od 

Pedagoškog zavoda, Zavoda za školstvo i slično, da budu tu, da vidimo, da probamo dat 

smjernice kojim putem obrazovni sistem unaprijediti, od onog predškolskog uzrasta, pa sve do 

visokoškolskih ustanova. I samo bi zamolio, mjesecima već tražim vezano, to pitanje vezano za 

Medicinski fakultet Sveučilišta u Mostaru o onom broju, i dio sam odgovora dobio, dio nisam, o 

broju upisanih i broju završenih studenata na toj visokoškolskoj ustanovi. Hvala. 

 

28.7.2016. 

Imam zastupničku inicijativu. Dakle, da obzirom da nije izvjesno kada ćemo razmatrati Prijedlog 

Zakona o trgovini HNK-a, a prije možda i godinu dana smo ili više čak, razmatrali nacrt, tražim od 

Vlade HNK-a da hitno na narednoj sjednici donese odluku kojom se uvodi obaveza stolice za 

kasirku u trgovinima i sličnim objektima. Molio bi da se zastupnike pismeno izvijesti o učinjenom. 

O čemu se radi? Dakle, te žene i tada sam govorio te žene stoje nekad i po 10 sati, nemaju pravo 

na stolicu, nikakvog razloga nema da nemaju stolicu dok rade, evo u ovim velikim tržnim centrima, 

imate Bingo, Robot, ne vidim razlog šta će se dogodit ako ta žena bude imala stolicu, probajte vi 

stajat 10 sati pa ćete vidjet onaj jeli kakve će bit posljedice i to ozbiljno narušava njihovo zdravlje, 

a mislim da nikom ne šteti ako donesemo jednu takvu odluku, da ih obavežemo da te žene stvarno 

moraju imat stolicu i da sjednu na svom radnom mjestu, jer rade takav posao gdje je to često 

fizički nemoguće izdržat, a mislim da ljekari ovdje bi to znali i objasniti i sa stručnog stanovišta. 

28.7.2016. 



I druga stvar, kolega Macić je prošli put govorio o putu M-17 i kamionima na tom putu, i ja evo 

ovim putem apelujem na policiju, ljudi moji tu su kolone po dva kilometra i niko te kamione na 

sklanja, ono je jedna živa pogibelj, pogotovo u jeku turističke sezone kad imamo situaciju da 

ogroman broj vozila se kreće tim putem i molio bi i apelovao na pripadnike MUP-a da postupaju 

sa tim kamionima u skladu sa zakonom da ih sklanjaju sa ceste u onim slučajevima kada je kolona 

duža od propisane zakonom, kako bi izbjegli potencijalno opasne situacije po imovinu i živote ljudi 

i nadam se da će se poduzeti nešto po tom pitanju. Hvala. 

7.10.2016. 

Uvaženi predsjedniče, poštovane kolege zastupnici, članovi Vlade, i gosti. Prvo, na jedno pitanje 

molio sam pismeni odgovor, nisam još dobio od Vlade, vezano za one stolice u trgovinama, ako 

niste primjetili ja sam na više mjesta primijetio čak i trudne žene stoje po 10 sati tamo, dajte ljudi, 

ja vas molim. Mislim to nam nije problem nikakav, samo da ih obavežemo da imaju stolice.  O 

prosjačenju, znamo šta je bilo, stvarno „no coment“, niti se šta ispoštovalo niti se šta dogodilo niti 

ja vidim da je nešto poduzeto.  Moja pitanja su, prvo je vezano za ministarstvo zdravstva. Iako 

ćemo danas o tome raspravljati ali moram ovo postaviti kao poslaničko pitanje jer i građani su mi 

se obraćali vezano za to kada imaju lijekove kojima je prošao rok trajanja i ne znaju gdje da ih 

odlože, u apotekama to neće da prime, znači kako i na koji način građani mogu odložiti svoj 

medicinski otpad, to jest lijekove i druge medikamente kojima je istekao rok trajanja, gdje taj otpad 

odlažu i kako se postupa sa istim kada su u pitanju medicinske ustanove i gdje je deponovan i na 

koji način uništen otpad iz takozvane bolnice „Vakuf akifa“ u Velmosu u Mostaru? Pošto je sudbina 

tog otpada nepoznata većini građana i ljude to zanima, pošto ima indicija da je tamo ostavljeno 

da to propada i da stoji i onda se zagađuju i podzemne vode, a potencijalno je ekološka katastrofa. 

7.10.2016. 

Drugo pitanje, vezano za ministarstvo obrazovanja. Šta se dešava sa izgradnjom nadvožnjaka 

za školu u Zaliku i zašto on nije izgrađen, obzirom da stotine djece svakodnevno prelaze veoma 

opasnu saobraćajnicu, a što dovodi u pitanje i samu upotrebnu dozvolu škole? Dakle, u Zaliku 

imamo školu, naselje je sa jedne strane, škola je preko 4 trake, djeca svaki dan prelaze ulicu vrlo 

opasnu, raskrsnicu, i idu u školu, tu kad je škola pravljena imali smo obavezu dakle da se napravi 

i ta takozvana pasarela, kako djeca ne bi prelazila preko ulice u školu, nego kako bi mogli 

bezbjedno doći do osnovne škole. 

8.11.2016. 

Uvaženi predsjedniče, poštovani zastupnici, članovi Vlade i gosti. Moje prvo pitanje je za 

Ministarstvo obrazovanja, koje od osnovnih i srednjih škola u HNK-a posjeduju atestirane 

protivpožarne aparate, atestirane ispravne hidrante, a koje ne posjeduju, koje od škola posjeduju 

planove zaštite i spašavanja učenika u slučaju požara, elementarne nepogode ili nekog drugog 

nepredviđenog događaja? Po informacijama koje imam, postoje čak škole koje nemaju niti hidrant 

niti protivpožarne aparate niti imaju bilo kakav plan u slučaju nekog nepredviđenog događaja za 

učenike i u tom smislu postavljam ovo pitanje Ministarstvu obrazovanja. 

8.11.2016. 



Drugo pitanje je premijeru. Dakle, mi smo 28.07.2016. godine usvojili jedna zaključaj vezano za 

prosjačenje i trebalo je u roku 60 dana izvijestiti Skupštinu, mi do danas nismo dobili izvještaj po 

učinjenom, te bi zamolio da nam se to dostavi i pitam kad ćemo to dobiti? 

16.12.2016. 

Prvo, dakle, moje pitanje je Zavodu zdravstvenog osiguranja, kakva je struktura punjenja budžeta 

Zavoda zdravstvenog osiguranja HNK po opštinama, to jest koliko se na ime uplata zdravstvenog 

osiguranja uprihoduje iz svake opštine? 

16.12.2016. 

I drugo pitanje, pod kojim uslovima je Javno pravobranilaštvo HNK prešlo u nove prostorije i pod 

kojim uslovima je koristilo stare? Hvala. 

16.12.2016. 

Uvaženi predsjedniče, poštovani zastupnici, članovi Vlade i gosti. Moje prvo pitanje je, ustvari 

inicijativa je, imam inicijativu i dva pitanja ministarstvu unutrašnjih poslova. Dakle, imajući u vidu 

da se praktično na istom mjestu posljednih godina desilo niz saobraćajnih nesreća sa smrtnim 

ishodom, mahom mladih ljudi, ovim putem Ministarstvu unutrašnjih poslova HNK upućujem 

inicijativu da se na lokaciji Jelačića podrum na putu Blagaj-Mostar, postavi stacionarni foto-radar, 

a sa ciljem prevencije nesreća i spašavanja ljudskih života. Molim Vladu HNK da u narednoj godini 

osigura sredstva u budžetu za postavljanje ovog radara ili da dislocira neki od postojećih. Također 

u Gradu Mostaru i Ministarstvu saobraćaja HNK upućujem inicijativu, da se poboljša saobraćajna 

signalizacija na toj dionici, znakovi i slično. Uz inicijativu prilažem i potpise preko 400 građana sa 

tog područja koji su potpisali peticiju za postavljanje ovog radara. I molio bi Vladu HNK da mi 

pismeno do naredne sjednice dostavi informaciju i izjašnjenje o ovoj inicijativi, a koliko imam 

informaciju i neke nevladine organizacije su ministarstvu unutrašnjih poslova dostavile također 

inicijativu za ovaj radar. Ja mislim da je blizu 10-ak mladih života izgubljeno na istoj krivini, na 

istom mjestu, i da po tom pitanju učinimo nešto. Svjedoci smo da na Bulevaru u Mostaru nakon 

postavljanja radara drastično se smanjio broj saobraćajnih nesreća sa fatalnim ishodima i mislim 

da je to najmanje što možemo učiniti za ljude i za prevenciju takvih nemilih i nesretnih događaja. 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ime i prezime 

Ana -Marija Tadić-
Jakovljević 

Stranka SZ 

Mandat 1. 

Pozicija Zastupnik    

Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za utvrđivanje 
istovjetnosti tekstova na 
jezicima konstitutivnih naroda i 
informiranje; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

13/13 

Inicijative 1 

Rasprave 0 

Amandmani 0 

Zakoni 0 



Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

4.7.2016. 

Dobar dan. Pozdravila bi sve prisutne. Ja bih postavila jedno pitanje koje je upućeno Ministarstvu 

unutarnjih poslova. Znači radi se o sigurnosti građana, mislim mene to stvarno zabrinjava, 

svakodnevno se susrećemo sa borbenim psima koji nisu adekvatno svezani, niti imaju brnjice na 

ustima, niti išta, vlasnici se ponašaju grozno, mislim samo odgovore na to „neće oni“. E sad šta 

mi imamo od toga!? Zanima me pošto postoji zakon jeli naplaćena ijedna kazna u protekloj godini, 

i da mi se to dostavi? I drugo, mislim vrućine već idu i još će veće doć, za analni otpad životinja, 

ako je moguće da im se uvede kazna da bi vlasnici to pokupili ili neka komunalna inspekcija ili 

bilo šta drugo, jer stvarno ćemo se zarazit. Eto hvala. Toliko. 

 

 

 

 

 

Ime i prezime 

Ivona Raguž 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 1. 

Pozicija Zastupnik 

Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za proračun, 
financije i ekonomsku politiku; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

9/13 

Inicijative 1 

Rasprave 0 

Amandmani 0 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  



26.2.2016. 

Što je učinjeno po pitanju provođenja zaključaka o stanju invalidnih osoba? 

 

  



Ime i prezime 

Dario Pušić 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 1. 

Pozicija Zastupnik 

Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za obrazovanje, 
kulturu, sport i mlade; 
Povjerenstvo za 
građenje,prostorno uređenje i 
zaštitu okoliša; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

13/13 

Inicijative 1 

Rasprave 1 

Amandmani 4 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

16.12.2016.- 

Poštovani predsjedniče, dopredsjednici, predsjedniče Vlade, ministri, kolegice i kolege zastupnici, 

predstavnici medija, dragi gosti, sve vas srdačno pozdravljam. Ja koristim priliku da postavim 

zastupničko pitanje ministru prosvjete, znanosti, kulture i športa, kada možemo očekivati 

osnivanje Športskog saveza? Ovo se je pitanje već nekoliko puta postavljalo s ove govornice i ni 

jedan odgovor nismo dobili. Koliko imam informaciju, da je u prošlom sazivu već bilo sve spremno 

da se osnuje Športski savez, i evo ne znam u čemu je problem, volio bih da dobijemo konkretan 

odgovor ovdje jednom. 

16.12.2016. 

Pokrećem inicijativu prema kolegiju Skupštine, da u prvom tromjesečju 2017. godine održi 

tematsku sjednicu problematika športa u HNŽ-a. Hvala. 

 

  



Ime i prezime 

Đuro Prkačin 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 2. 

Pozicija Zastupnik 

Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za proračun, 
financije i ekonomsku politiku; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

12/13 

Inicijative 2 

Rasprave 1 

Amandmani 10 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

28.4.2016. 

Pozdravljam sve nazočne. Ja svoje pitanje upućujem Ministarstvu pravosuđa, uprave i lokalne 

samouprave HNŽ-a, molim vas da mi dostavite sljedeće informacije o svim udruženjima koja su 

upisana u registar udruženja naše županije, a sjedište imaju na području Općine Stolac, i to naziv 

udruženja, sjedište udruženja, to jest adresu udruženja, i imena osoba koja predstavljaju ta 

udruženja? Hvala. 

4.7.2016. 

Pozdravljam sve nazočne. Za razliku od mnoga prethodnika gospodina Mušića ja nisam dobio 

nikakav odgovor na moje pitanje koje sam uputio mislim u 4. mjesecu ove godine, znači prije 3 

mjeseca, pa ga ovim putem ponovo postavljam, upućeno je bilo ministarstvu pravosuđa, uprave 

i lokalne samouprave, a odnosi se na točan broj i nazive nevladinih organizacija, odnosno udruga 

koje su registrirane na području Općine Stolac i znači odgovorno lice, odnosno predsjednika i 

zamjenika predsjednika tih udruga, kao i točnu adresu na kojoj su registrirane te udruge. Ovim 

putem molim da mi se dostavi to pitanje. Hvala. 

8.11.2016. 

Pozdravljam sve nazočne. Evo jedna inicijativa, više zamolba, nego inicijativa, prema kolegiju 

Skupštine i prema tehničkom osoblju, da za narednu sjednicu, odnosno za naredne sjednice, 

osiguraju i našoj kolegici Stani Burić, evo možemo to dogovorit se na kojem mjestu, onaj da može 

i ona da kažem reći svoje primjedbe, prijedloge, radi svojih posebnih potreba na evo prigodnoj 

lokaciji joj osiguramo jedan mikrofon ili tako nešto. Hvala. 



 

 

Ime i prezime 

Davor Pehar 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 1. 

Pozicija Zastupnik  

Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za izbor i 
imenovanje; Povjerenstvo za 
zdravstvo,rad,socijalnu 
politiku,izbjegle i raseljene; 
Povjerenstvo za pitanja 
branitelja HNŽ/K; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

12/13 

Inicijative 0 

Rasprave 1 

Amandmani 5 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

8.11.2016. 

Hvala lijepa gospodine predsjedavajući. Kolegice i kolege zastupnici u Skupštini, premijeru, dame 

i gospodo ministri, i gosti naravno, sve vas pozdravljam. Ja bih uputio jednu inicijativu prema 

Ministarstvu zdravstva, Zavodu zdravstvenog osiguranja i Zavodu za javno zdravstvo, a odnosi 

se na uspostavu elektronskog registra malignih oboljenja. Činjenica je da smo mi suficijentni što 

se tiče prikupljanja podataka sa terena, jer zdravstveni radnici to vrlo nerado i ne uvijek sa 

apsolutnom točnošću rade, a uspostavom elektronskog sustava koji se nalazi u Zavodu 

zdravstvenog osiguranja stekli su se preduvjeti da se uz određenu softversku nadogradnju i 

rješenja uspostavi elektronska evidencija oboljelih od malignih bolesti, čime bismo u konačnici 

dobili točan podatak o broju oboljelih, kao i sa svim onim karakteristikama koje su neophodne za 

uvođenje ovog registra. I ja sam već razgovarao sa ljudima koji bi trebali znati nešto o tome i oni 

su me uvjerili da se to može napraviti. Tako da evo s ove govornice apeliram u tom smjeru, to bi 

trebao biti, ovaj registar u biti trebao bi biti preteča elektronskog javnog zdravstva, znači sve one 

podatke koje javno zdravstvo kao takvo dobija u pisanoj formi mogu se dobiti iz postojeće 

aplikacije koje se nalazi u Zavodu zdravstvenog osiguranja, čime bismo dobili znatno točnije, 

preciznije, blagovremenije informacije i u konačnici bismo znali apsolutne podatke o 

zdravstvenom stanju našeg stanovništva, a to bi nam onda svima pomoglo da provodimo 



određene programe, mjere i intervencije, kako bi došlo do tih poboljšanja. Pisani oblik ću vam 

dostaviti naknadno. Hvala. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Ime i prezime 

Adnan Velagić 

Stranka BPS 

Mandat 1. 

Pozicija Zastupnik 

Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za obrazovanje, 
kulturu, sport i mlade; 
Povjerenstvo za ravnopravnost 
spolova; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

9/13 

Inicijative 2 

Rasprave 1 

Amandmani 2 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

26.2.2016. 

Poštovano predsjedništvo, kolege zastupnici, ministri. Ja imam jedno pitanje, ponavljam ga već 

ne znam više puta, ali evo opet, Ministarstvu trgovine, turizma i okoliša HNK-a. Rješenjem broj, 

zapisao sam ovdje, da ne čitam, od 23.11.2015. godine, inspekcija je naložila Općini Konjic da 

sanira evidentne propuste na deponiji „Repovački potok“ i ostavila rok od 30 dana, pošto je taj 

rok davno istekao postavljam pitanje: „Dali je nadležna kantonalna inspekcija ponovo izlazila na 

teren i ukoliko nije dajem inicijativu da ponovo izađe i utvrdi dali je Općina Konjic postupila po 

navedenom rješenju? Hvala. 

28.4.2016. 

Poštovani predsjedavajući, dopredsjedavajući, predsjedniče Vlade, ministri, kolege zastupnici, 

predstavnici medija. Ja imam jedno zastupničko pitanje, ono je prema Ministarstvu zdravstva 

HNK-a i Zavodu zdravstvenog osiguranja HNK-a, da mi u pisanoj formi dostave pregled realizacije 

sredstava po osnovu liječenja izvan HNK-a, sa sljedećim podacima: ime i prezime osobe koja je 

upućena na liječenje, država, mjesto i zdravstvena ustanova u kojoj je obavljeno liječenje, 

specifikacija bolesti zbog koje je pacijent upućen na liječenje, pregled utrošenih sredstava za 

liječenje po pacijentu i ukupno za 2015. godinu i finansijski izdaci za zdravstvenu komisiju koja 

djeluje na nivou HNK-a za 2015. godinu? Hvala lijepa. 



8.11.2016. 

Poštovano predsjedništvo, poštovani predsjedniče Vlade, članovi Vlade, mediji, kolege 

zastupnici. Ja podnosim zastupničku inicijativu prema Ministarstva obrazovanja, nauke, kulture i 

sporta HNK-a, da sistematizaciju radnih mjesta uradi u skladu sa zakonskim propisima, Službeni 

glasnik BiH od 25.04.2011. godine, a odnosi se na nivoe osnova kvalifikacijskog okvira u BiH. 

Naime, bilo bi potrebno da se u sistematizaciju unesu nazivi „bachelor“  i to za prvi ciklus visokog 

obrazovanja, odnosno „master“ za drugi ciklus visokog obrazovanja. Smatram da je ovo potrebno 

iz razloga što visokoškolske institucije u HNK-a izdaju diplome sa nazivima „bachelor“i „master“, 

a u konkursima se može primjetiti potražnja, često vidimo za profesorima, inžinjerima i slično, bez 

naziva „bachelor“. Ovo stvara određeni haos i nesnalaženja, pa ih je potrebno otkloniti. 

Zahvaljujem 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Ime i prezime 

Luka Faletar 

Stranka HDZ 1990 

Mandat 2. 

Pozicija Zastupnik 

Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za 
privredu,poduzetništvo i 
poljoprivredu; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

12/13 

Inicijative 2 

Rasprave 0 

Amandmani 3 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

26.2.2016. 

Pridržujem se pozdravima. I jedno zastupničko pitanje, a ono glasi, koje je upućeno prije svega 

Vladi i Ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva, u kojoj je fazi izrada Zakona o 

šumarstvu i kada Vlada namjerava isti uputiti u skupštinsku proceduru? Ja ne bih želio ovdje 

davati veliko obrazloženje, a znamo kako u ovoj oblasti vlada jedno bezakonje i želio bih da to 

ova Skupština što prije uputi, odnosno da dobijemo taj zakon i na našoj županiji da imamo ovaj 

zakon. Hvala lijepo. 

7.10.2016. 

Lijep pozdrav svima. Pridružujem se pozdravu svojih prethodnika. Ja imam jedno zastupničko 

pitanje, a pitanje upućujem Ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva HNŽ-a i 

Veterinarskoj inspekciji, a to pitanje glasi: tražim informaciju o poduzetim mjerama na 

iskorjenjivanju bolesti plavog jezika. Vidite, preko sredstava priopćavanja vidjeli ste da se u više 

općina u HNŽ-u pojavila ova bolest i svakako da prema pravilniku jeste da Ministarstvo 

poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva i Veterinarska inspekcija imaju nadležnost. Zato ovo 

pitanje postavljam iz razloga toga što Općina Prozor-Rama i mjesto gdje se ovo dešava upravo 

se naslanjaju na dio Općine Tomislavgrad, stada ovaca su stacionirana na jednom mjestu, a 

ispaša se vrši na drugom mjestu, tako da se ova bolest prenosi jednostavno i zaraza dolazi i u 

druga stada ovaca sa područja Općine Prozor-Rama gdje ljudi to ovaj se bave sa ovčarstvom. 



Ono što bih želio, a danas je informacija upravo stanje zdravstva na području naše županije, onda 

evo da poduzmemo određene mjere kako ne bi došlo do zaraze stanovništva. Hvala lijepa. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Ime i prezime 

Ilija Cvitanović 

Stranka HDZ 1990 

Mandat 2. 

Pozicija Zastupnik  

Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za 
građenje,prostorno uređenje i 
zaštitu okoliša; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

9/13 

Inicijative 8 

Rasprave 3 

Amandmani 5 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

26.1.2016. 

Još jednom sve pozdravljam. I vraćam se na isto ministarstvo, ministarstvo poljoprivrede, iz kojeg 

očito puno problema proizlazi i koje očito kolega Joviću ne radi onako kako bi trebalo raditi. Dakle, 

prvo odluka o lovištu, presuda Ustavnog suda nažalost nije na dnevnom redu i kritika predsjedniku 

Kluba Hrvata, odluku koju je donio Klub Hrvata treba i promijenit Klub Hrvata, a ne vi osobno. A 

što se tiče mog pitanja, ono ide prema zakonu o šumama, već 4, 5, 6 ili 8 godina istu priču pričamo 

i slušamo obećanja i od vas osobno i od ostalih nosioca vlasti u ovoj županiji kako će taj zakon 

biti uskoro na skupštinskim klupama u ovom ili onom obliku, naravno da ga nema, naravno da 

smo mi svi taoci, svi građani u ovoj županiji taoci vaših političkih odnosa, maloprije u raspravi sam 

čuo dok se konzultiralo oko odluke o lovištima da se odluka o lovištima veže za neovisni policijski 

odbor i za komesara, vrlo neozbiljno, vrlo neodgovorno prema građanima ove županije, a što se 

tiče vašeg zakona o šumama, vrlo neodgovorno prema područjima gdje postoje te šume. Ja 

dolazim iz Općine Prozor-Rama gdje smo svi svjedoci koliko se te šume nelegalno posječe, a vi 

u suradnji sa MUP-om uhapsite nekakve dečke koji usjeku metar ili dva drva da bi preživjeli!? 

Pozivam vas da pošaljete zakon u skupštinsku proceduru, u bilo kojem obliku, da o njemu 

raspravljamo i da ga pokušamo usvojit jer bolje je bilo kakvo rješenje nego kada nema rješenja. 

To je bilo prvo pitanje. 



26.1.2016. 

A drugo pitanje se odnosi predsjedniku Vlade, i ono je nastavak aktivnosti, na jednoj od prethodnih 

skupština sam ja pitao za vježbenike, onih 40\% usmenog bodovanja kandidata za vježbenike, 

pa bih molio da se dostavi skupštinskim zastupnicima ukupan broj prijavljenih vježbenika, sa 

ukupnim brojem bodova prije intervjua, da bismo imali mogućnost uporedit rezultate koje su te 

cure i dečki ostvarili tijekom svog studiranja, manje ili više uspješnog, i onoga što će dobit na 

intervjuu. Hvala vam. 

28.4.2016. 

Dame i gospodo, kolegice i kolege, dragi gosti, sve vas srdačno pozdravljam. Imam jedno pitanje 

i jednu zastupničku inicijativu. Pitanje se odnosi na Zakon o šumama, ministru poljoprivrede, 

odgovor, zašto već nema tog zakona u skupštinskoj proceduri kada je on već definiran u više 

navrata kao jedan od razvojnih zakona i u Analizi stanja u gospodarstvu i obzirom da je taj zakon 

kočnica mnogih procesa za razvoj i gospodarstva i poljoprivrede u ovoj županiji, pitanje zašto ga 

nema i kada će biti? 

28.4.2016. 

A inicijativa se odnosi na prijenos sjednica ove Skupštine, budući da postoji medij kojeg 

financiramo iz proračunskih sredstava, a to je Radio Herceg-Bosne, smatram da taj radio ima 

uvjete osigurati izravan prijenos svake sjednice ove Skupštine, tako da bi javnost imala bolji uvid 

u aktivnosti i rad svih zastupnika koji sjede u ovoj Skupštini i smatram da rukovodstvo Skupštine 

treba razmisliti o tome da osiguramo izravan prijenos svake sjednice Skupštine HNŽ-a. 

Zahvaljujem. 

4.7.2016. 

Još jednom sve pozdravljam. Žao mi je što nema ovdje ministra poljoprivrede gospodina Donke 

Jovića, očito ministra u ovoj Vladi koji najmanje i po rezultatima najlošije radi, svjedoci smo 

njegovih obećanja i prošlom sazivu skupštine i ovom sazivu skupštine o zakonu o šumama „bit 

će za mjesec dana“, „bit će za dva““, bit će za tri“, a već ga nema 6 godina!? I na jednoj od 

prethodnih sjednica ja i kolega Faletar smo postavili pitanje u kojoj je fazi i kada možemo očekivati 

zakon o šumama, da bismo dobili jedan vrlo nekorektan odgovor, dakle odgovor je glasio da 

ponavljamo isto pitanje već niz skupština, ne ponavljamo isto pitanje da bismo ga ponavljali već 

upozoravamo ministra da bi trebao raditi svoj posao, a evidentno je da ga ne radi. Ako je zakon 

o šumama u ovom trenutku u skladu sa raspravom o gospodarstvu predstavljen kao jedan od 

zakona koji je gospodarske naravi i koji će donijeti dimenziju više i novu vrijednost u gospodarskoj 

aktivnosti i u našoj županiji ne znam zašto gospodin Jović bilo kakav oblik u nacrtu bar zakona 

ne spremi na ovu skupštinu i da možemo o njemu raspravljati!? Ili je i taj zakon stvar političke 

trgovine HDZ BiH i SDA ili taj zakon nije nekome interes da se donese!? Ja ne znam jeste li vi svi 

sigurni koliko štete trpi ova županija i ova država zbog nepostojanja zakona o šumama, uvjeren 

sam da se radi o desetinama, čak i stotinama milijona nelegalno posjećene šume i bojim se ko je 

sve u to kolo uključen i ko sve ima interesa da ne postoji zakon o šumama da bi se moglo raditi 

na način na koji se radi. A još uz to sve poduzeće županijsko koje brine o šumama i koje je 



osnovala ova skupština nije dobilo plaću u proteklih nekoliko mjeseci, ne prebacuje im se redovno 

tranša da bi mogli raditi minimum posla za koji su zaduženi. Tako da nije mi jasno što je cilj ne 

donošenja ili bar ne predlaganja bar nacrta zakona ovoj skupštini. To je prvo pitanje. 

4.7.2016. 

Drugo pitanje je zdravstveni sustav. Svjedoci smo da je istekao mandat direktoru Zavoda 

zdravstvenog osiguranja, koji je jedina ovlaštena osoba za potpisivanje svega u Zavodu 

zdravstvenog osiguranja i svjedoci smo također kakva nam je situacija i u bolnicama, ja znam u 

Sveučilišnoj kliničkoj bolnici da pacijenti kupuju lijekove jer u bolnici nema adekvatne zaštite 

bolesnika, pacijenata, tako da pacijenti kupuju lijekove i imaju mogućnost refundirati troškove koje 

su napravili kupovinom lijekova, a budući da nemamo direktora, odnosno nemamo ovlaštene 

osobe za potpisivanje u Zavodu ti isti pacijenti niti mogu refundirati sredstva i vjerojatno neće moći 

dugo niti kupovati lijekove. Budući da nema potpisnika nemamo mogućnost slati pacijente na 

liječenje izvan naše županije, tako da smo ponovo svjedoci političke trgovine i igara u aktualnoj 

Vladi i među vladajućima. Mislim da je neodgovorno i neozbiljno da županija bude taoc političkih 

odnosa ili u jednoj stranci ili u jednoj koaliciji, a bojim se da je to sve tako. 

4.7.2016. 

I treće pitanje, odnosno inicijativa, odnosi se na lovišta. Jedna u nizu presuda Ustavnog suda nije 

ispoštovana a odnosi se na podjelu lovišta u Općini Prozor-Rama i po ne znam koji put, ponovo 

po ne znam koji put isto ministru gospodinu Joviću postavljam pitanje -zašto ne uputi u proceduru 

ono što mu je Ustavni sud naložio zbog toga što nije ispoštovao proceduru tijekom donošenja 

odluke o lovištima u Općini Prozor-Rama i pozivam ga da na prvoj narednoj sjednici ovoj skupštini 

podnese tu inicijativu ili ako nije u stanju, a kako stvari stoje nije, nek podnese ostavku. 

Zahvaljujem 

16.12.2016. 

Drugo, pitanje, ministru poljoprivrede, ne vidim ga ovdje. To ministarstvo je očito postalo svrha 

samo sebi, jer nema niti nekakvog kvalitetnog rada niti doprinosa ukupnoj situaciji u županiji, iako 

svaka skupština prva kad se usvaja plan rada vlade vrlo pompozno se najave neki zakoni iz 

resora ministarstva poljoprivrede, i naravno da to sve ostane nerealizirano. Pitanje postavljam 

ministarstvu poljoprivrede, koliko će po rebalansu proračuna, koji je Vlada nedavno usvojila, 

sredstava biti izdvojeno za poljoprivrednu djelatnost u našoj županiji? Po informacijama koje ja 

imam, da ih uopće nema, ako ih ima kako su raspoređena? Gledao sam emisiju na televiziji u 

kojoj je sudjelovao i ministar poljoprivrede, koji je inače u drugom mandatu i već 6 godina ministar 

i čovjek reče „treba uraditi analizu u šumarstvu“, nakon 6 godina se ne radi analiza već se zbog 

nemogućnosti rješavanja nagomilanih problema, za koje je vjerojatno i on odgovoran, podnese 

ostavka i da se prigoda nekome drugom da može radit. A pitanje se odnosi, koliko će sredstva 

biti realizirano za poticaje po rebalansu proračuna? 

16.12.2016. 



Sljedeće pitanje je upućeno ministru unutarnjih poslova i predsjedniku Vlade, a u skladu je i sa 

ovim dopisom koji smo dobili od sindikata policije o isplatama iz proračuna po sudskim 

presudama. Vrlo pompozno je također i ova priča oko nagodbi oko sudskih presuda najavljena 



Ime i prezime 

Stana Burič 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 1. 

Pozicija Zastupnik 

Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za obrazovanje, 
kulturu, sport i mlade; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

13/13 

Inicijative 1 

Rasprave 0 

Amandmani 3 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

16.12.2016. 

Što je rekao predsjedavajući zovem se Stana Burić i dolazim iz općine Ravno, sve vas lijepo 

pozdravljam. Naglašavam da dolazim iz općine Ravno, većina vas zna njezin zemljopisni položaj, 

ali sam sigurna da većina vas ne zna da smo jedina općina u F BiH koja nema svoju policijsku 

stanicu. Funkcioniramo po principu policijske ispostave Neum, znači dvije policijske ispostave, 

jedna u Ravnom, druga na Ivanjici, u smjenama radi u Ravnom 1 policajac, na Ivanjici se tjedno 

mijenjaju 2 policajca, mislim da to takva sigurnost nije zabilježena ni u Bangladešu. Tu je bilo 

dosta provala, krađa, ništa nije riješeno, znači svi dosadašnji problemi se stavljaju pod tepih. Kad 

sam zatražila od županije informaciju, dobila sam obavijest da ovdje u ovoj našoj županiji fali 200 

policajaca, a znam da je bio natječaj za nove kadete, pa me zanima imenom i prezimenom, tko 

je odgovoran zašto ti momci nisu primljeni, zašto nisu dobili svoja radna mjesta, zašto je ovako 

ugrožena sigurnost i tko će za to preuzet odgovornost imenom i prezimenom? Zanima me također 

zašto ne postoji, zašto se ne uspostavlja policijska stanica Ravno i tko je za to isto odgovoran 

imenom i prezimenom? Ova tri pitanja, znači šta je sa raspisanim natječajem, zašto nije, a 

nemojte mi odgovarat molim vas samo da nije formiran policijski odbor, jer to svi znamo, pa me 

zanima zašto nije formiran policijski odbor, i to imenom i prezimenom? Zašto tražim imenom i 

prezimenom? Zato što ne želim više nitko da se krije iza kolektivne odgovornosti, mi jesmo 

skupština, ali svojim dizanjem ili ne dizanjem ruke smo odgovorni, tako i vlada, tako ministri, tako 

svi pojedinci, jer naše plaće stižu na naše žiro račune, ne idu na skupštinu, ne idu na vladu, i 

ovdje postoji isto pojedinačna odgovornost. Hvala lijepa. 

 

 



Ime i prezime 

Andrea Pehar 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 1. 

Pozicija Zastupnik 

Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za utvrđivanje 
istovjetnosti tekstova na 
jezicima konstitutivnih naroda i 
informiranje; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

13/13 

Inicijative 5 

Rasprave 5 

Amandmani 0 

Zakoni 1 

Stranka 0 

 

Zastupnička pitanja/inicijative koja je ovaj zastupnik postavio/pokrenuo u 2016.godini:  

26.1.2016. 

Sve vas najsrdačnije pozdravljam. Moje pitanje upućeno je ministarstvu prosvjete, znanosti, 

kulture i športa, a ono glasi: Vrši li se i na koji način kontrola i nadzor nad provođenjem 

osposobljavanja i ispita iz pružanja prve pomoći prilikom obučavanja kandidata za vozača 

motornog vozila? Obrazloženje. Svjedoci smo svakodnevnog povećanja broja vozača na 

cestama, a samim tim i povećanja broja prometnih nesreća nažalost. Prema dosadašnjim 

aktivnostima i načinu obrazovanja kandidata iz oblasti prve pomoći ne piše nam se dobro. Naime, 

ispit koji se nekim čudom tako zove, polaže se bez ikakvog prethodnog osposobljavanja i 

obrazloženja, potrebno je samo donijeti traženu uplatnicu. Pravilnik koji je objavljen u Narodnim 

novinama HNŽ-a, broj 3, u svom članku 9 i 19 jasno to precizira. Molim nadležno ministarstvo da 

uputi nadzor nad provođenjem spomenutog. Hvala. 

 

26.2.2016. 

Sve vas najsrdačnije pozdravljam. Moja inicijativa upućena je ministarstvu prosvjete, znanosti, 

kulture i športa. Smatram da je neophodno pokrenuti proceduru izmjene pedagoških standarda u 

osnovnim i srednjim školama zbog sprječavanja vršnjačkog nasilja, te da se oforme timovi 

sastavljeni od pedagoga i psihologa u svrhu prevencije istog. Uvelike bi pomoglo obvezno 

uvođenje i psihologa u školske ustanove. Hvala. 

26.2.2016. 



Isto ministarstvu, znači ministarstvo prosvjete, znanosti, kulture i športa, a pitanje glasi: „Zašto još 

nije pristigao na skupštinske klupe zakon o udžbenicima? 

26.2.2016. 

I drugo pitanje, upućeno je Federalnom zavodu za zapošljavanje: „zašto je javni poziv za 

sudjelovanje u programu sufinanciranja zapošljavanja 2016. godine i to mjere, „Prilika za sve“ i 

„Sezonsko zapošljavanje“ zatvoren sam dan nakon objavljivanja, za HNŽ, točnije otvoren je 

18.02., a zatvoren 19.02.? Kolika su sredstva bila namijenjena za našu županiju, koji su kriteriji 

bili postavljeni i da li su i ako su, kolike bile kvote za općine u sastavu naše županije? Hvala. 

29.3.2016. 

Poštovano vodstvo, kolegice i kolege, predsjedniče Vlade, ministri, predstavnici medija, gosti, sve 

vas najsrdačnije pozdravljam. Na početku bih samo podsjetila vodstvo Skupštine i predsjednika 

Vlade, na inicijativu za objavu službenih novina na stranicama Skupštine i Vlade HNŽ-a. Moja 

današnja inicijativa upućena je vodstvu Skupštine da uputi zaključak Vladi HNŽ-a da se udžbenici 

izabrani od strane nastavnog osoblja, a koji se nalaze na listi odobrenih od strane resornog 

ministarstva zadrže u uporabi najmanje 5 godina u odnosu na razdoblje školske godine 

2015./2016. Hvala. 

29.3.2016. 

Podsjećam Vladu i Skupštinu na pokrenutu inicijativu o objavi Narodnih novina na službenoj 

stranici. 

4.7.2016. 

Lijep pozdrav svima. Ja imam jednu inicijativu Ministarstvu prosvjete, kulture, znanosti i športa 

HNŽ-a, moja inicijativa odnosi se na to da se u osnovne i srednje škole uvedu ometači signala 

zbog slabe koncentracije učenika na satu i sprječavanja mogućeg prepisivanja. Hvala. 

4.7.2016. 

I imam pitanje za Ministarstvo gospodarstva, koliko je poduzeća zatvoreno u 2015. godini, koliko 

je radnika otpušteno, te koliko je otvoreno novih radnih mjesta? Zahvaljujem. 

 

28.7.2016. 

Poštovani, sve vas najsrdačnije pozdravljam. Mene zanima što je sa zemljišnim knjigama na 

području Općine Konjic koje su izgorile i zbog čega se komplicira upis, pogotovo na područjima 

na kojima je većinsko stanovništvo Hrvati, konkretno mislim na katastarsku općinu Turija? Tražim 

da mi Vlada HNŽ-a dostavi odgovor koji je razmatrala kao informaciju. Zahvaljujem. 

7.10.2016. 



Lijep pozdrav svima. Kao što svi znamo Vlada je napravila veliki i nadasve pozitivan iskorak u 

oblasti obrazovanja, značajna sredstva ulažu se u obnovu škola, osiguran je i besplatan prijevoz 

za sve učenike, ali smatram da postoji još dosta problema vezanih uz obrazovanje. Stoga 

upućujem inicijativu Vladi HNŽ-a da u što skorijem roku dostavi materijale sa prijedlogom mjera 

za poboljšanje stanja u ovoj oblasti, kako bi se u ovom završnom kvartalu održala tematska 

sjednica skupštine o stanju u prosvjeti. Hvala. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Ime i prezime 

Ante Pavličević 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 1. 

Pozicija Zastupnik  

Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za 
zdravstvo,rad,socijalnu 
politiku,izbjegle i raseljene; 
Povjerenstvo za ravnopravnost 
spolova; Povjerenstvo za 
zakonodavno-pravna pitanja; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

10/13 

Inicijative 0 

Rasprave 0 

Amandmani 3 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

 

  



Ime i prezime 

Zoran Krešić 

Stranka HDZ 1990 

Mandat 1. 

Pozicija Zastupnik 

Profesionalno angažiran Ne 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za pitanja 
branitelja HNŽ/K; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

5/5 

Inicijative 0 

Rasprave 0 

Amandmani 3 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Ime i prezime 

Boris Bošnjak 

Stranka HDZ BiH 

Mandat 1. 

Pozicija Zastupnik 

Profesionalno angažiran Da 

Povjerenstvo čiji je član Povjerenstvo za praćenje rada 
Ministarstva unutrašnjih 
poslova, ljudska prava i 
građanske slobode; 
Povjerenstvo za izbor i 
imenovanje; 

Nazočnost zasjedanjima 
Skupštine 

10/13 

Inicijative 0 

Rasprave 0 

Amandmani 1 

Zakoni 0 

Stranka 0 

 

 

 



DODATAK 2 - PROGRAM RADA  
 

 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

PRVI KVARTAL 

1. Analiza stanja u gospodarstvu sa 

prijedlogom mjera 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
 3 26.2.2016. Usvojeno 

 
 

2. Plan zaštite od požara u HNŽ 2015. Uprava za civilnu zaštitu Prijedlog 3 26.1.2016. Usvojeno   

3. Informacija o stanju sigurnosti u HNŽ za 

2015.godnu 

2016. Ministarstvo unutarnjih 

poslova 
 3 29.3.2016. 

Primljeno k 

znanju 

 
 

4. Izvješće o radu Županijskog javnog 

pravobraniteljstva za 2015.godinu 

2016. Županijsko javno 

pravobraniteljstvo 
 3 29.3.2016. Usvojeno 

 
 

5. Odluka o izmjeni i dopuni Odluke o izboru 

predsjedavajućeg, zamjenika 

predsjedavajućeg i članova stalnih radnih 

tijela Skupštine HNK-a 

2016. Skupština HNK 

 3 26.2.2016. Usvojeno 

 

 

6. Program rada Skupštine HNŽ/K za 

2016.godinu 

2016. Skupština HNK 
 3 29.3.2016. Usvojeno 

 
 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

7. Izvješće o radu Vlade HNŽ/K za 

2015.godinu 

2016. Vlada HNK 
 3 29.3.2016. Usvojeno 

 
 

8. Izvješće o radu Županijskog tužiteljstva 

HNŽ/K za 2015.godinu 

2016. Županijsko tužiteljstvo 
 3 29.3.2016. Usvojeno 

 
 

9. Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o 

socijalnoj skrbi HNŽ 

2008. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 
Nacrt 3 -- -- ----  

 
15 

10. Zakon o izmjenama Zakona o 

termoenergetskoj inspekciji 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
Nacrt 3 26.1.2016. U proceduri 

 
19 

11. Zakon o izmjenama Zakona o 

elektroenergetskoj inspekciji 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
Nacrt 3 26.1.2016. U proceduri 

 
20 

12. Zakon o izmjenama Zakona o poticaju i 

razvitku malog gospodarstva i zaštiti 

tradicionalnih djelatnosti (obrta) 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede Nacrt 3 -- -- ----  

 

21 

13. Zakon o izmjenama Zakona o geološkim 

istraživanjima  

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
Nacrt 3 26.1.2016. U proceduri 

 
22 

14. Program rada Vlade HNŽ za 2016.godinu 2016. Vlada HNK  3 -- -- ----   23 

DRUGI KVARTAL 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

15. Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o 

socijalnoj skrbi HNŽ 

2008. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 
Prijedlog 6 26.1.2016. Usvojeno 

 
9 

16. Zakon o komunalnoj djelatnosti 2014. Ministarstvo graditeljstva i 

prostornog uređenja 
Prijedlog 6 28.4.2016. Usvojeno 

 
 

17. Zakon o trgovini 2014. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Prijedlog 6 -- -- ----  

 
 

18. Zakon o uzgoju, zaštiti i upravljanju 

šumskim resursima u HNŽ 

2015. Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

Prijedlog 6 -- -- ----  

 

 

19. Zakon o izmjenama Zakona o 

termoenergetskoj inspekciji 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
Prijedlog 6 4.7.2016. Usvojeno 

 
10 

20. Zakon o izmjenama Zakona o 

elektroenergetskoj inspekciji 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
Prijedlog 6 28.7.2016. Usvojeno 

 
11 

21. Zakon o izmjenama Zakona o poticaju i 

razvitku malog gospodarstva i zaštiti 

tradicionalnih djelatnosti (obrta) 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede Prijedlog 6 26.1.2016. Usvojeno 

 

12 

22. Zakon o izmjenama Zakona o geološkim 

istraživanjima  

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
Prijedlog 6 4.7.2016. Usvojeno 

 
13 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

23. Program rada Vlade HNŽ za 2016.godinu 2016. Vlada HNK  6 26.2.2016. Usvojeno  14 

24. Analiza stanja ostvarivanja prava 

braniteljske populacije za 2014. i 

2015.godinu i predložene mjere 

Ministarstva za pitanja branitelja 

2016. Ministarstvo za pitanja 

branitelja 
 6 28.4.2016. 

Primljeno k 

znanju 

 

 

25. Sistem koordinacije procesa Europskih 

integracija u BiH 

2016. kolegij skupštine 
 6 -- -- ----  

 
 

26. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o koncesijama  

2016. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
Prijedlog 6 28.7.2016. Usvojeno 

 
 

27. Izvješće o radu Neovisnog odbora za 

izbor i reviziju HNŽ/K za 2015.godinu 

2016. Nezavisno povjerenstvo 

za odabir i reviziju 
 6 -- -- ----  

 
 

28. Izvješće o izvršenju Proračuna HNŽ/K za 

2015.godinu s izvršenjem Tekuće pričuve 

za 2015.godinu 

2016. Vlada HNK 

 6 28.4.2016. Usvojeno 

 

 

29. Izvješće o izvršenju Financijskog plana 

Zavoda zdravstvenog osiguranja HNŽ za 

2015.godinu 

2016. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja  6 -- -- ----  

 

 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

30. Odluka o davanju suglasnosti na Izvješće 

o izvršenju financijskog plana Službe za 

zapošljavanje HNŽ/K za 2015.godinu 

2016. Služba za zapošljavanje 

 6 -- -- ----  

 

 

31. Izvješće o izvršenju Financijskog plana 

Fonda za zaštitu okoliša HNŽ/K za 

2015.godinu 

2016. Fond za zaštitu okoliša 

 6 -- -- ----  

 

 

32. Izvješće o poslovanju J.U. Sveučilišne 

kliničke bolnice Mostar za 2015.godinu 

2016. J.U.Sveučilišno-klinička 

bolnica Mostar 
 6 -- -- ----  

 
 

33. Izvješće o poslovanju J.U.Kantonalna 

bolnica "Dr.Safet Mujić" Mostar za 

2015.godinu 

2016. Kantonalna bolnica 

"Dr.Safet Mujić" Mostar  6 -- -- ----  

 

 

34. Izvješće o poslovanju Zavoda za javni 

zdravstvo HNŽ/K za 2015.godinu 

2016. Zavod za javno zdravstvo 
 6 -- -- ----  

 
 

35. Izvješće o poslovanju J.U."Opća bolnica" 

Konjic za 2015.godinu 

2016. J.U."Opća bolnica" Konjic 
 6 -- -- ----  

 
 

36. Izvješće o poslovanju J.U.Veterinarski 

zavod HNŽ/K za 2015.godinu 

2016. Veterinarski zavod HNŽ 
 6 -- -- ----  

 
 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

37. Zakon o posredovanju u zapošljavanju i 

socijalnoj sigurnosti nezaposlenih osoba 

u HNŽ 

2012. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi Nacrt 6 -- -- ----  

 

49 

38. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o prosvjetnoj inspekciji 

2014. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 6 -- -- ----  

 
50 

39. Zakon o obrazovanju odraslih 2015. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 6 16.12.2016. U proceduri 

 
51 

40. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o Fondu za zaštitu okoliša HNŽ 

2015. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Nacrt 6 -- -- ----  

 
52 

41. Zakon o srednjem obrazovanju 2016. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 6 -- -- ----  

 
53 

42. Zakon  o turističkim zajednicama i 

promicanju turizma u HNŽ/K  

2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Nacrt 6 -- -- ----  

 
54 

43. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o upravljanju otpadom u HNŽ/K 

2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Nacrt 6 -- -- ----  

 
55 

44. Zakon o izmjenama  Zakona o načinu 

označavanja i evidenciji naseljenih 

mjesta, ulica i trgova i kućnih brojeva 

2016. Uprava za geodetske i 

imovinsko - pravne 

poslove 

Nacrt 6 7.10.2016. U proceduri 

 

56 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

45. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o slatkovodnom ribarstvu 

2016. Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

Nacrt 6 -- -- ----  

 

57 

46. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o poljoprivrednom zemljištu 

2016. Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

Nacrt 6 7.10.2016. U proceduri 

 

58 

47. Zakon o radu  2016. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 
Nacrt 6 28.4.2016. U proceduri 

 
59 

48. Zakon o gorskoj službi spašavanja 2016. Vlada HNK Nacrt 6 -- -- ----    

TREĆI KVARTAL 

49. Zakon o posredovanju u zapošljavanju i 

socijalnoj sigurnosti nezaposlenih osoba 

u HNŽ 

2012. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi Prijedlog 9 -- -- ----  

 

37 

50. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o prosvjetnoj inspekciji 

2014. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Prijedlog 9 -- -- ----  

 
38 

51. Zakon o obrazovanju odraslih 2015. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Prijedlog 9 -- -- ----  

 
39 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

52. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o Fondu za zaštitu okoliša HNŽ 

2015. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Prijedlog 9 -- -- ----  

 
40 

53. Zakon o srednjem obrazovanju 2016. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Prijedlog 9 -- -- ----  

 
41 

54. Zakon  o turističkim zajednicama i 

promicanju turizma u HNŽ/K  

2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Prijedlog 9 -- -- ----  

 
42 

55. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o upravljanju otpadom u HNŽ/K 

2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Prijedlog 9 -- -- ----  

 
43 

56. Zakon o izmjenama  Zakona o načinu 

označavanja i evidenciji naseljenih 

mjesta, ulica i trgova i kućnih brojeva 

2016. Uprava za geodetske i 

imovinsko - pravne 

poslove 

Prijedlog 9 22.12.2016. Usvojeno 

 

44 

57. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o slatkovodnom ribarstvu 

2016. Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

Prijedlog 9 -- -- ----  

 

45 

58. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o poljoprivrednom zemljištu 

2016. Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

Prijedlog 9 16.12.2016. 
Vraćeno na 

doradu 

 

46 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

59. Zakon o radu  2016. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 
Prijedlog 9 -- -- ----  

 
47 

60. Zakon o srednjem stručnom obrazovanju 2014. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 9 -- -- ----  

 
93 

61. Zakon o izdavačkoj djelatnosti 2014. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 9 -- -- ----  

 
94 

62. Zakon o zaštiti od požara i vatrogastvu 

HNŽ/K 

2012. Uprava za civilnu zaštitu 
Nacrt 9 -- -- ----  

 
95 

63. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o unutarnjim poslovima HNZ  

2015. Ministarstvo unutarnjih 

poslova 
Nacrt 9 -- -- ----  

 
96 

64. Zakon o oružju i streljivu u HNŽ 2015. Ministarstvo unutarnjih 

poslova 
Nacrt 9 28.7.2016. U proceduri 

 
97 

65. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o policijskim službenicima HNŽ/K  

2016. Ministarstvo unutarnjih 

poslova 
Nacrt 9 -- -- ----  

 
99 

66. Zakon o javnom okupljanju u HNŽ/K 2016. Ministarstvo unutarnjih 

poslova 
Nacrt 9 -- -- ----  

 
100 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

67. Zakon o državnoj službi, državnim 

službenicima i namještenicima u HNŽ/K  

2016. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Nacrt 9 -- -- ----  

 
104 

68. Zakon o plaćama i drugim naknadama 

koje nemaju karakter plaća 

2016. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Nacrt 9 -- -- ----  

 
105 

69. Zakon o inspekcijama HNŽ/K 2016. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Nacrt 9 -- -- ----  

 
108 

70. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o visokom obrazovanju 

2016. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 9 -- -- ----  

 
109 

71. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o rudarstvu HNŽ/K  

2016. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
Nacrt 9 -- -- ----  

 
112 

72. Zakon o robnim rezervama  2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Nacrt 9 -- -- ----  

 
113 

73. Zakon o ugostiteljskoj djelatnosti  2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Nacrt 9 8.11.2016. U proceduri 

 
114 

74. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o turističkoj djelatnosti 

2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Nacrt 9 -- -- ----  

 
115 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

75. Zakon o dopunskim pravima branitelja i 

članova njihovih obitelji  

2016. Ministarstvo za pitanja 

branitelja 
Nacrt 9 -- -- ----  

 
117 

76. Zakon o zaštiti obitelji s djecom  2016. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 
Nacrt 9 16.12.2016. U proceduri 

 
119 

77. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o morskom ribarstvu 

2016. Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

Nacrt 9 -- -- ----  

 

120 

ČETVRTI KVARTAL 

78. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o osnovnom odgoju i obrazovanju 

(implemantacija Presude Ustavnog suda 

Federacije BiH) 

2014. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 10 -- -- ----  

 

92 

79. Zakon o udžbenicima 2015. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Nacrt 10 -- -- ----  

 
98 

80. Proračun HNŽ/K za 2017.godinu 2016. Ministarstvo financija Nacrt 10 -- -- ----   101 

81. Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ/K za 

2017.godinu 

2016. Ministarstvo financija 
Nacrt 10 -- -- ----  

 
102 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

82. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o izvršenju sankcija u HNŽ/K  

2016. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Nacrt 10 -- -- ----  

 
103 

83. Zakon o ministarstvima i drugim tijelima 

županijske uprave 

2016. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Nacrt 10 -- -- ----  

 
106 

84. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o organizaciji uprave u HNŽ/K 

2016. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Nacrt 10 -- -- ----  

 
107 

85. Zakon o javnim cestama  2016. Ministarstvo prometa i 

veza 
Nacrt 10 -- -- ----  

 
110 

86. Zakon o obrtu HNŽ/K  2016. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
Nacrt 10 -- -- ----  

 
111 

87. Zakon o zaštiti prirode HNŽ/K 2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Nacrt 10 16.12.2016. U proceduri 

 
116 

88. Izmjene i dopune Zakona o 

nadležnostima županijskih tijela vlasti 

HNŽ/K u oblasti zaštite i spašavanja ljudi i 

materijalnih dobara od prirodnih i drugih 

nesreća  

2016. Uprava za civilnu zaštitu 

Nacrt 10 -- -- ----  

 

118 



 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

96. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o unutarnjim poslovima HNZ  

2015. Ministarstvo unutarnjih 

poslova 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
63 

97. Zakon o oružju i streljivu u HNŽ 2015. Ministarstvo unutarnjih 

poslova 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
64 

98. Zakon o udžbenicima 2015. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
79 

99. Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o policijskim službenicima HNŽ/K  

2016. Ministarstvo unutarnjih 

poslova 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
65 

100

. 

Zakon o javnom okupljanju u HNŽ/K 2016. Ministarstvo unutarnjih 

poslova 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
66 

101

. 

Proračun HNŽ/K za 2017.godinu 2016. Ministarstvo financija 
Prijedlog 12 28.12.2016. Usvojeno 

 
80 

102

. 

Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ/K za 

2017.godinu 

2016. Ministarstvo financija 
Prijedlog 12 28.12.2016. Usvojeno 

 
81 

103

. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o izvršenju sankcija u HNŽ/K  

2016. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
82 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

104

. 

Zakon o državnoj službi, državnim 

službenicima i namještenicima u HNŽ/K  

2016. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
67 

105

. 

Zakon o plaćama i drugim naknadama 

koje nemaju karakter plaća 

2016. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
68 

106

. 

Zakon o ministarstvima i drugim tijelima 

županijske uprave 

2016. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
83 

107

. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o organizaciji uprave u HNŽ/K 

2016. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
84 

108

. 

Zakon o inspekcijama HNŽ/K 2016. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
69 

109

. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o visokom obrazovanju 

2016. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i športa 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
70 

110

. 

Zakon o javnim cestama  2016. Ministarstvo prometa i 

veza 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
85 

111

. 

Zakon o obrtu HNŽ/K  2016. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
86 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

112

. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o rudarstvu HNŽ/K  

2016. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
Prijedlog 12 28.4.2016. Usvojeno 

 
71 

113

. 

Zakon o robnim rezervama  2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
72 

114

. 

Zakon o ugostiteljskoj djelatnosti  2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
73 

115

. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o turističkoj djelatnosti 

2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
74 

116

. 

Zakon o zaštiti prirode HNŽ/K 2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite okoliša 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
87 

117

. 

Zakon o dopunskim pravima branitelja i 

članova njihovih obitelji  

2016. Ministarstvo za pitanja 

branitelja 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
75 

118

. 

Izmjene i dopune Zakona o 

nadležnostima županijskih tijela vlasti 

HNŽ/K u oblasti zaštite i spašavanja ljudi i 

materijalnih dobara od prirodnih i drugih 

nesreća  

2016. Uprava za civilnu zaštitu 

Prijedlog 12 -- -- ----  

 

88 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

119

. 

Zakon o zaštiti obitelji s djecom  2016. Ministarstvo zdravstva, 

rada i socijalne skrbi 
Prijedlog 12 -- -- ----  

 
76 

120

. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o morskom ribarstvu 

2016. Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

Prijedlog 12 -- -- ----  

 

77 

121

. 

Zakon  o izmjenama i dopunama Zakona 

o vodama 

2016. Ministarstvo 

poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede 

Prijedlog 12 -- -- ----  

 

89 

122

. 

Odluka o davanju suglasnosti na 

Financijski plan ZZO HNŽ/K za 

2017.godinu 

2016. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja Prijedlog 12 30.12.2016. Usvojeno 

 

 

123

. 

Odluka o davanju suglasnosti na Odluku 

o izvršenju Financijskog plana ZZO 

HNŽ/K za 2017.godinu 

2016. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja  12 30.12.2016. Usvojeno 

 

 

124

. 

Odluka o davanju suglasnosti na 

Financijski plan Službe za zapošljavanje 

HNŽ/K za 2017.godinu 

2016. Služba za zapošljavanje 

Prijedlog 12 30.12.2016. Usvojeno 

 

 



 PROGRAM RADA SKUPŠTINE HNŽ/K ZA 2016. GODINU   

R. 

br 
Naziv mjere 

God. 

prvog 

pojavlji-

vanja 

Predlagatelj 

Oblik 

(nacrt ili 

prijedlog) 

Rok za 

realizaciju 

Nadnevak 

zadnjeg 

razmatranja 

ili 

povlačenja 

Status 

mjere po 

razmatranju 

 R. br. 

pojavljivanja 

u drugom 

obliku 

125

. 

Odluka o davanju suglasnosti na Odluku 

o izvršenju Financijskog plana Službe za 

zapošljavanje HNŽ/K za 2017.godinu 

2016. Služba za zapošljavanje 

 12 30.12.2016. Usvojeno 

 

 

126

. 

Odluka o davanju suglasnosti na 

Financijski plan Fonada za zaštitu okoliša 

HNŽ/K za 2017.godinu 

2016. Fond za zaštitu okoliša 

Prijedlog 12 30.12.2016. Usvojeno 

 

 

127

. 

Odluka o davanju suglasnosti na Oduku o 

izvršenju Financijaskog plana Fonda za 

zaštitu okoliša HNŽ/K za 2017.godinu 

2016. Fond za zaštitu okoliša 

 12 30.12.2016. Usvojeno 

 

 

128

. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona 

o sudskim pristojbama s Tarifom u HNŽ/K  

2016. Ministarstvo pravosuđa i 

uprave 
Prijedlog 12 22.12.2016. Usvojeno 

 
90 

 

  



DODATAK 3  – REALIZACIJA ZAKONA U SKUPŠTINI HNŽ/K  
 

TABELARNI PREGLED SVIH ZAKONA U SKUPŠTINSKOJ PROCEDURI U 2016. GODINI 

 

AKTIVNOSTI VLADE HNŽ/K (i drugih predlagatelja) AKTIVNOSTI SKUPŠTINE HNŽ/K 

 
Naziv zakona Predlagatelj U 

Programu 

rada 

Vlade za 

2016. g. 

Nadnevak 

utvrđivanja 

nacrta na 

Vladi 

Nadnevak 

utvrđivanja 

prijedloga 

na Vladi 

KP U 

Programu 

Skupštine 

za 2016. g. 

Nadnevak 

prihvatanja 

ili 

neusvajanja 

nacrta u 

Skupštini 

Nadnevak  

usvajanja ili 

neusvajanja 

prijedloga u 

Skupštini 

Status 

zakona na 

dan 

31.12.2016 

ZAKONI UTVRĐENI OD PREDLAGATELJA (u svojoj početnoj formi) U PRETHODNOM RAZDOBLJU (PRIJE 01.01.2016) 

564

67 

Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o 

socijalnoj skrbi HNŽ 

Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 25.02.2014 28.12.2015  NE 07.04.2014 26.01.2016 Usvojeno 

924

16 

Zakon o komunalnoj djelatnosti Ministarstvo 

graditeljstva i 

prostornog 

uređenja 

DA 26.02.2015 07.04.2016  DA 21.10.2015 28.04.2016 Usvojeno 

121

594 

Zakon o izmjenama Zakona o 

poticaju i razvitku malog 

gospodarstva i zaštiti 

tradicionalnih djelatnosti (obrta) 

Ministarstvo 

gospodarstva/pri

vrede 

DA  16.12.2015  DA  26.01.2016 Usvojeno 

ZAKONI UTVRĐENI U PRVOM KVARTALU 2016. 

121

592 

Zakon o izmjenama Zakona o 

termoenergetskoj inspekciji 

Ministarstvo 

gospodarstva/pri

vrede 

DA  10.06.2016  DA 26.01.2016 04.07.2016 Usvojeno 



121

593 

Zakon o izmjenama Zakona o 

elektroenergetskoj inspekciji 

Ministarstvo 

gospodarstva/pri

vrede 

DA  21.07.2016  DA 26.01.2016 28.07.2016 Usvojeno 

122

117 

Zakon o izmjenama Zakona o 

geološkim istraživanjima 

Ministarstvo 

gospodarstva/pri

vrede 

DA  10.06.2016  DA 26.01.2016 04.07.2016 Usvojeno 

127

416 

Zakon o radu  Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

DA 18.02.2016   DA 28.04.2016  U 

proceduri 

127

170 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o rudarstvu HNŽ/K  

Ministarstvo 

gospodarstva/pri

vrede 

DA  24.03.2016  DA  28.04.2016 Usvojeno 

ZAKONI UTVRĐENI U DRUGOM KVARTALU 2016. 

127

217 

Zakon o izmjenama  Zakona o 

načinu označavanja i evidenciji 

naseljenih mjesta, ulica i trgova i 

kućnih brojeva 

Uprava za 

geodetske i 

imovinsko - 

pravne poslove 

DA 21.04.2016 06.12.2016  DA 07.10.2016 22.12.2016 Usvojeno 

ZAKONI UTVRĐENI U TREĆEM KVARTALU 2016. 

134

843 

Zakon o gorskoj službi spašavanja 

HNZ/K 

Tomislav 

Martinović 

NE    NE 04.07.2016  U 

proceduri 

923

99 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o osnovnom odgoju i 

obrazovanju (implemantacija 

Presude Ustavnog suda Federacije 

BiH) 

Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, kulture 

i športa 

DA  21.07.2016  DA  28.07.2016 Usvojeno 

119

194 

Zakon o oružju i streljivu u HNŽ Ministarstvo 

unutarnjih 

poslova 

DA 21.07.2016   DA 28.07.2016  U 

proceduri 



128

606 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o koncesijama (2016) 

Ministarstvo 

gospodarstva/pri

vrede 

NE  21.07.2016  NE  28.07.2016 Usvojeno 

135

621 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o pripadnosti javnih 

prihoda HNŽ  

Ministarstvo 

financija 

NE  21.07.2016  NE  28.07.2016 Usvojeno 

127

355 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o poljoprivrednom 

zemljištu 

Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

DA 29.07.2016 06.12.2016  DA 07.10.2016  U 

proceduri 

ZAKONI UTVRĐENI U ČETVRTOM KVARTALU 2016. 

127

198 

Zakon o ugostiteljskoj djelatnosti  Ministarstvo 

trgovine, turizma 

i zaštite okoliša 

DA 17.10.2016   DA 08.11.2016  U 

proceduri 

140

673 

Zakon o izmjeni Zakona o lokalnoj 

samoupravi  

Ministarstvo 

pravosuđa i 

uprave 

NE  17.10.2016  NE   U 

proceduri 

127

324 

Zakon o zaštiti obitelji s djecom  Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

DA 03.11.2016   DA 16.12.2016  U 

proceduri 

141

436 

Zakon o izmjenama i dopunama 

Zakona o sudskim pristojbama s 

Tarifom u HNŽ/K  

Ministarstvo 

pravosuđa i 

uprave 

DA  06.12.2016  DA  22.12.2016 Usvojeno 

119

213 

Zakon o obrazovanju odraslih Ministarstvo 

prosvjete, 

znanosti, kulture 

i športa 

DA 23.11.2016    DA 16.12.2016  U 

proceduri 

127

201 

Zakon o zaštiti prirode HNŽ/K Ministarstvo 

trgovine, turizma 

i zaštite okoliša 

DA 23.11.2016    DA 16.12.2016  U 

proceduri 



127

021 

Zakon o izvršenju Proračuna 

HNŽ/K za 2017.godinu 

Ministarstvo 

financija 

DA  23.12.2016  DA  28.12.2016 Usvojeno 
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DODATAK 4 – INFORMACIJE O USVOJENIM ZAKONIMA  
 

Kredibilitet zakonodavne institucije temelji se na razlozima donošenja svakog konkretnog 

sistemskog riješenja. S ciljem prikazavanja ove dimenzije rada Skupštine u nastavku dajemo 

pregled razloga i očekivanih rezultata za neke od zakona koji je Skupština Hercegovačko-

neretvanske županije/kantona usvojila u   2016. godini. 

Zakon o izmjeni i dopuni Zakona o socijalnoj skrbi HNŽ 

U dosadašnjoj primjeni odredaba Zakona o socijalnoj skrbi („Narodne novine HNŽ“, broj:3/05), 

uočeni su određeni nedostatci, koji se prije svega odnose na dodatno utvrđivanje kriterija kada 

osobe ne mogu ostvariti stalnu novčanu pomoć,preciziranje odredbi koje se odnose na 

određivanje za obveznike izdržavanja korisnika smještaja kao osnove za sudjelovanje u 

plaćanju troškova smještaja u ustanovama socijalne skrbi (sadašnji kriteriji su pooštreni), 

nepreciziranje ostvarivanja prava na njegu i pomoć u kući, osnivanja županijskih ustanova 

socijalne skrbi, izbora članova upravnog vijeća, ravnatelja i drugih pitanja vezanih za osnivanje 

i rad županijskih ustanova, propisivanje inspekcijskog nadzora, te pravno-tehnički nedostatci, 

a zbog kojih se uakazala potreba za izmjenom tih odredbi. Također, pojavila se i potreba da 

se kroz ovaj zakon dodatno reguliraju i kaznenen odredbe. 

Zakon o izmjenama Zakona o poticaju i razvitku malog gospodarstva i zaštiti 

tradicionalnih djelatnosti (obrta) 

Stupanjem na snagu Zakona o prekršajima  („Slu žbene novine F BiH“ broj 63/14) nastala je 

obveza nadležnih tijela za usklađivanje propisa kojima se regulira visina novčanih kazni u 

prekršajnom postupku, u roku od šest mjeseci od dana stupanja na snagu Zakona sa 

visinom propisanom u odredbi članka 22. Zakona o prekršajima.  S tim u svezi, Ministarstvo 

gospodarstva je izvršilo analizu usklađenosti prekršajnih odredbi zakona iz svoje nadležnosti 

sa odredbama Zakona, te konstatiralo da je u Zakonu o poticaju razvitka malog 

gospodarstva i zaštiti tradicionalnih djelatnosti (obrta) potrebno uskladiti članke od 25. do 30. 

i članak 32. sa člankom 22. Zakona o prekršajima, što je izmjenama ovog zakona i učinjeno.  

Zakon o komunalnoj djelatnosti 

Zakonom o komunalnoj djelatnosti određuju se komunalne djelatnosti, načela, način 

obavljanja i financiranja, te druga pitanja od značaja za uspješno obavljanje komunalnih 

djelatnosti na području općina i Grada mostara u HNŽ/K.pood komunalnim djelatnostima, u 

smislu ovog zako podrazumijeva se pružanje komunalnih usluga od interesa za fizičke i 

pravne osobe, te fiannciranje djelatnosti, izgradnja, korištenje, upravljanje i održavanje 

objekata i uređaja komunalne infrastrukture kao cjelovitog sustava na području lokalne 

samouprave županije i na području županije. 

Zakon o izmjenama Zakona o elektroenergetskoj inspekciji 

Izmjene zakona je trebalo provesti radi usklađivanja odredbi novog Zakona o prekršajima F 

BiH kojim je propisano da će se sukladno članku 113.stavak (4) uskladiti odredbe svih 

propisa kojima se regulira visina novčanih kazni u prekršajnom postupku, samim tim i da se 

izmjene kaznene odredbe Zakona o elektroenergetskoj  inspekciji HNŽ/K. 
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Zakon o izmjenama Zakona o termoenergetskoj inspekciji 

Izmjene zakona je trebalo provesti radi usklađivanja odredbi novog Zakona o prekršajima F 

BiH kojim je propisano da će se sukladno članku 113.stavak (4) uskladiti odredbe svih 

propisa kojima se regulira visina novčanih kazni u prekršajnom postupku, samim tim i da se 

izmjene kaznene odredbe Zakona o termoenergetskoj inspekciji HNŽ/K. 

Zakon o izmjenama Zakona o geološkim istraživanjima  

Člankom 113.stavak (4) zakona o prekršajima F BiH propisano je da će se odredbe svih 

propisa kojima se regulira visina novčanih kazni u prekršajnom postupku uskladiti s 

odredbama pomenutog Zakona u roku od 6 mjeseci od dana stupanja na snagu ovog 

Zakona, tako da se pojavila  potreba da se kaznene odredbe Zakona o geološkim 

istraživanjima HNŽ/K izmjene u pogledu visine novčanih kazni. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o Koncesijama HNŽ/K 

Ovima zakonom je izvršeno usklađivanje posebnih propisa, odnosno odredbi kojima se 

regulira visina novčenih kazni u prekršajnom postupku sa visinom propisanom u odredbi 

članka 22.Zakona o prekršajima F BiH. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o pripadnosti javnih prihoda HNŽ/K 

Peresudom Ustavnog suda F BiH utvrđeno je da je povrijeđeno pravo općina na lokalnu 

samoupravu u dijelu koji se odnosi na financiranje prijevoza za potrebe učenika u osnovnim 

školama. Ovim zakonom je regulirana nova raspodjela „poreza na dohodak“ u omjeru 60,99% 

Županiji i 39,46% općinama i Gradu Mostaru, umjesto dotadašnje raspodjele u omjeru 65,54% 

prihod županijwe i 34,46% prihod općina i Grad Mostar. 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o osnovnom odgoju i obrazovanju 

Ovim zakonom je izvršena harmonizacija Zakona o osnovnom odgoju i obrazovanju sa 

županijskim Zakonom o pripadnosti javnih prihoda, a s ciljem prenošenja sredstava jedinicama 

lokalne samouprave u iznosu od oko 3.000.000,00 KM radi osiguranja materijalnih 

pretpostavki za izvršenje obveze osiguranja besplatnog prijevoza učenika.  

Zakon o oružju i streljivu u HNŽ/K 

Bosna i Herrcegovina na putu ka europskim integracijama dužna je uskladiti propise o oružju 

sa međunarodnim standardima, a i istodobno uskladiti ove propise i unutar države. Obveza 

usklađivanja sa međunarodnim standardima utvrđena je Odlukom Vijeća ministara BiH  kojom 

su mjerodavna tijela županija obvezna donijeti propise koji se odnose na način nabavke, 

držanja i nošenja, sakupljanja, popravke, proizvodnje, označavanja, prometa oružja i streljiva, 

način postupanja sa oružjem i streljivom, osnivanju i vođenju civilnih strelišta, vođenju 

evidencije i utvrđivanju kazni za počinjene prekršaje iz ove oblasti sukladno sa međunarodnim 

aktima, što je ovim zakonim i učinjeno.  

 

Zakon o izmjenama  Zakona o načinu označavanja i evidenciji naseljenih mjesta, ulica i 

trgova i kućnih brojeva  

Donošenjem Zakona o načinu označavanja i evidentiranju naseljenih mjesta ulica trgova i 

kućnih brojeva u lipnju 2013.godine započete su aktivnosti na uređenju adresnog sustava u 
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HNŽ/K. Nakon razvijanaj Aplikacije za uspostavu i održavanje registra prostornih jedinica 

realiziran je pilot projekt općine Čitluk. Donošenjem Zakona o prebivalištu i boravištu 

državljana BiH, serdinom 2015.godine propisana su stroga pravila prijave prebivališta što je 

dodatno zakompliciralo život građana, što je ukazalo na nužnost donošenja izmjene ovog 

zakona. 

Zakon o izvršenju Proračuna HNŽ/K za 2017.godinu 

Ovim zakonom se uređuje struktura prihoda i primitaka, te rashoda i izdataka proračuna HNŽ/K 

za 2017.godinu, njegovo izvršenje, prioriteti plaćanja, obujam zaduživanja i jamstva, 

upravljanje dugom, prava i obveze korisnika proračunskih sredstava, ovlasti Vlade HNŽ/K i 

ministra financija u izvršavanju Proračuna za tekuću godinu, kazne za neispunjenje obveza , 

te druga pitanja u izvršavanju Proračuna. 
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DODATAK 5 - RADNA TIJELA SKUPŠTINE HNŽ/K  
 

NAZIV RADNOG TIJELA IIME I PREZIMEČLANA POZICIJA 

Povjerenstvo za izbor i 
imenovanje 

Boris Bošnjak Predsjedavajući 

Zijat Mušić Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Davor Pehar Član 

Ajman Šoše Član 
   

Povjerenstvo za 
gospodarstvo 

,poduzetništvo i 
poljoprivredu 

Osman Macić Predsjedavajući 

Zoran Raič Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Amer Zagorčić Član 

Luka Faletar Član 
   

Povjerenstvo za utvrđivanje 
istovjetnosti tekstova na 
jezicima konstitutivnih 
naroda i informiranje 

Andrea Pehar Predsjedavajući 

Vesna Saradžić Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Ana -Marija Tadić-Jakovljević Član 

Mesud Džajić Član 
   

Povjerenstvo za 
zdravstvo,rad,socijalnu 

politiku,izbjegle i raseljene 

Elmir Šator Predsjedavajući 

Davor Pehar Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Amir Šelo Član 

Ante Pavličević Član 
   

Povjerenstvo za 
obrazovanje, kulturu, šport 

i mlade 

Zlatko Hadžiomerović Predsjedavajući 

Dario Pušić Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Stana Burić Član 

Adnan Velagić Član 
   

Povjerenstvo za 
jednakopravnost spolova 

Ante Pavličević Predsjedavajući 

Mara Anđelić Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Adnan Velagić Član 

Ramiz Fajić Član 
   

Povjerenstvo za praćenje 
rada Ministarstva 

unutrašnjih poslova, 
ljudska prava i građanske 

slobode 

Zijat Mušić Predsjedavajući 

Drago Tule Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Osman Ćatić Član 

Boris Bošnjak Član 
   

Povjerenstvo za 
zakonodavno-pravna 

pitanja 

Tomislav Martinović Predsjedavajući 

Šerif Špago Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Ajman Šoše Član 

Ante Pavličević Član 
   

Povjerenstvo za proračun, 
financije i ekonomsku 

politiku 

Ivona Raguž Predsjedavajući 

Aner Žuljević Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Đuro Prkačin Član 
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Šerif Špago Član 
   

Povjerenstvo za 
građenje,prostorno 

uređenje i zaštitu okoliša 

Zoran Raić Predsjedavajući 

Anel Kljako Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Zlatko Hadžiomerović Član 

Ilija Cvitanović Član 
   

Povjerenstvo za Ustav Amir Šelo Predsjedavajući 

Tomislav Martinović Zamjenik 

predsjedavajućeg 

Drago Tule Član 

Vesna Saradžić Član 
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DODATAK 6 – PRORAČUN HNŽ/K ZA 2016. 
 

Na 28.sjednici Vlade razmatrano je Izvješće o polugodišnjem izvršenju Proračuna HNŽ/K za 

2016. godinu u kojem je istaknuto financijsko stabiliziranje s osvrtom na realno i dogovoreno 

planiranje, te racionalno trošenje proračunskih sredstava. Naglašena je redovitost svih 

plaćanja do 15. u mjesecu. 

 

 U Izvješću o izvršenju Proračuna za razdoblje od 1.1. do 30.9. 2016. godine10, zaključeno je 

kako su nizom poduzetih mjera, uštedama i daljnjom racionaliziranjem troškova stabilizirane 

financije, te stvoreni preduvjeti da se sve obveze iz Proračuna nastave servisirati u planiranim 

rokovima. 

 

Polovinom prosinca usvojen je na Vladi rebalans Proračuna za 2016. godinu u iznosu od 

201.294.800. Isti je razmatran i usvojen na Skupštini 22.12.2016.godine, tako da je prvi put 

proračun HNŽ/K prešao iznos od 200 milijuna KM. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                           
10 34.sjednica Vlade HNŽ/K održana 23.11.2016.godine 
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DODATAK 7 – POSLJEDNJE REVIZORSKO IZVJEŠĆE  
 

Posljednje objevljeno izvješće Ureda za reviziju institucija u FBiH za Hercegovačko-

neretvansku županiju/kanton je ono za 2015. godinu, čije dijelove prenosimo u nastavku: 

 

I. NEOVISNO REVIZIJSKO MIŠLJENJE  

 

Osnova za reviziju 

Izvršili smo reviziju konsolidiranih financijskih izvješća (Račun prihoda i rashoda, Bilanca 

stanja, Izvješće o kapitalnim izdacima i financiranju, Posebni podaci o plaćama i broju 

zaposlenih, Godišnje izvješće o izvršenju proračuna) Proračuna Hercegovačko-neretvanske 

županije na dan 31. prosinac 2015. godine i za godinu koja završava na taj dan i usklađenosti 

poslovanja sa važećim zakonskim i drugim relevantnim propisima.  

Odgovornost rukovodstva  

Rukovodne strukture Vlade i proračunskih korisnika odgovorne su za izradu i fer prezentiranje 

financijskih izvješća sukladno prihvaćenim okvirom financijskog izvješćivanja, tj. Zakonom o 

proračunima u FBiH, Uredbom o računovodstvu proračuna u FBiH i Pravilnikom o financijskom 

izvješćivanju i godišnjem obračunu proračuna u FBiH. Ova odgovornost obuhvata kreiranje, 

primjenu i održavanje internih kontrola koje su relevantne za pripremu i fer prezentiranje 

financijskih izvješća koji ne sadrže materijalno značajne pogrešne iskaze nastale uslijed 

prevare i greške, kao i odabir i primjenu odgovarajućih računovodstvenih politika i 

računovodstvene procjene koje su razumne u danim okolnostima. Pored odgovornosti za 

pripremu i fer prezentiranje financijskih izvješća, rukovodne strukture Vlade i proračunskih 

korisnika su odgovorne i za poslovanje sukladno Zakonu o javnim nabavama i drugim 

relevantnim zakonima i propisima, uključujući i odredbe zakona i propisa temeljem kojih su 

transakcije i iznosi objavljivani u financijskim izvješćima.  

Odgovornost revizora  

Naša je odgovornost da izrazimo mišljenje o financijskim izvješćima temeljem provedene 

revizije. Reviziju smo izvršili sukladno Zakonu o reviziji institucija u FBiH („Službene novine 

FBiH“, broj 22/06) i primjenjivim Međunarodnim standardima Vrhovnih revizijskih institucija 

(ISSAI). Ovi standardi nalažu da radimo sukladno etičkim zahtjevima i da reviziju planiramo i 

izvršimo na način koji omogućava da se, u razumnoj mjeri, uvjerimo da financijska izvješća ne 

sadrže materijalno značajne pogrešne iskaze. Revizija uključuje provođenje postupaka u cilju 

pribavljanja revizijskih dokaza o iznosima i objavama danim u financijskim izvješćima. Izbor 

postupka je zasnovan na prosuđivanju revizora, uključujući procjenu rizika materijalno 

značajnih pogrešnih iskaza u financijskim izvješćima uslijed prevare i greške. Prilikom procjene 

rizika, revizor razmatra interne kontrole koje su relevantne za pripremu i fer prezentiranje 

financijskih izvješća, u cilju odabira revizijskih postupaka koji su odgovarajući u danim 

okolnostima, ali ne u cilju izražavanja odvojenog mišljenja o efikasnosti internih kontrola. 

Revizija također uključuje ocjenu primijenjenih računovodstvenih politika i značajnih procjena 

izvršenih od strane rukovodstva, kao i ocjenu opće prezentacije financijskih izvješća.  
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Pored odgovornosti za izražavanje mišljenja o financijskim izvješćima, naša odgovornost je 

izražavanje mišljenja o tome da li su financijske informacije i transakcije, po svim bitnim 

pitanjima, sukladne odgovarajućim zakonskim i drugim propisima. Ova odgovornost uključuje 

provođenje procedura, kako bi se dobili revizijski dokazi o tome da li se sredstva koriste za 

namjene utvrđene zakonima i propisima. Procedure uključuju procjenu rizika od značajnog 

neslaganja sa zakonima.  

Smatramo da su pribavljeni revizijski dokazi dovoljni i odgovarajući i da osiguravaju osnovu za 

naše mišljenje.  

Osnova za izražavanje mišljenja:  

1.Sudske presude i izvršna sudska rješenja u ukupnom iznosu od 20.039.358 KM nisu 

knjigovodstveno evidentirani u izvještajnim razdobljima na koje se odnose, od čega se samo 

na 2015. godinu odnosi 2.505.480 KM, što nije sukladno članku 76. Zakona o proračunima u 

FBiH, članku 16. Uredbe o računovodstvu proračuna u FBiH i članku 35. Pravilnika o 

knjigovodstvu proračuna u FBiH, zbog čega su podcijenjeni rashodi pripadajućih obračunskih 

razdoblja i ukupno iskazane obveze, a samim tim i financijski rezultat tekuće godine i ukupno 

neraspoređeni višak rashoda nad prihodima (akumulirani deficit) nisu točno iskazani (točke 

5.3. i 7. Izvješća);  

2.Proračunom za 2015. godinu, kao ni njegovim Izmjenama i dopunama nije planirano pokriće 

ostvarenog deficita iz prethodnih godina (akumuliranog deficita), sukladno članku 43. stav 2. 

Zakona o proračunima u FBiH, koji je na datum prethodne bilance iznosio 25.824.402 KM 

(točka 5. Izvješća);  

3. Nisu pravovremeno poduzete aktivnosti na izboru većeg broja dobavljača za tekuće izdatke, 

zbog čega su proračunski korisnici robe i usluge većim dijelom nabavljali temeljem ugovora iz 

prethodnih godina, što nije sukladno sa postupcima i procedurama propisanim Zakonom o 

javnim nabavama (točka 8. Izvješća).  

Mišljenje s rezervom  

Po našem mišljenju, osim za efekte navedene u točkama 1. i 3. „Osnove za izražavanje 

mišljenja“, konsolidirana financijska izvješća Proračuna Hercegovačko-neretvanske županije, 

po svim bitnim pitanjima prikazuju istinito i fer stanje imovine i obveza na dan 31.12.2015. 

godine i rezultate poslovanja za godinu koja se završava na taj dan, sukladno prihvaćenim 

okvirom financijskog izvješćivanja. Financijske informacije i transakcije prikazane u 

konsolidiranim financijskim izvješćima Proračuna Hercegovačko-neretvanske županije u tijeku 

2015. godine, osim za efekte navedene u točkama „Osnova za izražavanje mišljenja“, bile su 

u svim materijalno značajnim aspektima usklađene sa odgovarajućim zakonskim i drugim 

propisima.  

Skretanje pažnje 

Bez dalje kvalifikacije našeg mišljenja skrećemo pažnju na sljedeće: Visokoškolske ustanove 

i pravosudne institucije nisu uključene u sustav Jedinstvenog računa Riznice. Navedeno ima 

za posljedicu da Ministarstvo financija nema uspostavljen nadzor i kontrolu nad trošenjem 

raspoloživih sredstava (točke 5.2.3 i 6.1 Izvješća) 
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DODATAK 8 - RAD SKUPŠTINE HNŽ/K, PO SJEDNICAMA  
 

RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

PRVI KVARTAL 

13. Redovita sjednica 26.1.2016. 

1. Zakon o izmjeni i dopuni 

Zakona o socijalnoj skrbi 

HNŽ 

2008. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

DA 1. Usvojeno 

2. Zakon o izmjenama Zakona 

o termoenergetskoj inspekciji 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
DA 1. U proceduri 

3. Zakon o izmjenama Zakona 

o elektroenergetskoj 

inspekciji 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede DA 1. U proceduri 

4. Zakon o izmjenama Zakona 

o poticaju i razvitku malog 

gospodarstva i zaštiti 

tradicionalnih djelatnosti 

(obrta) 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 

DA 1. Usvojeno 

5. Zakon o izmjenama Zakona 

o geološkim istraživanjima  

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
DA 1. U proceduri 

6. Plan zaštite od požara u 

HNŽ 

2015. Uprava za civilnu 

zaštitu 
DA 1. Usvojeno 

7. Izvješće Ministarstva 

pravosuđa, uprave i lokalne 

samouprave o izvršenju 

sankcija u HNŽ/K iz članka 1. 

Zakona o izvršenju sankcija 

u HNŽ/K za 2014.godinu 

2016. Ministarstvo 

pravosuđa i uprave 

NE 1. Usvojeno 

14. Redovita sjednica 26.02.2016 

8. Program rada Vlade HNŽ za 

2016.godinu 

2016. Vlada HNK 
DA 1. Usvojeno 

9. Analiza stanja u 

gospodarstvu sa prijedlogom 

mjera 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede DA 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

10. Nacrte zakona koji su 

planirani u jednom 

tromjesečju, a po usvajanju 

na sjednici Skupštine, Vlada 

treba planirat izradu 

prijedloga tih zakona do kraja 

narednog tromjesečja 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

11. Zadužuje se kolegij 

Skupštine HNŽ/K da pripremi 

prijedloge zaključaka za 

poboljšanje stanja u 

gospodarstvu HNŽ/K za 

narednu sjednicu Skupštine 

HNŽ/K 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

12. Zadužuje se Vlada da 

razmotri opravdanost 

donošenja sljedećih 

zakona:Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

koncesijama; Zakon o 

Gorskoj službi spašavanja u 

HNK-a;Zakon o ruralnom 

razvoju u HNK-a;Zakon o 

sportu u HNK-a, te iste po 

svojoj procjeni eventualno 

uvrsti u Program rada Vlade 

HNK-a za 2016. godinu 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

13. Ostavlja se rok od 7 dana  da 

svi zainteresirani dostave 

prijedloge zaključaka za 

poboljšanje stanja u 

gospodarstvu u HNŽ/K 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

14. Odluka o izmjeni i dopuni 

Odluke o izboru 

predsjedavajućeg, zamjenika 

predsjedavajućeg i članova 

stalnih radnih tijela Skupštine 

HNK-a 

2016. Skupština HNK 

DA 1. Usvojeno 

15. Redovita sjednica 29.03.2016 

15. Program rada Skupštine 

HNŽ/K za 2016.godinu 

2016. Skupština HNK 
DA 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

16. Zaključci po točki 3.sjednice 

Skupštine HNŽ/K održane 

26.2.2016.godine (Analiza 

stanja u gospodarstvu i 

prijedlozi mjera) 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

17. Izvješće o radu Vlade HNŽ/K 

za 2015.godinu 

2016. Vlada HNK 
DA 1. Usvojeno 

18. Izvješće o radu Županijskog 

javnog pravobraniteljstva za 

2015.godinu 

2016. Županijsko javno 

pravobraniteljstvo DA 1. Usvojeno 

19. Informacija o stanju 

sigurnosti u HNŽ za 

2015.godnu 

2016. Ministarstvo unutarnjih 

poslova DA 1. 
Primljeno k 

znanju 

20. Izvješće o radu Županijskog 

tužiteljstva HNŽ/K za 

2015.godinu 

2016. Županijsko tužiteljstvo 

DA 1. Usvojeno 

21. Zaključak da Nezavisni 

odbor za izbor i reviziju 

dostavi Skupštini HNŽ/K u 

roku 15 dana izvješće za 

2014.godinu 

2016. Klub bošnjačkih 

zastupnika 

NE 1. Usvojeno 

DRUGI KVARTAL 

16. Redovita sjednica 28.04.2016 

22. Zakon o komunalnoj 

djelatnosti 

2014. Ministarstvo 

graditeljstva i 

prostornog uređenja 

DA 1. Usvojeno 

23. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

rudarstvu HNŽ/K  

2016. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede DA 1. Usvojeno 

24. Zakon o radu  2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

DA 1. U proceduri 

25. Analiza stanja ostvarivanja 

prava braniteljske populacije 

za 2014. i 2015.godinu i 

predložene mjere 

2016. Ministarstvo za pitanja 

branitelja DA 1. 
Primljeno k 

znanju 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

Ministarstva za pitanja 

branitelja 

26. Odluk o davanju suglasnosti 

na Prostorni plan općine 

Jablanica za period 2016.-

2025. godinu 

2016. Ministarstvo 

graditeljstva i 

prostornog uređenja 
NE 1. Usvojeno 

27. Izvješće o izvršenju 

Proračuna HNŽ/K za 

2015.godinu s izvršenjem 

Tekuće pričuve za 

2015.godinu 

2016. Vlada HNK 

DA 1. Usvojeno 

28. Zadužuje se kolegij 

Skupštine HNK da za 

narednu sjednicu Skupštine 

pripremi prijedlog zaključaka 

po pitanju ostvarivanja prava 

boračke populacije u HNK. 

Ostavlja se rok od 7 dana da 

udruženja i udruge, poslanici, 

dostave svoje prijedloge 

zaključaka u pisanom obliku. 

2016. kolegij skupštine 

NE 1. Usvojeno 

TREĆI KVARTAL 

18. Redovita sjednica 04.07.2016 

29. Zakon o izmjenama Zakona 

o geološkim istraživanjima  

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
DA 2. Usvojeno 

30. Zakon o izmjenama Zakona 

o termoenergetskoj inspekciji 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede 
DA 2. Usvojeno 

31. Zakon o gorskoj službi 

spašavanja HNZ/K 

2016. Tomislav Martinović 
NE 1. U proceduri 

32. Odluka o kreditnom 

zaduženju  

2016. Vlada HNK 
NE 1. Usvojeno 

33. Izvješće Ministarstva 

pravosuđa, uprave i lokalne 

samouprave o izvršenju 

sankcija u HNŽ/K iz članka 1. 

Zakona o izvršenju sankcija 

u HNŽ/K za 2015.godinu 

2016. Ministarstvo 

pravosuđa i uprave 

NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

34. Ostavlja se rok od 30 dana 

za dostavu prijedloga, 

mišljenja i sugestija na nacrt 

zakona. Predlagač zakona 

će uz pomoć stručnih službi 

Skupštine održati javnu 

raspravu u roku od 60 dana 

na koju će se pisanim putem 

pozvati predstavnici svih 

gorskih službi spašavanja 

koje djeluju u HNK-a. Prije 

dostavljanja prijedloga 

zakona u skupštinsku 

proceduru, predlagač je 

obavezan pribaviti mišljenje 

Vlade HNK-a. Prihvaća se 

Nacrt Zakona o Gorskoj 

službi spašavanja u HNK-a 

kao dobra osnova za izradu 

prijedloga zakona i 

dostavljaju se mišljenja i 

stavovi iznešeni na sjednici 

Skupštine predlagaču na 

razmatranje“ 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

35. Radi kvalitetnijeg praćenja 

stanja u oblasti izvršenja 

sankcija u HNK-a u izvještaju 

za sljedeću godinu 

Ministarstvo pravosuđa, 

uprave i lokalne samouprave 

uvrstit će podatke o broju 

sankcija po godinama u 

zadnje 4 godine za svaku 

izvršenu sankciju. Zaključak 

stupa na snagu danom 

donošenja, a objavit će se u 

Službenim novinama HNK-a 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

19. Redovita sjednica 28.07.2016 

36. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

osnovnom odgoju i 

obrazovanju (implemantacija 

2014. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i 

športa 
DA 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

Presude Ustavnog suda 

Federacije BiH) 

37. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

pripadnosti javnih prihoda 

HNŽ  

2016. Ministarstvo financija 

NE 1. Usvojeno 

38. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

koncesijama  

2016. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede DA 1. Usvojeno 

39. Zakon o izmjenama Zakona 

o elektroenergetskoj 

inspekciji 

2015. Ministarstvo 

gospodarstva/privrede DA 2. Usvojeno 

40. Zakon o oružju i streljivu u 

HNŽ 

2015. Ministarstvo unutarnjih 

poslova 
DA 1. U proceduri 

41. Zaključak o sprječavanju 

prosjačenja na ulicama 

grada Mostara i drugih 

općina u HNK-a 

2016. Amer Zagorčić 

NE 1. Usvojeno 

ČETVRTI KVARTAL 

20. Redovita sjednica 07.10.2016 

42. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

poljoprivrednom zemljištu 

2016. Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

DA 1. U proceduri 

43. Zakon o izmjenama  Zakona 

o načinu označavanja i 

evidenciji naseljenih mjesta, 

ulica i trgova i kućnih brojeva 

2016. Uprava za geodetske i 

imovinsko - pravne 

poslove 
DA 1. U proceduri 

44. Prostorni plan područja 

posebnih obilježja od 

značaja za HNŽ "Park 

prirode Hutovo blato" za 

razdoblje od 2013.-

2023.godine s prijedlogom  

Odluke o provedbi 

prostornog plana 

2015. Ministarstvo 

graditeljstva i 

prostornog uređenja 

NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

45. Odluka o provođenju 

Prostornog plana područja 

posebnih obilježja za 

područje od značaja za 

HNŽ/K "Park prirode Hutovo 

blato" za razdoblje od 

2013.godine do 2023.godine 

2016. Ministarstvo 

graditeljstva i 

prostornog uređenja 

NE 1. Usvojeno 

46. Izvješće o izvršenju 

sredstava Tekuće pričuve za 

razdoblje 01.01.-30.06.2016. 

godine 

2016. Ministarstvo financija 

NE 1. Usvojeno 

47. Odluka o usvajanju Izvješća 

o zdravstvenom stanju 

stanovništva HNŽ/K za 

2015.godinu 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 
NE 1. 

Primljeno k 

znanju 

48. Mišljenje Vlade HNŽ/K o 

Prednacrtu Zakona o 

izmjenama i dopunama 

Zakona o zaštiti od nasilja u 

obitelji 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi NE 1. Usvojeno 

49. Mišljenje Ministarstva 

zdravstva,rada i socijalne 

skrbi na Nacrt Zakona o 

udomiteljstvu u F BiH 

2015. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 
NE 1. Usvojeno 

50. Mišljenje Ministarstva za 

pitanja branitelja na 

prednacrt Zakona o pravima 

razvojačenih branitelja i 

članova njihovih obitelji 

2016. Ministarstvo za pitanja 

branitelja 

NE 1. Usvojeno 

51. Zaključak o dostavljanju 

Izvješća o realizaciji 

Skupštinskih zaključaka 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

52. Informacija Ureda 

predsjednika Vlade u svezi s 

Nacrtom Zakona o    

razvojnom planiranju i 

upravljanju razvitkom u FBiH 

s prijedlogom zaključka 

2016. Predstojnik ureda 

NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

53. Zakon o izmjeni Zakona o 

lokalnoj samoupravi  

2016. Ministarstvo 

pravosuđa i uprave 
NE 1. 

Izjašnjavanje 

odgođeno 

54. Zakon o ugostiteljskoj 

djelatnosti  

2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite 

okoliša 

DA 1. U proceduri 

55. Odluka o dopuni Odluke o 

premiji-sudjelovanju 

osiguranih  osoba u 

troškovima zdravstvene 

zaštite na teritoriji HNŽ-K 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi NE 1. Usvojeno 

56. Odluka o izmjenama i 

dopunama Odluke o 

utvrđivanju  osnovica, stopa i 

način obračuna i uplate 

doprinosa za obve 

zdravstveno osiguranje na 

području HNŽ-K – (sukladno 

Zaključku Vlade broj: 01-1-

02-797/16 od 7.4. 2016. 

godine dostavljena 

očitovanja Službe za 

zapošljavanje HNŽ-K i 

Federalnog Zavoda MIO/  

PIO) 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. Usvojeno 

57. Izvješće o radu i poslovanju 

zdravstvenih ustanova za 

2015. godinu čiji je osnivač 

odnosno suosnivač 

Hercegovačko-neretvanska 

županija-kanton ( Sveučilišna 

klinička bolnica Mostar) 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. 
Primljeno k 

znanju 

58. Izvješće o radu i poslovanju 

zdravstvenih ustanova za 

2015. godinu čiji je osnivač 

odnosno suosnivač 

Hercegovačko-neretvanska 

županija-kanton ( Zavod za 

javno zdravstvo HNŽ-K) 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. 
Primljeno k 

znanju 

59. Izvješće o radu i poslovanju 

zdravstvenih ustanova za 

2015. godinu čiji je osnivač 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. 
Primljeno k 

znanju 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

odnosno suosnivač 

Hercegovačko-neretvanska 

županija-kanton (Dom 

zdravlja Stari Grad Mostar) 

60. Izvješće o radu i poslovanju 

zdravstvenih ustanova za 

2015. godinu čiji je osnivač 

odnosno suosnivač 

Hercegovačko-neretvanska 

županija-kanton (Kantonalna 

bolnica “Dr. Safet Mujić” 

Mostar) 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. 
Primljeno k 

znanju 

61. Izvješće o radu i poslovanju 

zdravstvenih ustanova za 

2015. godinu čiji je osnivač 

odnosno suosnivač 

Hercegovačko-neretvanska 

županija-kanton (Opća 

bolnica Konjic) 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

NE 1. 
Primljeno k 

znanju 

62. Mišljenje Ministarstva 

zdravstva, rada i socijalne 

skrbi na Prednacrt Zakona o 

štrajku s prijedlogom 

Zaključka 

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi NE 1. Usvojeno 

63. Zaključci o Analizi stanja u 

ostvarivanju prava 

braniteljske populacije za 

period 2014-2015. s 

prijedlogom mjera (XVI 

sjednica Skupštine održana 

28.04.2016. godine) 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

64. Zaključci o Informaciji o 

zdravstvenom stanju 

stanovništva HNŽ-K (XX 

sjednica Skupštine održana 

07.10.2016. godine) 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

22. Redovita sjednica 16.12.2016 

65. Prostorni plan HNŽ/K za 

razdoblje 2012.-2022.godina 

2016. Ministarstvo 

graditeljstva i 

prostornog uređenja 

NE 1. U proceduri 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

66. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

sudskim pristojbama s 

Tarifom u HNŽ/K  

2016. Ministarstvo 

pravosuđa i uprave 
DA 1. 

Vraćeno na 

doradu 

67. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

poljoprivrednom zemljištu 

2016. Ministarstvo 

poljoprivrede, 

šumarstva i 

vodoprivrede 

DA 2. 
Vraćeno na 

doradu 

68. Zakon o izmjenama  Zakona 

o načinu označavanja i 

evidenciji naseljenih mjesta, 

ulica i trgova i kućnih brojeva 

2016. Uprava za geodetske i 

imovinsko - pravne 

poslove 
DA 2. 

Vraćeno na 

doradu 

69. Zakon o zaštiti obitelji s 

djecom  

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 

DA 1. U proceduri 

70. Zakon o obrazovanju 

odraslih 

2015. Ministarstvo prosvjete, 

znanosti, kulture i 

športa 

DA 1. U proceduri 

71. Zakon o zaštiti prirode 

HNŽ/K 

2016. Ministarstvo trgovine, 

turizma i zaštite 

okoliša 

DA 1. U proceduri 

72. Odluka o osnivanju 

Povjerenstva za pitanja 

branitelja Skupštine HNŽ/K 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

73. Odluka o osnivanju 

Povjerenstva za europske 

integracije Skupštine HNŽ/K 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

74. Prihvata se Nacrt Prostornog 

plana HNK za period od 

2012. do 2022. godine kao 

dobra osnova za izradu 

Prijedloga Prostornog plana 

HNK. Primjedbe, prijedlozi i 

mišljenja izneseni na 

raspravi dostavit će se 

nosiocu izrade Prostornog 

plana da ih razmotri i 

eventualno uzme u obzir pri 

izradi Prijedloga Prostornog 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

plana. Nosioc izrade dužan 

je Nacrt Prostornog plana 

HNK staviti na javnu 

raspravu, u skladu sa 

Odlukom o pristupanju izradi 

Prostornog plana HNK za 

period od 2012. do 2022. 

godine. Zaključak stupa na 

snagu danu donošenja, a 

objavit će se u Službenim 

novinama HNK 

75. Ustanovljeno je da su 

prijedlog zakona koji je 

dostavljen u skupštinsku 

proceduru i onaj koji je 

usvojen na Vladi u različitim 

tekstovima;  Zadužuje se 

Vlada da do naredne 

sjednice skupštine dostavi 

Prijedlog Zakona o 

izmjenama Zakona o načinu 

označavanja i evidentiranja 

naseljenih mjesta, ulica, 

trgova i kućnih brojeva, u 

tekstu kako ga je usvojila na 

svojoj sjednici. 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

76. Prijedlog Zakona o 

izmjenama Zakona o 

administrativnim taksama sa 

tarifom administrativnih taksi 

HNK, vraća se Vladi na 

dodatno usaglašavanje. 

Ostavlja se mogućnost 

zastupnicima da u roku od 3 

dana dostave eventualne 

prijedloge amandmana na 

navedeni tekst zakona. 

2016. Skupština HNK 

NE 1. Usvojeno 

3. Izvanredna sjednica 22.12.2016 

77. Izmjene i dopune Proračuna 

HNŽ/K za 2016.godinu 

2016. Ministarstvo financija 
NE 1. Usvojeno 

78. Zakon o izmjenama i 

dopunama Zakona o 

2016. Ministarstvo 

pravosuđa i uprave 
DA 2. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

sudskim pristojbama s 

Tarifom u HNŽ/K  

79. Zakon o izmjenama  Zakona 

o načinu označavanja i 

evidenciji naseljenih mjesta, 

ulica i trgova i kućnih brojeva 

2016. Uprava za geodetske i 

imovinsko - pravne 

poslove 
DA 3. Usvojeno 

80. Odluka o izmjeni i dopuni 

Odluke o utvrđivanju 

osnovica, stopa i načinu 

uplate doprinosa za obvezno 

zdravstveno osiguranje na 

području HNŽ  

2016. Ministarstvo 

zdravstva, rada i 

socijalne skrbi 
NE 1. Usvojeno 

4. Izvanredna sjednica 28.12.2016 

81. Proračun HNŽ/K za 

2017.godinu 

2016. Ministarstvo financija 
DA 1. Usvojeno 

82. Zakon o izvršenju Proračuna 

HNŽ/K za 2017.godinu 

2016. Ministarstvo financija 
DA 1. Usvojeno 

5. Izvanredna sjednica 30.12.2016 

83. Odluka o davanju 

suglasnosti na Odluku o 

izvršenju Financijskog plana 

ZZO HNŽ/K za 2017.godinu 

2016. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 
DA 1. Usvojeno 

84. Odluka o davanju 

suglasnosti na Financijski 

plan ZZO HNŽ/K za 

2017.godinu 

2016. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 
DA 1. Usvojeno 

85. Odluka o davanju 

suglasnosti na Financijski 

plan Fonada za zaštitu 

okoliša HNŽ/K za 

2017.godinu 

2016. Fond za zaštitu 

okoliša 

DA 1. Usvojeno 

86. Odluka o davanju 

suglasnosti na Oduku o 

izvršenju Financijaskog 

plana Fonda za zaštitu 

okoliša HNŽ/K za 

2017.godinu 

2016. Fond za zaštitu 

okoliša 

DA 1. Usvojeno 
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RAZMATRANJE MJERA U SKUPŠTINI HNŽ/K, U 2016. GODINI, PO SJEDNICAMA 

R. 

br 
Naziv mjere 

Godina 

1. 

pojavlji

vanja 

Predlagatelj 

Mjera u 

Programu 

rada 

Skupštine 

Pojavljiv

anje na 

Skupštini 

u 2016. g. 

Status po 

razmatranju 

87. Odluka o davanju 

suglasnosti na Financijski 

plan Službe za zapošljavanje 

HNŽ/K za 2017.godinu 

2016. Služba za 

zapošljavanje 
DA 1. Usvojeno 

88. Odluka o davanju 

suglasnosti na Odluku o 

izvršenju Financijskog plana 

Službe za zapošljavanje 

HNŽ/K za 2017.godinu 

2016. Služba za 

zapošljavanje 

DA 1. Usvojeno 

89. Prijedlog Odluke o davanju 

suglasnosti na izmjene i 

dopune Financijskog plana 

ZZO HNŽ/K za 2016.godinu 

2016. Zavod Zdravstvenog 

osiguranja 
NE 1. Usvojeno 

 


	SAŽETAK
	SADRŽAJ
	UVOD
	POLITIČKI KONTEKST
	SASTAV SKUPŠTINE I VLADAJUĆA KOALICIJA
	OSNOVNE INFORMACIJE O RADU SKUPŠTINE – dinamika rada
	KLJUČNI DOKUMENTI ZA STVARANJE PREDUVJETA ZA UČINKOVIT RAD
	UKUPNA ZAKONODAVNA AKTIVNOST SKUPŠTINE HNŽ/K
	KOORDINACIJA RADA VLADE I SKUPŠTINE
	POŠTIVANJE POSLOVNIKA O RADU I ZAKONA
	TRANSPARENTNOST RADA SKUPŠTINE HNŽ/K
	AKTIVNOSTI  ZASTUPNIKA
	PRIMANJA  ZASTUPNIKA
	RADNA TIJELA SKUPŠTINE
	EUROATLANTSKI PUT BIH I HNŽ/K
	UTJECAJ RADA SKUPŠTINE HNŽ/K NA KVALITETU ŽIVOTA GRAĐANA
	ZAKLJUČCI I PREPORUKE
	INICIJATIVE ZA UNAPREĐENJE RADA SKUPŠTINE HNŽ/K
	DODATAK 1 – ZASTUPNIČKI  KARTONI
	DODATAK 2 - PROGRAM RADA
	DODATAK 3  – REALIZACIJA ZAKONA U SKUPŠTINI HNŽ/K
	DODATAK 4 – INFORMACIJE O USVOJENIM ZAKONIMA
	DODATAK 5 - RADNA TIJELA SKUPŠTINE HNŽ/K
	DODATAK 6 – PRORAČUN HNŽ/K ZA 2016.
	DODATAK 7 – POSLJEDNJE REVIZORSKO IZVJEŠĆE
	DODATAK 8 - RAD SKUPŠTINE HNŽ/K, PO SJEDNICAMA



